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 ■ Tłumy gości świętowały w ostatnią niedzielę rocznicę 400 lecia istnienia parafii Przemienienia Pańskiego w Kurdwanowie. 
Mszę świętą celebrował ks. biskup Andrzej Franciszek Dziuba. Jak zwykle zachwycało przepiękne, zabytkowe wnętrze 
drewnianego kościoła. Po mszy wspaniały koncert dali Siewcy Lednicy więcej na str. 11 i 21

Hurtownia Farb i Lakierów  
w Sochaczewie  

przy ul. Kusocińskiego 5  
(teren Spółdzielni Ogrodniczej) 

poleca:

- farby na dachy (również zardzewiałe) - różne kolory
- farby na elewacje
- farby na ogrodzenia i na drewno
- lakiery samochodowe 1-litrowe i w sprayu, podkłady
- odzież ochronną, ubrania, buty, materiały  
  spawalnicze

Promocja: emulsja akrylowa 10 l - 28 zł
Promocja dla szkół i przedszkoli 10%
Posiadamy dwudziestoletnie doświadczenie. Doradzimy.

ZS- 941

REKLAMA

400 lat Kurdwanowa

Weekend na podzamczu

Tłumy mieszkańców przyszły w ostatni weekend na podzamcze, by wziąć udział w kolejnej od-
słonie cyklu „Sochaczewskie lato”, która jak zwykle, była poświęcona również bezpieczeństwu.

więcej na str. 12, 13
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ZNANI I NIEZNANI

W OBIEKTYWIE 

PRACUJ Z NAMI
Redakcja tygodnika „Ziemia 
Sochaczewska”, w związku  
z rozwojem biura ogłoszeń,  
podejmie współpracę w zakresie 
reklamy. 
Poszukujemy odpowiedzialnych 
i operatywnych osób do 
pozyskiwania ogłoszeń z 
terenu miasta i gmin powiatu 
sochaczewskiego.

Proponujemy 
atrakcyjne 

wynagrodzenie

Zapraszamy do biura ogłoszeń, 
ul. Żeromskiego 12,  
tel. 46 862 23 55.

Problemy z Gawłowską  
dobiegają do końca

Kramnice zmieniają swój wygląd z dnia na dzień
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KAMILA KARASEK 

Z wykształcenia jest pe-

dagogiem specjalnym. Pra-

cuje jako nauczycielka w 
Zespole Szkół w Ermino-

wie. Prywatnie szczęśliwa 
żona i mama dwójki dzieci: 
syna Natana i córki Nadii. 

Mieszkańcom szerzej 
znana jest jako autorka nie-

powtarzalnego rękodzieła 
oraz  prowadząca warszta-

ty z artystycznego filcowa-

nia na pl. Kościuszki. Pod 
szyldem „FilcHarmonia” 
tworzy kolczyki, bransolet-
ki, korale, torebki, nakry-

cia głowy, szale oraz wiele 
innych przedmiotów, które 
podbiły serca sochaczewia-

nek, i nie tylko. (ap)

Znani są już wszyscy wy-
konawcy prac. Prace obej-
mą trzy połączone ze sobą 
inwestycje drogowe. Pierw-
sza z nich dotyczyć będzie 
remontu nawierzchni ul. 
Gawłowskiej na odcinku od 
ul. Batalionów Chłopskich 
do ul. Płockiej. Za poło-
wę robót, odcinek od Płoc-
kiej do ul. Wodnej, odpo-
wiedzialny będzie ZWiK, za 
drugą część Powiatowy Za-
rząd Dróg. Prace mają być 
wykonane do 30 września.

- Ze strony zakładu, po-

dobnie jak cały projekt kanali-
zacyjny, inwestycję poprowa-

dzi firma IDS - powiedziała 
nam kierownik jednostki reali-
zującej projekt Magdalena Ka-

czorowska. - Wykonawca, na 
mocy zawartej z nami umowy, 
zobowiązany został do przy-

wrócenia nawierzchni do pra-

widłowego stanu. Po zakończe-

niu kładzenia rur okazało się, 
że uległa ona zniszczeniu. 

Ze strony Powiatowego Za-

rządu Dróg inwestycją zajmie 
się  konsorcjum Granier  Sp. z 
o.o. z Warszawy. Firma ta  zna-

na jest w rejonie Sochaczewa z 
wykonania robót drogowych w 
Kamionie czy prac przy moście 
w Kozłowie Biskupim. 

Granier powinien wejść z 

robotami na ul. Gawłowską w 
drugiej połowie sierpnia. 

Zakres robót, jakie zosta-

ną wykonane na odcinku bli-
sko 640 m,  obejmuje budowę 
chodnika, nowe krawężniki, a 
także nową nawierzchnię as-
faltową, oznakowanie piono-

we i poziome. Najważniejsze 
jest jednak to, że u zbiegu ulic 
Płockiej i Gawłowskiej powsta-

nie nowa sygnalizacja świetl-
na. Przebudowa skrzyżowania 
jest finansowana solidarnie w 
50 proc.  przez burmistrza oraz 
starostę. W tym przypadku wy-

konanie prac przewidziano na 
15 listopada. 

Projekt przebudowy Gaw-

łowskiej i Płockiej musi współ-
grać z sygnalizacją świetlną, 
która powstanie w tym samym 
czasie u zbiegu ulic Płockiej i 
Łowickiej. Ciężar finansowy 

tego zadania wzięło na siebie 
miasto. Po zakończeniu inwe-

stycji to ulica Płocka stanie się 
drogą z pierwszeństwem. Do-

tychczas funkcję tę pełniła ul. 
Łowicka.

W rozstrzygniętym niedaw-

no przetargu najkorzystniejszą 
ofertę złożyła firma Podkowa z 
Warszawy. Swoje usługi wyce-

niła ona na niewiele ponad 166 
tys. zł. To o około 30 mniej, niż 
żądał drugi z oferentów.

 - Podkowa wybuduje sy-

gnalizację świetlną, a także 
wykona oznakowanie poziome 
i pionowe ulic - powiedział nam 
kierownik inspektoratu ds. za-

mówień publicznych UM Ra-

dosław Kwiatkowski. - Firma 
będzie odpowiadała także za 
uruchomienie samych świateł 
i sterowników do nich. Termin 
wykonania prac upływać bę-

dzie 15 listopada. 
Pomimo że jeszcze rok 

temu niewiele osób w to wie-

rzyło, wszystko wskazuje na to, 
że uda się ostatecznie rozwią-

zać problem rejonu ul. Gaw-

łowskiej. Przejazd tą uczęsz-

czaną trasą zyska nową jakość 
już jesienią. A wszystko to dzię-

ki współdziałaniu samorządu 
miejskiego i powiatowego. 

Agnieszka Poryszewska  

Porozumienie jest możliwe
Burmistrz Piotr Osiecki :

Bardzo się cieszę, że udało się pomyślnie zakończyć 
procedurę przetargową, co w naszym kraju czasem nie jest ła-

twe. Cieszę się też, że udało mi się przekonać starostwo do re-

zygnacji z pomysłu etapowania robót i czekania na prywatne-

go inwestora, co, jak się szybko okazało, mogło doprowadzić 
do odłożenia tej inwestycji na „święte nigdy”. Wreszcie cieszę 
się, że udało nam się we wszystkich kwestiach porozumieć. Jak 
najszybsze rozstrzygnięcie problemu wyjazdu z ulicy Gawłow-

skiej było obowiązkiem samorządu miejskiego i powiatowego. 
Życzę sobie i mieszkańcom, by współpraca tak samo dobrze 
układała się przy innych wspólnych – miejsko-powiatowych in-

westycjach. Kolejny nasz cel to remont ulicy Staszica, na który 
już w tym roku przekazaliśmy 100 tysięcy złotych z przezna-

czeniem  na dokumentację. Na Gawłowską miasto przekaza-

ło starostwu 400 tysięcy zł. Oprócz tego podjęliśmy się prac na 
skrzyżowaniu Płockiej i Łowickiej. Myślę, że przyjęte przez nas 
całościowe rozwiązanie sprawi, że korzystanie z tych dróg bę-

dzie nie tylko o wiele wygodniejsze dla mieszkańców, ale sta-

nowić będzie atrakcyjną wizytówkę miasta. W końcu mówimy 
o jednym z głównych wjazdów do Sochaczewa 

 ■ Miasto, Zakład Wodociągów i Kanalizacji 
Sp. z o.o. oraz powiat kompleksowo 
przebudują układ komunikacyjny w rejonie 
ulic Gawłowskiej, Płockiej i Łowickiej. 
Inwestycja zakończyć ma się do 15 listopada. 

W tym miejscu powstanie sygnalizacja świetlna. Druga będzie na krzyżówce Płocka-Łowicka

Zgodnie z zapowiedziami wy-
konawcy, w karmnicach wsta-
wiono już większość okien. Ze 
względu na nietypowe zamó-
wienie, realizacja nieznacznie 
się opóźniła. Równolegle trwa 
także ocieplanie budynku. 

Modernizacja obiektu za-
kończyć ma się w grudniu tego 
roku. Budynek został powięk-
szony o dodatkowe piętro. Dzię-
ki temu jego powierzchnia 
dwukrotnie wzrośnie. W kar-
mincach swoją siedzibę znajdzie 
m. in. biblioteka, sklepy, kawiar-
nie oraz  biura. (ap)

Przebudowa skrzyżowania jest finansowana soli-
darnie w 50 proc.  przez burmistrza oraz starostę. W 
tym przypadku wykonanie prac przewidziano na 15 li-
stopada.
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TERESIE KACZMAREK

wyrazy najszczerszego współczucia  
z powodu śmierci

MĘŻA
składają współpracownicy 

z Gimnazjum nr 2  
im. Króla Władysława Jagiełły  

w Sochaczewie
 ZS-1009 

SOCHACZEWSKA SZKOŁA UMIEJĘTNOŚCI
 przyjmuje do:

Szkoły dziennej

● Liceum Ogólnokształcącego dla Młodzieży

Szkół Zaocznych
● Gimnazjum - szansa dla osób, które nie ukończyły gimnazjum (od 16 roku życia)

● Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych (po szkole podstawowej i gimnazjum 3 lata,  
      a po zasadniczej szkole zawodowej 2 lata)

● Szkoły Policealnej o kierunkach:

     ► opiekun medyczny (1 rok)
     ► technik BHP (1,5 roku)
     ► technik administracji (2 lata)
     ► technik ochrony środowiska (2 lata)
     ► technik architektury krajobrazu (2 lata)

Szkoły posiadają uprawnienia szkoły publicznej
Sekretariat: Sochaczew, ul. 15 Sierpnia 44, pokój nr 35 

(budynek Szkoły Podstawowej nr 2)
Tel. 46 862-14-12; 603-676-987  604-973-368   

e-mail:sochaczewska_szkola_umiejetnosci@op.pl
ZS-722

Dwa miliony czterysta sie-
demdziesiąt dwa tysiące i 
sześćset złotych - dokładnie 
tyle wynosi wartość nowego 
projektu informatycznego, 
jaki  w latach 2013-2015 bę-
dzie realizował Urząd Mia-
sta z funduszy unijnych. Za 
te pieniądze zostanie za-
kupionych m.in. 50 zesta-
wów komputerowych oraz 
opłacony na dwa lata do-
stęp do szerokopasmowe-
go Internetu dla 250 rodzin 
objętych systemem pomo-
cy społecznej. Aż 85% tej 
kwoty pochodzić będzie ze 
środków unijnych. Wkład 
miasta w projekt, który nosi 
nazwę „Sochaczew Miasto 
e-innowacji”, to 370 890 zł. 

- To kolejny sukces na-

szego Referatu Projek-

tów Społecznych kiero-

wanego przez Daniela 
Jarosza, który odpowiada 
m.in. za pozyskiwanie środ-

ków unijnych na tzw. mięk-

kie projekty (takim jest 
właśnie ten projekt - przyp. 
red.) - mówi wiceburmistrz 
Marek Fergiński, odpowie-

dzialny w urzędzie m.in. za 
oświatę i pomoc społeczną. 
- Środki unijne są na wy-

czerpaniu. Dopiero po 2014 
europejskie pieniądze znów 
popłyną do Polski szero-

kim strumieniem. Kasa na 
tzw. twarde projekty, a więc 

drogi, mosty, generalnie in-

frastrukturę została podzie-

lona w poprzednich latach. 
Teraz samorządy realizu-

ją kontrakty. U nas jest to 
budowa kanalizacji, a tak-

że rewitalizacja kramnic. 
Wciąż są jednak środki na 
tzw. projekty miękkie, któ-

re można wykorzystywać, 
mówiąc najogólniej, na in-

westycje w kapitał ludz-

ki. I my o takie środki wal-
czymy. Projekt „Sochaczew 
Miasto e-innowacji” nie jest 
jedynym, jaki stworzyliśmy 
- dodaje burmistrz Fergiń-

ski. 

- Staramy się także o 
duże pieniądze na stwo-

rzenie w Sochaczewie e-

-administracji. Jeśli wnio-

sek przejdzie, mieszkańcy 
miasta będą mogli zacząć 
załatwiać sprawy w Urzę-

dzie Miasta przez Internet, 
a nauczyciele zacząć korzy-

stać z tzw. elektronicznego 
dziennika lekcyjnego. Pra-

cujemy też lub już złoży-

liśmy kilka innych wnio-

sków, o których będziemy 
informować niebawem  - 
dodaje kierownik Referatu 
Projektów Społecznych Da-

niel Jarosz. 
- W ramach programu 

„Sochaczew Miasto e-in-

nowacji” dostaliśmy pie-

niądze na dwa lata, ale tzw. 
trwałość projektu wynosi 
pięć lat. Oznacza to, że ro-

dziny, którym zapewnimy 
bezpłatny dostęp do sze-

rokopasmowego Internetu 
będą korzystały z tego udo-

godnienia właśnie przez ten 
dłuższy okres - dodaje bur-
mistrz Fergiński. 

Zakup komputerów i 
udostępnienie Internetu to 
nie wszystko, co zawiera 
projekt. Pieniądze będą też 
na szkolenia, konferencje. 
Równie ważne, a może na-

wet ważniejsze będzie zbu-

dowanie bezprzewodowej 
sieci, która na początek bę-

dzie działać we wszystkich 
sochaczewskich szkołach, 

urzędzie miasta i części jed-

nostek podległych ratuszo-

wi. Docelowo aż 80 procent 
powierzchni miasta zosta-

nie pokryta bezprzewodo-

wym, bezpłatnym Interne-

tem. Kolejnym działaniem 
będzie promocja korzysta-

nia z Internetu także przez 
osoby powyżej 50 roku ży-

ciu. Wszystko po to, by za-

pewnić osobom tzw. wy-

kluczonym informatycznie 
dostęp do sieci. 

- W dzisiejszych cza-

sach możliwość łącznia się 
z Internetem to już nie jest 
żaden luksus. To koniecz-

ność. Dla dorosłych to czę-

sto możliwość pracy, dla 
dzieci pomoc w nauce. Bar-
dzo się cieszę, że także 
dzieci z tych najmniej za-

możnych rodzin, których 
nie stać na wykup dostępu 
do sieci, zyskają możliwo-

ści uczestniczenia w życiu 
cyfrowego świata - kończy 
burmistrz Fergiński. 

Sochaczew 
będzie miastem 
e-innowacji

 ■ Władze miasta pozyskały  ponad 
dwa miliony złotych na nowy projekt 
informatyczny. Komputery i Internet trafią do 
osób o niskich dochodach. 

2 472 600
złotych będzie wynosić 

wartość projektu 
„Sochaczew Miasto 

e-innowacji” ,  
na który ratusz pozy-
skał pieniądze z Unii

Bezprzewodowy bezpłatny internet pojawi się w miejskich 
placówkach

 ■ W Sochaczewie 
rozpoczęła się 
kolejna akcja 
zbierania podpisów 
pod projektem 
ustawy. 

Tym razem chodzi o obro-

nę naszych wspólnych pienię-

dzy - pieniędzy, które samo-

rząd może wydać na drogi, 
szkoły, pomoc społeczną czy 
stypendia dla uczniów. 

Co najmniej 8 miliardów 
złotych rocznie tracą polskie 
gminy, powiaty i wojewódz-

twa wskutek nieprzemyślanych 
zmian ustawowych władz cen-

tralnych. W obronie interesów 
samorządów, a co za tym idzie 
mieszkańców miast, miaste-

czek i gmin wiejskich wystąpił 
Komitet Inicjatywy Ustawo-

dawczej. W jego skład weszło 
25 osób, reprezentujących in-

teresy miast, miasteczek, po-

wiatów i gmin wiejskich. Do 
akcji przyłączył się również 
burmistrz miasta Sochaczew 
Piotr Osiecki, który zainicjował 
akcję zbierania podpisów w So-

chaczewie. 
Podpisy pod petycją w 

sprawie zmian w ustawie o fi-

nansach publicznych będą 
zbierane do 20 września. Swój 
podpis pod projektem będzie 
można złożyć podczas imprez 
miejskich (tj. Sochaczewskie 
Lato, czy Rekonstrukcja Bi-
twy nad Bzurą). Pamiętać nale-

ży, że do złożenia podpisu nie-

zbędny jest nr PESEL.
Warto poprzeć obywatel-

ski projekt ustawy o zmianie 
ustawy o dochodach jedno-

stek samorządu terytorialne-

go. Od 5 lipca, a więc od mo-

mentu  startu akcji, poparły, go 
już  tysiące osób. Tym samym 
powiedziały one „tak” rozwo-

jowi swojego regionu  i możli-
wości wykorzystania kolejnych 
funduszy europejskich. Już nie 

raz samorządy udowodniły, że 
lepiej sobie radzą z wykorzy-

staniem środków unijnych niż 
instytucje rządowe, podobnie 
jak lepiej znają lokalne potrze-

by i będą wiedziały, na co prze-

znaczyć uzyskane w ten spo-

sób pieniądze.
Projekt zakłada m. in. 

zwiększenie udziału samorzą-

dów w podatku PIT, wprowa-

dzenie ekologicznej subwen-

cji ogólnej dla gmin, na terenie 
których występują chronione 
obiekty lub obszary, co ograni-
cza z kolei lokalne możliwości 
rozwoju czy przywrócenie za-

sady rekompensowania ubyt-
ków w dochodach samorzą-

dów będących skutkiem zmian 
w prawie. 

Jeśli nie uda się przeforso-

wać projektu, samorządy zo-

staną zmuszone do zredukowa-

nia swoich zadań i zawieszenia 
wielu niezbędnych projektów. 
Dziś stoją one przed dylema-

tem: albo ciąć wydatki bieżące, 
co odbija się na obsłudze lud-

ności,  albo ciąć inwestycje. 
Większość z nich w pierwszym 
rzędzie decyduje się na ograni-
czenie inwestycji. Niestety, ich 
wstrzymanie, w dłuższej per-
spektywie i tak wpłynie na ob-

niżenie jakości życia miesz-

kańców. Pamiętajmy - żeby to 
zmienić, wystarczy tylko jeden 
podpis. 
opr. Agnieszka Poryszewska

Brońmy naszych 
pieniędzy 
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Działki za grosze do wzięcia

Ogłoszenie o licytacji nieruchomości
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie Jacek Jachowicz (tel. 46 862-24-58 faz 46 862-20-62) ogłasza, że: 
w dniu. 6.09.2012 r. o godz. 14.30 w budynku Sądu Rejonowego w Sochaczewie mającego siedzibę przy ul. 1 Maja 7 w sali nr 

według wokandy, odbędzie się 

pierwsza licytacja nieruchomości 
należącej do dłużnika: Stefan Wróbel oraz Teresa Wróbel
położonej: 96-500 Sochaczew 1, Wojska Polskiego 3/20
dla której Sąd Rejonowy Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze KW PL 10/00041608/5

Suma oszacowania wynosi 167 800,00 zł,  
zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 125 850,00 zł. 

Lokal o powierzchni użytkowej 47,9 m2, położony jest na IV piętrze, w drugiej klatce, składa się z 2 pokoi, widnej 
kuchni, łazienki, przedpokoju, balkonu. Do lokalu przynależy piwnica o powierzchni 3,69 m2. Wejście do izb z przedpo-

koju. Wykończenie podłóg - w dużym pokoju wykończenie panelami podłogowymi, w drugim pokoju - wykładzina PCV, 
w przedpokoju, kuchni, łazience - terakota. 

Ściany - w dużym pokoju tynki cementowo-wapienne, malowane emulsją z ubytkami,  w drugim pokoju tapetowane, 
w kuchni ściany malowane emulsją, w łazience do 3/4 wysokości ścian położona glazura. W łazience pod umywalką 
oraz w części obudowy wanny są widoczne ubytki glazury. W przedpokoju ściany tapetowane.

Lokal jest w stanie do remontu, standard wykończenia niski.
Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej sumy oszacowania, to 

jest 16 780,00. Rękojmia powinna być złożona w gotówce albo książeczce oszczędnościowej banków uprawnionych 
według prawa bankowego zaopatrzonej w upoważnienie właściciela książeczki do wypłaty całego wkładu stosownie 
do prawomocnego postanowienia sądu o utracie rękojmi. Rękojmię można uiścić także na konto komornika: PKO BP 
SA XVIII O Centrum w Warszawie 55 10201185 0000 4102 0019 1585

Zgodnie z przepisem art. 976 § 1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć osoby, które mogą nabyć nieruchomość 
tylko za zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły oraz inne osoby wymienione w tym 
artykule.

W ciągu dwóch ostatnich tygodni przed licytacją wolno przeglądać w Sądzie Rejonowym w Sochaczewie przy ul. 1 
Maja 7 w Wydziale Cywilnym akta zawierające: odpis protokołu oszacowania nieruchomości, operat szacunkowy bie-

głego sądowego, wypis z rejestru gruntów wraz z mapką z akt postępowania egzekucyjnego. Oględziny nieruchomo-

ści z udziałem komornika obędą się w dniu 6.09.2012 r. w godz. 9.00-9.30. 
ZS-1026 

Przedsiębiorstwo Produkcyjno 
Handlowe BEST-CHEM  
w Sochaczewie zatrudni 

SPECJALISTĘ ds. Handlu 
Opis stanowiska:
- sprzedaż i zakup surowców chemicznych
- zdobywanie udziału w rynku
- utrzymanie stałych klientów
- raportowanie działań do firmy
- przekazywanie zamówień do działu logistycznego

Wymagania:
- wykształcenie wyższe kierunek chemia lub pokrewne
-  znajomość biegła jęz. angielskiego
- biegłe poruszanie się w internecie
- dobra znajomość podstawowych programów komputerowych
- duża dyspozycyjność do pracy w terenie
- prawo jazdy kat .B
- łatwość w nawiązywaniu kontaktów
- duża samodzielność

Oferujemy:
- atrakcyjny system wynagradzania : podstawa+ prowizja
- samochód służbowy lub zwrot kosztów podróży
- telefon 
- pracę w rozwijającej się firmie handlowej
- pracę w miłym zespole

Osoby zainteresowane oferta pracy proszone są o przesłanie CV na 
adres andrzej.bonecki@best-chem.home.pl,  tel. kont. 606 920 091

ZS-1027 

Amber Energia  Sp. z o.o. 
zatrudni 

 Liderów i Koordynatorów sprzedaży. 

Gwarantowana podstawa, ryczałt na paliwo oraz 
wysoka prowizja.  

CV na adres: rekrutacja@amberenergia.pl lub  
tel. 728 578 461.

ZS-1011

Na początku tego roku zrobi-
ło się głośno o nowych nalicze-
niach opat za użytkowanie wie-
czyste gruntów. Podwyżką z 50 
zł do 1000 zł rzeczywiście moż-
na się było przestraszyć, a takich 
sytuacji nie brakowało. 

Dlaczego tak się stało? 
Użytkownicy wieczyści grun-

tów należących do miasta  wno-

szą opłaty za to użytkowanie w 
wysokości 1 procenta wartości 
gruntu rocznie. Z tym, że cena 
ziemi z latami rośnie. Aby jed-

nak nie naliczać tych zmian co-

rocznie, bo jest to kosztowna 
operacja, takie przewartościo-

wania robi się w naszym urzę-

dzie co kilka lat. 
Ostatnia duża aktualizacja 

opłat za użytkowanie wieczyste 
działek budowlanych oraz za-

budowanych była w roku 1997. 
Czternaście lat opłaty w wielu 
przypadkach nie były więc ak-

tualizowane. Wtedy przecięt-
na działka kosztowała około 
10 tys. zł, dziś taka sama - 100 
tys. zł a więc i opłaty wzrosły 
ze 100 zł do tysiąca. Również w 
blokach opłaty są wyższe, lecz 
nie tak drastycznie.
Jak pomóc 
mieszkańcom?

Gdy decyzje z nowy-

mi stawkami zaczęły trafiać 
do mieszkańców, w urzędzie 
miasta zaczęły się pojawiać 

coraz częściej osoby, które 
mocno skarżyły się na zbyt 
wysokie podwyżki. Burmistrz 
Piotr Osiecki zaproponował 
więc Radzie Miejskiej uchwa-

łę, która daje szansę tym, któ-

rzy nie chcą płacić tak dużych 
sum, na wykupienie nierucho-

mości po atrakcyjnych cenach.
90 proc. bonifikaty 

- 28 marca tego roku rada 
podjęła uchwałę w sprawie 
udzielenia bonifikaty przy 
przekształcaniu  prawa użyt-
kowania wieczystego na prawo 
własności. Mamy tu dwie war-
tości: 90 proc. bonifikaty dla 
osób fizycznych użytkujących 
nieruchomości na cele miesz-

kaniowe, chodzi tu o działki 
budowlane oraz zabudowane, 
a także 50 procent bonifikaty 
dla właścicieli garaży, którzy 

prawo użytkowania wieczyste-

go nabyli przed 1990 rokiem. 
Natomiast obowiązuje nadal 
uchwała dotycząca wspólnot 
mieszkaniowych, które mogą 
wykupić udział w gruncie tyl-
ko za 5 proc. wartości. Jest tyl-
ko jeden problem, w bloku mu-

szą być wykupione wszystkie 
lokale, co rzadko się zdarza. 
Ponadto ujawnić trzeba swo-

je prawa w księdze wieczystej. 
Przekształcenia gruntu z użyt-
kowania wieczystego w pra-

wo własności muszą dokonać 
wspólnie wszyscy mieszkańcy 
bloku.

W przypadku właścicie-

li działek budowlanych lub za-

budowanych i garaży, których 
obejmuje nowa tegoroczna 
uchwała, prawo do bonifikaty 

mają oni do końca 2013 roku. 
Natomiast ta z 2005, dotycząca 
wspólnot i spółdzielni mieszka-

niowych, nie ma na razie żad-

nego terminu. 

Co zrobić żeby 
tanio kupić?

Jak się wydaje, propozy-

cja władz jest bardzo atrak-

cyjna. Coroczne opłaty 
przyniosłyby budżetowi za-

pewne więcej niż jednora-

zowe niewysokie wpłaty za 
przekształcenia. Bo w zależ-

ności od dzielnicy, jak ocenia 
Ewa Rybacka, za 1000-me-

trową działkę w centrum 
trzeba będzie zapłacić 4-5 
tys. zł, na osiedlu Karwowo - 
ok. 2 tys, w Malesinie - ok. 3 

tys. zł. To przecież jak na dzi-
siejsze ceny naprawdę gro-

szowe kwoty.

Jak mówi Ewa Rybac-

ka, wystarczy zgłosić się do 
Biura Obsługi Klientów i po-

brać specjalny wniosek, albo 
do Wydziału Mienia i Nad-

zoru Właścicielskiego Urzę-

du Miasta, dołączyć do nie-

go odpis księgi wieczystej 
(honorowane są też te ścią-

gnięte z Internetu, bo jest te-

raz taka możliwość). Ponadto 
potrzebna będzie kserokopia 
aktu nabycia użytkowania 
wieczystego gruntu. Gdyby 
się zagubiła, w wydziale jest 
możliwość jej odnalezienia. 
Do tego skarbowa opłata w 
wysokości 10 zł. To wszystko.

Oczekiwanie na uzyska-

nie prawa własności to obec-

nie około miesiąc czasu. Zaś 
od otrzymania decyzji z pod-

pisem burmistrza już tylko 
dwa ustawowe tygodnie na jej 
uprawomocnienie. W ciągu 
tego czasu trzeba wpłacić pie-

niądze.
Wygląda więc na to, że to 

transakcja bardzo dla miesz-

kańców korzystna, dlatego 
dziwić może, że w tym roku 
przystąpiło do przekształce-

nia, a więc wykupienia na 
własność po tak preferencyj-
nych cenach, zaledwie 25 wła-

ścicieli działek i mieszkańcy 
jednej niewielkiej wspólnoty.

Sławomir Burzyński

 ■ Zaledwie 25 użytkowników wieczystych 
zdecydowało się do tej pory na wykup od 
miasta swych nieruchomości po bardzo 
preferencyjnych cenach. 

Monika i Dariusz Konciccy są jedną z 25 rodzin, które zdecydowały się skorzystać z oferty władz miasta

Tylko do 
2013 roku 
Wiceburmistrz 
Stanisław Wa-
chowski: Nasza 
oferta wykupu działki będącej 
w użytkowaniu wieczystym jest 
wyjątkowo atrakcyjna. 
Osoby fizyczne, które użyt-
kują nieruchomość na cele 
mieszkaniowe, czyli mówiąc 
prościej mają na niej dom, lub 
zamierzają go budować, mogą 
kupić działkę z 90%bonifikatą. 
Z kolei właściciele garaży 
mogą liczyć na 50% ulgę, 
pod warunkiem, że prawo 
użytkowania wieczystego 
nabyli przed 1990 rokiem. 
Zachęcamy mieszkańców do 
skorzystania z tych zasad, a 
jednocześnie przypominamy, 
że na tak dobrych warunkach 
działki będą sprzedawane 
tylko do końca 2013 roku. 
Później przepisy się zmienią i 
będzie drożej. 

       Burmistrz Piotr Osiecki zaproponował Radzie 
Miejskiej uchwałę, która daje szansę tym, którzy 
nie chcą płacić tak dużych sum na wykupienie 
nieruchomości po atrakcyjnych cenach.
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REKLAMA

W Kawęczynie mieszka-

niec jednego z popegeerow-

skich bloków oblał córkę po 
nogach naftą i groził podpa-

leniem. Mężczyzna od pew-

nego czasu jest w konflikcie z 
żoną i córką. Nie nam ten kon-

flikt rozstrzygać, ale z zeznań 
świadków wynika, że obie stro-

ny sporu nie żałują sobie przy-

krości.
Tego dnia Zygmunt N. był 

pod wpływem alkoholu i nagle 
ktoś wystrzelił w pobliżu z pe-

tardy, aż podskoczył. Pomyślał, 
że znów robią mu na złość. Wy-

biegł przed parterowy barak, w 
którym mieszkali i zobaczył, 
że córka, siedząc na schodach 
przed domem, rozmawia z są-

siadką. Przekonany o swoich 
racjach krzyknął: - Zaraz zoba-

czycie, jak się strzela!
Pobiegł do komórki i przy-

niósł ze sobą baniak z naftą. 
Wywiązała się mała pysków-

ka, w wyniku której zdener-
wowany Zygmunt N. chlusnął 
naftą, oblewając jedną nogaw-

kę spodni córki. Po czym od-

stawił go, wyjął zapalniczkę i 
zagroził, że córkę podpali. Jed-

nak sąsiad, który stał obok, wy-

rwał mu ją. Wezwana na miej-
sce policja zabrała pijanego do 
aresztu. 

Prokuratura w Sochacze-

wie wniosła o zatrzymanie 
Zygmunta N. w areszcie, za-

rzucając mu usiłowanie spo-

wodowania ciężkich obrażeń 
ciała. Jednak sąd odrzucił ten 
wniosek, dając wiarę oskarżo-

nemu, że chciał jedynie córkę 
nastraszyć. Sąd uznał ponadto, 
że w stanie, w jakim się oskar-
żony znajdował, nie miał real-
nych możliwości zrealizowa-

nia swojej groźby. Ponadto nie 
był dotąd karany i przyznał się 
do swego czynu. Będzie  odpo-

wiadał, ale z wolnej stopy. (bus)

Jak pamiętamy, w połowie 
maja tego roku spłonął w 
znacznej części pawilon han-
dlowo-gastronomiczny przy 
ul Żeromskiego. Wtedy po-
jawiła się wśród mieszkań-
ców teoria o seryjnym pod-
palaczu. Przypomnijmy, że 
wcześniej ktoś podpalił mle-
komat przy ul. Pokoju, być 
może mając nadzieję, że od 
niego zajmie się sklep LUX. 
Podobnie było z Biedronką i 
sklepem obuwniczym na tar-
gowisku miejskim. Na ko-
niec doszedł słup ogłosze-
niowy, od którego zajął się 
pawilon. Mówiono nawet o 
szaleńcu, który w ten rady-
kalny sposób pragnie usunąć 

z centrum miasta niezbyt es-
tetyczny siding, bo występo-
wał on we wszystkich czte-
rech przypadkach.

Jak się jednak okazuje, 
sochaczewska prokuratura 
nie posiada dowodów na taką 
tezę. Prokurator Przemysław 
Tarczyński przyznaje, że 
można mieć takie odczucie i 
dlatego policja została uczu-
lona, aby wnikliwie się przyj-
rzeć, czy nie ma między tymi 
przypadkami związku. Jed-
nak, jak na razie, żadnych do-
wodów na to nie znaleziono. 
A nie można opierać się na 
domniemaniach.  

Sprawa ostatniego pod-
palenia, w wyniku niewy-

krycia sprawcy, została co 
prawda zamknięta, ale, jak 
twierdzi prokurator, nadal 
trwają działania operacyj-
ne policji i nie jest wyklu-
czone, że w końcu jakiś trop 
się pojawi. W międzyczasie, 
jak widzimy przechodząc ul. 
Traugutta, pawilon został 
odbudowany i wróciły do 
niego sklepy.

Największych zniszczeń 
dokonał pożar pawilonu przy 
ul. Żeromskiego. Jak twier-
dzili strażacy, ktoś musiał się 
bardzo postarać. Nie ma ta-
kiej możliwości, żeby słup za-
jął się od tego, że ktoś rzucił 
w niego zapałką lub niedo-
pałkiem papierosa. Słup wy-
konany był z solidnego two-
rzywa sztucznego. Oklejony 
był grubą warstwą plakatów. 
Ponieważ wtedy dużo pa-
dało, papier był wilgotny. W 

takich warunkach dla roz-
przestrzenienia się płomieni 
potrzeba o wiele więcej, niż 
iskra. 

Ogień szybko się rozprze-
strzeniał. Błyskawicznie zaję-
ły się znajdujące się w sklepie 
odzieżowym ubrania, buty, 
manekiny i inne wyposaże-
nie. Parter budynku spłonął 
doszczętnie. Udało się ocalić 
znajdujący się na pierwszym 
piętrze bar oraz sąsiednie bu-
dynki. 

W barze znajdowały się 
butle z gazem i CO2. Gdyby 
wybuchły, byłaby prawdziwa  
katastrofa. Już wtedy straża-
cy zauważali pewną zbież-
ność w serii podpaleń. Uwa-
żali, że za każdym razem 
było to działanie celowe, w 
wyniku którego  ulec znisz-
czeniu mogły obiekty komer-
cyjne. (bus, ap)

Dwóch kolegów spędziło 
wieczór miło, popijając różne, 
niezbyt wyszukane, trunki co 
dla jednego z nich nie zakoń-

czyło się szczęśliwe. 
Gdy alkohol się skończył, 

kolega odprowadził kolegę w 
pobliże domu, lecz wracając 
natknął się na wysokości tzw. 
Pekinu przy al. 600-lecia na 
czterech nieznanych mu osob-

ników. Było ciemno, był sam, 
więc bez oporu poszedł z nimi 
gdzieś za stojące rzędem ko-

mórki.
Tam dali mu siekierę i ka-

zali rąbać drewno. Może chcie-

li sprawdzić, czy jest silny. Czy 
dadzą mu radę. Widocznie jed-

nak nie sprawił na nich impo-

nującego wrażenia, bo w koń-

cu przewrócili go na ziemię, 
przystawili sierp do szyi, żąda-

jąc pieniędzy. Wyrwali torbę, 

z której wyciągnęli dwie kar-
ty bankomatowe i portfel, a w 
nim niecałe 2 złote. Jedna z kart 
była nieczynna, na drugiej było 
15 złotych.

Korzystając z nieuwagi na-

pastników pokrzywdzonemu 
udało się uciec. Poszedł prosto 
na policję, która w niedługim 
czasie ujęła dwóch z czterech 
sprawców. Mimo że nie przy-

znają się do winy, poszkodo-

wany ich rozpoznał. Co prawda 
był w nocy pod wpływem alko-

holu, ale jego słowa się potwier-
dziły. Funkcjonariusze na miej-
scu zdarzenia znaleźli sierp. 
Były też fragmenty porąbane-

go drewna, porozrzucany bi-
lon i torba w śmietniku. Dwaj 
sprawcy zostali zatrzymani, 
pozostali dwaj, choć już rozpo-

znani, na razie nie zjawiają się 
w miejscu zamieszkania. (bus)

INFORMACJA
Na podstawie art. 35, pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 roku o gospodarce nieruchomościami informuję, 
iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego w 

Sochaczewie wywieszone zostało Zarządzenie Burmistrza 
Miasta Sochaczew w sprawie: 

1. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania 
w użytkowanie:
Nr 108/12 z dnia 02.07.2012r. (działka gruntu nr 1713/5 położona  
przy pl. Armii Ludowej)
Nr 127/12 z dnia 31.07.2012r. (działka gruntu nr 3461/10 położona  
przy ul. Żeromskiego)
2. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania 
w dzierżawę:
Nr 121/12 z dnia 10.07.2012r. (działka gruntu nr 1587/1 położona  
przy ul. Z. Nałkowskiej)
3. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do zbycia:
Nr 109/12 z dnia 02.07.2012r. (działki gruntu nr 1734/12 i 1734/14 
położone przy ul. Traugutta)
Nr 126/12 z dnia 31.07.2012r. (działki gruntu nr 99/4, 99/3, 101/1, 101/3, 
101/4 położone przy ul. gen. S. Maczka, ul. Kawalerzystów 

i ul. 15 Sierpnia)
ZS-1021

Oblał benzyną 
własną córkę

Napad z sierpem  
w roli głównej 

Sprawa wiosennych 

podpaleń zamknięta

 ■ Prokuratura Rejonowa w Sochaczewie 
nie widzi związku pomiędzy podpaleniami 
SAM-u i pawilonu przy Żeromskiego  
oraz Biedronki

Po trzech miesiącach pawilon przy ul Żeromskiego wygląda lepiej niż przed pożarem

FO
T.

 S
ŁA

W
O

M
IR

 B
U

R
ZY

Ń
SK

I



14 sierpnia 2012

nr 33 (1094) ziemiasochaczewska@gmail.com ZIEMIA SOCHACZEWSKAPOWIAT I GMINY6

NOWA SUCHA

BROCHÓW

Rozstrzygnięto trzeci Mazo-
wiecki Konkurs Wiedzy z za-
kresu bezpieczeństwa, higieny 
pracy i ekologii w rolnictwie 
dla rolników oraz  sołtysów.

Na terenie Brochowa 
wzięło w nim udział 19 
rolników. Musieli oni roz-

wiązać składający się z 15 
pytań test. 

Bez kon k u re ncy jne 
okazały się panie. Pierw-

sze miejsce zajęła Jolanta 

Nowak z Janowa, drugie 
-  Anna Kołecka z Przę-

sławic. Na trzeciej po-

zycji uplasowała się  Ja-

dwiga Jeznach z Miszor. 
Zwyciężczyniom wręczo-

no pamiątkowe dyplomy i 
atrakcyjne nagrody ufun-

dowane przez KRUS oraz 
Urząd Gminy Brochów. 
Teraz czeka je udział w 
etapie powiatowym. (ap)

Zwyciężyły kobiety

Z myślą o tych, którzy po-
zostali w domach, bądź ich 
urlop zakończył się, po-
wołaliśmy do życia nową, 
miejmy nadzieję cyklicz-
ną, imprezę letnią. Pierw-
sza edycja nosi nazwę „Ro-
dzinny piknik country”.  
Teresiński Ośrodek Kultu-
ry we współpracy z Hotelem 
„CHABROWY DWOREK” 
zaprasza już 15 sierpnia 2012 
na ten country-folkowy show 
nie tylko muzyczny. Startuje-
my o godz. 17.00.

Na muzycznej scenie: 
TEREN C, Asia Cieśniew-

ska w wersji akustycznej oraz 
Gwiazda Wieczoru - TO-

MASZ SZWED, znana po-

stać nie tylko w świecie mu-

zyki country, ale chociażby 
z muzycznych komenta-

rzy rzeczywistości w „Szkle 

Kontaktowym” - programie 
TVN24. 

Poza tym Wioska In-

diańska, strzelanie z łuków, 
konni rycerze, pokazy tra-

dycyjnego kowalstwa, kucy-

ki, rzucanie tomahawkiem, 
bryczki, pokazy militarne i 
wiele, wiele innych atrakcji. 
Wstęp wolny. 

Piknik country w 
Chabrowym Dworku

TERESIN

Stary most na Bzurze w Ko-
złowie Szlacheckim został już 
rozebrany. Piesi i rowerzyści 
mogą pokonywać rzekę przez 
tymczasową kładkę. Przygoto-
wywane są miejsca pod nowe 
przyczółki. Znajdą się one dalej 
od rzeki, bo przęsło z warszaw-
skiego mostu Syreny, które za-
stąpi stary most, jest od niego o 
8 metrów dłuższe.

Teraz, jak powiedział nam 
kierownik budowy Zbigniew 
Szewczyński, ekipa szykuje 
się do palowania. Stosowana 
tu technika polegać będzie na 
tym, że w dnie rzeki, ogrom-

nym świdrem, wiercone będą 
otwory na około 17 metrów. 
Wycofując go, poprzez otwór 
w olbrzymim wiertle wtłacza-

ny jest do środka pod ciśnie-

niem beton. W ten sposób nie 
trzeba  kafarem wbijać pali w 
podłoże.

Przęsło mostu znajduje się 
w warszawskiej bazie wyko-

nawcy. Jest rozebrane na mniej-
sze fragmenty, zabezpieczane 
antykorozyjnie i malowane. Za 
miesiąc zostanie przywiezione 
w częściach do Kozłowa i roz-

pocznie się montaż całości. W 
tym czasie po obu stronach rze-

ki muszą powstać nowe betono-

we przyczółki.
Natomiast beton ze stare-

go mostu będzie pokruszony 
na gruz. Zostanie nim utwar-

dzony fragment drogi grunto-

wej we wsi Okopy. Część drogi 
posiada już asfalt, jednak spory 
jej fragment tonie w błocie pod-

czas opadów. Władze gminy 
porozumiały się w tej sprawie 
z wykonawcą i choć wszyscy 
zdają sobie sprawę z tego, że to 
działanie doraźne, na najbliższą 
jesień i zimę na pewno poprawi 
sytuację. (pab)

Związek Zawodowy Rolników 
Rzeczypospolitej „SOLIDAR-
NI” zs. w Jeleniej Górze jest or-
ganizatorem  wypoczynku let-
niego dla dzieci i młodzieży 
rolników w wieku do 16-tego 
roku życia, których co najmniej 
jedno z rodziców/prawnych 
opiekunów jest ubezpieczone 
w pełnym zakresie/jednocze-
śnie ma ubezpieczenie emery-
talne oraz wypadkowe, cho-
robowe i macierzyńskie/ lub 
pobiera rentę bądź emeryturę z 
Kasy Rolniczego Ubezpiecze-
nia Społecznego. 

Koordynatorem na tere-

nach powiatu Sochaczew, Ży-

rardów jest Tadeusz Szymań-

czak z gm. Teresin. W tym 
roku wybrano Salezjański 
Ośrodek Młodzieżowy „Ka-

czory” w Ostródzie nad jezio-

rem w woj. warmińsko-ma-

zurskim. Turnus trwa od 8 do 

19 sierpnia 2012 r. Aby dzieci 
ze środowiska wiejskiego mo-

gły wypoczywać za niewiel-
ką odpłatnością - sponsorem 
jest Kasa Rolniczego Ubezpie-

czenia Społecznego. Z tej for-
my wypoczynku skorzysta 44 
dzieci z ww. powiatów.  

Zorganizowanie tak du-

żej grupy dzieci było możli-
we przy współpracy GOPS-

-ów, urzędów gmin, Lokalnej 
Grupy Działania Ziemia Cheł-
mońskiego, placówek KRUS, 
Moniki Gadzińskiej z „Echa 
Powiatu”. Związek zapewnia 
podczas kolonii kadrę pedago-

giczną, medyczną, zakwatero-

wanie i wyżywienie, ubezpie-

czenie dzieci oraz zwiedzanie 
okolicznych miejscowości: 
Gdańska, Olsztynka, Olszty-

na, wyjazd na Pola Grunwal-
du. Nie zabraknie także kąpie-

li nad jeziorem, a wieczorem 
ognisk i dyskotek.

(ts)

Kolonie dla dzieci rolników 
TERESIN

Dzieci rolników dobrze bawiły się podczas tegorocznych wakacji

Gruz z mostu na drogę
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Przypomnijmy, że „Parkuj i 
jedź” przy stacji Teresin - Nie-
pokalanów powstał w ramach 
porozumienia gminy z urzę-
dem marszałkowskim. Dzięki 
temu gmina otrzymała 50-pro-
centowe dofinansowanie. Cała 
inwestycja kosztowała około 
800 tys. zł. Parking ma elektro-
nicznie otwieraną bramkę, jest 
ogrodzony i oświetlony. Mieści 
się na nim 56 samochodów. Są 
miejsca dla niepełnosprawnych 
a także wiata dla rowerów.

 - Parking ten pozosta-
je w zarządzie Kolei Mazo-
wieckich - powiedział nam 
wójt Marek Olechowski. - 
To one przeprowadziły za-
trudnienie i wyznaczyły 
stawki opłat, które są na-
prawdę minimalne. Cho-

dzi o to, aby ludzi zachęcić 
do korzystania z tego par-
kingu. By zostawiali tu auta 
tanio, ale za to jeździli po-
ciągami i kupowali bilety. 
Taka jest filozofia Park&Ri-
de, który od miesięcy działa 

u nas sprawnie i nie mamy 
żadnych skarg.

Parking w Teresinie 
czynny jest pięć dni w ty-
godniu - od poniedział-
ku do piątku. Zakłada się 
bowiem, że służy głównie 
osobom dojeżdżającym do 
pracy. Przyjeżdżają z domu, 
zostawiają auto i dalej ru-
szają pociągiem. Po powro-
cie późnym popołudniem 
lub wieczorem samochód 
czeka na nich na strzeżo-
nym parkingu za napraw-
dę symboliczne opłaty. 3 
złote kosztuje jeden postój, 
niezależnie od liczby go-
dzin. Ale można też wyku-
pić karnet miesięczny za 20 
zł i wtedy opłata jest jeszcze 
mniejsza. Karnet na kwar-

tał to koszt 60 zł, natomiast 
za rower płacimy jednora-
zowo 2 zł, zaś 10 zł za mie-
sięczny karnet. Park&Ride 
w Teresinie otwarty jest od 
4.00 rano do 22.00.

Z naszych informacji 

wynika, że chociaż w trak-
cie wakacji zawsze zosta-
je kilka wolnych miejsc, to 
w innych porach roku, a 
zwłaszcza zimą i jesienią, 
bywają kłopoty ze znale-
zieniem miejsca. Również 
wiata dla rowerów cieszy 
się powodzeniem. Zapewne 
nawet większy parking nie 
świeciłby pustkami. W So-

chaczewie planuje się Par-
k&Ride na 100 miejsc. Pra-
ce projektowe mają ruszyć 
niebawem. Parking zosta-
nie zlokalizowany w okoli-
cach wieży ciśnień. Wedle 
planów władz miasta w So-
chaczewie nie będzie opłat 
za parkowanie. 

Sławomir Burzyński

TERESIN

„Parkuj i jedź” 
działa bez zarzutu

Z parkingu korzystają również chętnie rowerzyści

 ■ W przyszłym roku obok sochaczewskiej 
stacji PKP rozpocznie się budowa parkingu 
typu Park&Ride. Podobny już od dziesięciu 
miesięcy działa w Teresinie.

    Chodzi o to, aby ludzi zachęcić do 
korzystania z tego parkingu. By zostawiali 
tu auta tanio, ale za to jeździli pociągami i 
kupowali bilety.
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Jestem z miasta

Ty mnie, ja tobie

Czasy już nie idą, ale są ciężkie. Wielu rodzinom trud-
no jest związać koniec z końcem, nie mówiąc o kredytach i 
innych zadłużeniach. Ale są szanse wyjścia z opresji dla lu-
dzi zdolnych, utalentowanych, a przede wszystkim praco-
witych i posiadających „złotą rączkę”. Często o nich nikt 
nie słyszał, a to są często dobrzy fachowcy: glazurnicy, hy-
draulicy, elektronicy czy pielęgniarki, którzy chętnie by 
sobie po godzinach dorobili. Nawet z nudów, bo ile można 
powtórki i tasiemce w telewizji oglądać? Albo z bezintere-
sownej dobrosąsiedzkiej pomocy, ewentualnie za kolację. 
Przy okazji nawiązując nowe znajomości. 

Moi znajomi często szukają kogoś do cieknącego kra-
nu, drobnego remontu, pralki, lodówki telewizora, gdzie 
tylko może bezpiecznik się przepalił a oni uważają to za 
wielką awarię. A tak zaprzyjaźniona „złota rączka” może 
by przyszła, popatrzyła i urządzenie dalej by działało ku 
zadowoleniu wszystkich. Nie wstydźmy się rozgłosić o 
swoich umiejętnościach wszem i wobec, o swojej ochocie 
do pracy. Niech ludzie wiedzą, że np. na ich osiedlu jest 
trochę osób chętnych pomóc drugiemu człowiekowi. Ty 
mnie, ja  tobie, w tym na czym się znam i z wzajemnością.

Rozejrzyjmy się wokoło, a spotkamy ludzi, którzy tyl-
ko na to czekają, ale się wstydzą (może nie wypada), a z 
którymi zawrzemy ciekawe znajomości, zintegrujemy się 
we wspólnej walce z ... usterką! A że komuś wetkniemy ja-
kiś grosik do kieszeni (cicho, żeby się skarbowy nie dowie-
dział), to i ktoś się ucieszy, a i my będziemy mieć czyste su-
mienie i sprawny przyrząd bez wydawania na nowy.

Ogłośmy akcję ogólno sąsiedzkiej pomocy pod hasłem 
„Ty mnie, ja tobie”. A wtedy może w tych trudnych cza-
sach, będzie nam się choć trochę lżej żyło!

FAN

 ■ Pod koniec 
stycznia doszczętnie 
spłonęło jedno z 
mieszkań w bloku 
przy al. 600-lecia 72. 

Jednemu ze znajdują-

cych się w lokalu mężczyzn  
płomienie całkowicie odcię-

ły drogę ucieczki. Z ciężki-
mi poparzeniami trafił do 
szpitala. Wszystko wskazu-

je, że po ciężkich doświad-

czeniach rodzina wychodzi 
na prostą. 

W toku wydarzeń, które 
nastąpiły bezpośrednio po 
pożarze, sprawy lokalowe 
zeszły na drugi plan. Naj-
ważniejszym problemem 
rodziny był stan zdrowia 
Karola K. Dwudziestokil-
kulatek w bardzo ciężkim 
stanie trafił do Wschodnie-

go Centrum Leczenia Opa-

rzeń i Chirurgii Rekon-

strukcyjnej w Łęcznej. Na 
tamtejszym oddziale doszło 
do infekcji. Jej skutkiem jest 
wystąpienie sepsy. Zorgani-
zowana została ogólnopol-
ska zbiórka mająca na celu 
zakup specjalistycznych fil-
trów krwi.  Po wielu stara-

niach stan poszkodowanego 
zaczął się poprawiać. Wtedy 
powrócił problem doprowa-

dzenia mieszkania do sta-

nu  umożliwiającego wpro-

wadzenie się.  Lokal nie był 
ubezpieczony. Zakres nie-

zbędnych prac wymagał 
olbrzymiego nakładu sił i 
środków. Początkowo wy-

dawało się, że sytuacja jest 
patowa. 

 - Spółdzielnia oczywi-
ście posiada polisę obejmu-

jącą wszystkie nieruchomo-

ści. W takich przypadkach 
ma ona, co do zasady, zasto-

sowanie wyłącznie do klatek 
schodowych, a nie poszcze-

gólnych lokali. Musimy do-

brze przeanalizować jej za-

pisy - mówił  prezes SM 
L-W Stanisław Dziekoński. 

Ostatecznie okazało się, 
że wypłacona spółdzielni 
przez ubezpieczyciela suma 
pozwoliła nie tylko na re-

mont zniszczonej klatki 
schodowej. 

- Po jej odnowieniu i 
uporządkowaniu zostało 
nam około 10 tys. Byliśmy 
naprawdę mile zaskocze-

ni. Nie spodziewaliśmy się 
takiego obrotu sprawy. Po-

stanowiliśmy przeznaczyć 
nadwyżkę na remont miesz-

kania należącego do pań-

stwa  K. - powiedział nam 
wiceprezes Zbigniew Sta-

rzyński. - Zostało odmalo-

wane, wstawiono też nowe 

okna. Poszkodowani sami 
ułożyli zakupione przez nas 
panele. 

Wszystko wskazuje, że 
sytuacja, która jeszcze pół 
roku temu wydawała się tra-

giczna, znalazła szczęśliwy 
finał. 

- Z powrotem wprowa-

dziliśmy się  już do miesz-

kania. Brat opuścił szpital. 
Biorąc pod uwagę popa-

rzenia jakim uległ, można 
powiedzieć, że  jego stan 
jest dobry - powiedział 
nam brat poszkodowanego 
Kamil K. 

Agnieszka Poryszewska

Szczęśliwy koniec 
historii pożaru

Po zakończonym remoncie, rodzina wróciła do mieszkania
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REKLAMA

Ogłoszenie o licytacji nieruchomości
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie Jacek Jachowicz (tel. 46 862-24-58, 
fax. 46 862-20-62) ogłasza, że: dnia 6.09.2012 r. o godz. 13.50 w budynku Sądu Rejonowego w 

Sochaczewie mającego siedzibę przy ul. 1 Maja 7 w sali nr według wokandy, odbędzie się 

pierwsza licytacja nieruchomości 
należącej do dłużnika: Jacek Bugaj oraz Alicja Bugaj
położonej: 96-500 Sochaczew 1, Kuznocin,
dla której Sąd Rejonowy Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą  
o numerze KW 22242 [NKW: PL1O/00022242/2]

Suma oszacowania wynosi 512 000,00 zł,  
zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 384 000,00 zł.

Nieruchomość gruntowa zabudowana:
- działka gruntu nr ew. 165/3 o powierzchni 0,1234 ha
- budynek mieszkalny, wolno stojący, piętrowy o pow. zabudowy 117 m2; pow. użytkowa około 168 m2

- teren płaski, działka w kształcie prostokąta
- działka gruntu częściowo zagospodarowana, ogrodzona, nasadzenia, uzbrojenie terenu w postaci 
energia elektryczna, wodociąg miejski, szambo lokalne

Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej sumy osza-

cowania, to jest 51 200,00 zł. Rękojmia powinna być złożona w gotówce albo książeczce oszczędnościowej 
banków uprawnionych według prawa bankowego zaopatrzonej w upoważnienie właściciela książeczki do 
wypłaty całego wkładu stosownie do prawomocnego postanowienia sądu o utracie rękojmi. Rękojmię można 
uiścić także na konto komornika: PKO BP SA XVIII O Centrum w Warszawie 55 10201185 0000 4102 0019 
1585

Zgodnie z przepisem art. 976 § 1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć osoby, które mogą nabyć nie-

ruchomość tylko za zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły oraz inne osoby 
wymienione w tym artykule.

W ciągu dwóch ostatnich tygodni przed licytacją wolno przeglądać w Sądzie Rejonowym w Sochaczewie 
przy ul. 1 Maja 7 w Wydziale Cywilnym akta zawierające: odpis protokołu oszacowania nieruchomości, operat 
szacunkowy biegłego sądowego, wypis z rejestru gruntów wraz z mapką z akt postępowania egzekucyjnego. 
Oględziny nieruchomości z udziałem komornika odbędą się w dniu 6.09.2012 r. w godz. 10.00-10.30.

ZS-1025 

Pierwotna koncepcja zakła-
dała gruntowną moderniza-
cję arterii, a w efekcie popra-
wę bezpieczeństwa, mniejsze 
obciążenia dla środowiska 
oraz zdecydowaną poprawę 
płynności ruchu. Miała temu 
służyć między innymi prze-
budowa skrzyżowania z po-
wiatowymi ulicami Troja-
nowską i Staszica na rondo 
turbinowe. Zmiany zaplano-
wano także przy skrzyżowa-
niu drogi z torami kolejki wą-
skotorowej. 

Ambitne plany

Dotychczasowe zjaz-

dy do posesji w tym rejonie 
miały zostać zlikwidowa-

ne a w ramach zadania wy-

budowane miały być  dwie 
tak zwane drogi serwisowe, 
łączące się z ulicą główną 
w dalszych odległościach, 
a nie w miejscu przecię-

cia z torami. Ponadto za-

planowano pełną przebudo-

wę nawierzchni, wykonanie 
nowych chodników, jed-

nostronnej ścieżki rowero-

wej oraz infrastruktury to-

warzyszącej (odwodnienie, 
oświetlenie itp.). Tak szero-

ki zakres prac spowodował, 
że konieczne okazały się 
wykupy gruntów od miesz-

kańców ulicy na poszerze-

nie drogi na niektórych jej 
fragmentach. 

Ostatecznie żadnych 
wykupów nie było. Miesz-

kańcy oprotestowali budo-

wę dróg serwisowych, które 
ich zdaniem przebiegały-

by zbyt blisko okien. Są to 
ostatnie potwierdzone in-

formacje, jakie trafiły do 
naszej redakcji i pochodzą 
z początku roku. MZDW 
przychylił się do próśb so-

chaczewian. 
Tymczasem okazało się, 

że zmiana stanowiska za-

rządcy drogi ma drugie dno. 
Wszystko wskazuje, że in-

westycji w ogóle nie będzie. 
Jeżeli dojdzie do remontu, 
to polegać będzie on na po-

prawie istniejącego stanu 
rzeczy. 
2,5 km ekranów

- Początkowo projek-

towaliśmy prace o bardzo 
szerokim zakresie. Fakty 
są natomiast takie, że wo-

jewództwo mazowieckie 
ma ciągle cięte fundusze - 
powiedziała nam rzecznik 
prasowy MZDW Monika 
Burdon. - Jeżeli chcieliby-

śmy trzymać się pierwot-
nego kosztorysu, przed-

sięwzięcie kosztowałoby 
nas nawet kilkaset milio-

nów złotych. Nie widzę re-

alnej możliwości, by zarząd 
wygospodarował tak dużą 
sumę w najbliższych latach. 

Pieniądze to główny, ale 
nie jedyny problem MZDW. 
Instytucja miała spore pro-

blemy ze zgromadzeniem 
niezbędnej dokumentacji. 
Długo oczekiwano na de-

cyzję środowiskową. Potem 
okazało się, że konieczne 
będzie wykonie tzw. rapor-
tu środowiskowego, a wiec 
bardziej szczegółowego 
opracowania. Jest ono wła-

śnie na ukończeniu. 
Znane są już częścio-

we wyniki ekspertyz. Oka-

zało się, że gdyby zarząd 
chciał przeprowadzić in-

westycję według zamówio-

nego przez siebie projektu, 
spowodowałoby to koniecz-

ność montażu wzdłuż al. 
600-lecia ekranów wycisza-

jących. To z kolei jest przy-

czyną powrotu do problemu 
nr 1, czyli pieniędzy. 
Hałas

- Ekrany musieliby-

śmy zamontować na ponad 
2,5-kilometrowym odcinku. 
Oznacza to rosnące koszty - 
mówi Monika Burdon. - Py-

tanie brzmi też: jaka byłaby 
estetyka tego rejonu miasta? 
Mówimy przecież o jednej z 
głównych ulic Sochaczewa.

Jak na razie nie za-

padła jeszcze żadna wią-

żąca decyzja. Prawdopo-

dobnie stanie się to pod 
koniec sierpnia. Tymcza-

sem mieszkańcy zaczynają 
uskarżać się na hałas. Do-

magają się choć częściowe-

go posadzenia wzdłuż ar-
terii wyciszającej „zieleni 
akustycznej”. Wbrew pozo-

rom nie jest to jednak spra-

wą prostą.
- To czym będziemy zo-

bowiązani wyciszyć aleję 
zależy od wyników raportu 
środowiskowego. Wiadomo, 
że przy kompleksowej prze-

budowie byłyby to ekrany. 
Nie wiadomo jak wyglądało-

by to przy zwykłym remon-

cie, prowadzonym w obrębie 
pasa drogowego - wyjaśnia 
pani rzecznik. - Nadmienić 
należy, że przy al. 600-le-

cia nie dysponujemy wol-
nym pasem gruntu. Koniecz-

ne byłyby wykupy ziemi od 
poszczególnych właścicieli. 
Czy wszyscy zgodziliby się 
ją sprzedać i czy na całym 
odcinku jest uregulowany 
stan prawny, pozostaje spra-

wą otwartą.

Agnieszka Poryszewska

Co z remontem 600-lecia?
 ■ Do końca sierpnia ma zapaść decyzja, 

w jakim zakresie Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich wyremontuje drogę 
wojewódzką nr 705 od ronda Jana Pawła II  
w Chodakowie do „Kauflandu”.

MZDW przyznaje, że szanse na gruntowną przebudowę alei są nikłe
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PRACUJ Z NAMI
Redakcja tygodnika „Ziemia 
Sochaczewska”, w związku  
z rozwojem biura ogłoszeń,  
podejmie współpracę w zakresie 
reklamy. 
Poszukujemy odpowiedzialnych 
i operatywnych osób do 
pozyskiwania ogłoszeń z 
terenu miasta i gmin powiatu 
sochaczewskiego.

Proponujemy 
atrakcyjne 

wynagrodzenie

Zapraszamy do biura ogłoszeń, 
ul. Żeromskiego 12,  
tel. 46 862 23 55.

Twoje ogłoszenie  
w Ziemi przeczyta  
wiele tysięcy osób  
w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” 

 to najstarsza i najpopular-

niejsza gazeta na naszym  
prasowym rynku
Nie wierzysz?  
Zapytaj w kiosku!
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Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko-
-Własnościowa w Sochaczewie przy ul. 

Piłsudskiego 26 ogłasza 
przetarg nieograniczony  

dwustopniowy na wykonanie  
w 2012 r. niżej wymienionych  

prac remontowych

1 Roboty hydrauliczne polegające na 
wymianie poziomów wody zimnej i ciepłej 

z cyrkulacją w niżej wymienionych budynkach 
Spółdzielni Mieszkaniowej:

- Żeromskiego 33 - 3 klatki
- Żeromskiego 33 A - 3 klatki
- al. 600-lecia 29 - 3 klatki

2 Roboty hydrauliczne polegające na wymia-
nie pionów wod.-kan. w lokalach budynku 

mieszkalnego wielorodzinnego przy al. 600-lecia 
23 A (klatki I, II, III - 30 lokali mieszkalnych).
Materiały przetargowe oraz informacje dotyczące 
wymagań stawianych oferentom można uzyskać w 
siedzibie Spółdzielni Mieszkaniowej przy ul. Piłsudskiego 
26 w Sochaczewie - pokój nr 2 - Biuro Obsługi Klienta, 
w godz. 8.00-16.00, a także na stronie internetowej 
Spółdzielni Mieszkaniowej www.sml-w.pl
Oferty na każdy budynek oddzielnie należy składać w 
Sekretariacie Spółdzielni: do dnia 11.09.2012 do godz. 
10.00.
Otwarcie ofert nastąpi w dniu 11.09.2012 od godz.10.30.
Osobą uprawnioną do kontaktów z oferentami jest Pani 
Wioletta Pruska, tel. 46 862-21-59, wew. 32.
Spółdzielnia zastrzega sobie prawo unieważnienia 
przetargu bez podania przyczyny.

ZS-1032

Twoje ogłoszenie  
w Ziemi przeczyta  
wiele tysięcy osób  
w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” 

 to najstarsza i najpopular-

niejsza gazeta na naszym  
prasowym rynku
Nie wierzysz?  
Zapytaj w kiosku!

 ■ Od lipca przy  
ul. Hanki Sawickiej 
trwa budowa 
integracyjnego 
żłobka. 

Około 20 sierpnia wyko-
nawca przystąpić ma do sta-
wiania murów. Stan suro-
wy otwarty ma być gotowy 
jeszcze w tym roku.  Na pla-
cu budowy pracuje 15-oso-
bowa ekipa. Są wśród nich 
hydraulicy, murarze i pra-
cownicy ogólnobudowlani. 
Obecnie trwają przygotowa-
nia do wykonania wylewki 
na poziomie „0”.

- Jak tylko będzie goto-

wa, przystąpimy do muro-

wania. Sprzyja nam pogo-

da, a to jest na tym etapie 
inwestycji najważniejsze 
- powiedział nam kierow-

nik budowy Stanisław Gi-
bała. - Będziemy pracować 
w systemie całorocznym. W 
zimie zajmiemy się stawia-

niem ścianek działowych 
oraz pracami wykończenio-

wymi. 

Powstający obiekt prze-

znaczony jest dla 80 dzieci 
podzielonych na trzy grupy 
wiekowe:  od 20 tygodnia 
życia do 1 roku życia, od 
1 roku życia do 2 roku ży-

cia oraz od 2 do 3 roku ży-

cia. Składał będzie się on z 
5 sal.

 Projekt zakłada dobudo-

wę nowego budynku do ist-
niejącej części zajmowanej 
przez Miejskie Przedszkole 
nr 1.  Miasto na inwestycję 
uzyskało dofinansowanie z 
rządowego programu „Ma-

luch”. (ap)

Nowy żłobek 
wychodzi z ziemi

Od 20 sierpnia zacznie się stawianie murów

REKLAMA

I znów, jak co roku, wzięli ze 
sobą plecak i ruszyli w drogę. 
Mają do pokonania ponad 260 
kilometrów. W ciągu dziewię-
ciu dni pieszej wędrówki zma-
gają się na przemian z upałem, 
deszczem, burzami. Mowa o 
pielgrzymach  Łowickiej Pieszej 
Pielgrzymki Młodzieżowej, któ-
ra 6 sierpnia po raz siedemnasty 
wyruszyła na Jasną Górę. Spo-
śród 9 grup pielgrzymkowych 
największą - jak co roku - jest 
grupa błękitna z Sochaczewa. 

Tradycyjnie sochaczew-

scy pielgrzymi rozpoczęli swój 
marsz na Jasną Górę dzień 
wcześniej niż pozostałe gru-

py. Piąty sierpnia co roku  jest 
zatem początkiem dziesięcio-

dniowej drogi do Częstocho-

wy. - Tak naprawdę to ten nasz 
pierwszy dzień pielgrzymowa-

nia jest najtrudniejszy - mówi 

jeden z porządkowych grupy 
błękitnej i dodaje - aby dotrzeć 
do Łowicza, musimy przejść 
36 kilometrów po piachach i 
lasach. Pierwszy odpoczynek 
dopiero koło południa. Nie jest 
lekko, ale nie znam nikogo, kto 
by zrezygnował z tego trudu.

Oficjalnie tegoroczna  
XVII Łowicka Piesza Piel-
grzymka Młodzieżowa na Ja-

sną Górę rozpoczęła się 6 sierp-

nia mszą świętą o 7.00 rano  w 
łowickiej Bazylice Katedral-
nej. Mszę koncelebrowali bi-
skup diecezji łowickiej ks. An-

drzej Franciszek Dziuba oraz 
wszyscy księża, którzy zamie-

rzali wyruszyć na pielgrzymi 
szlak. Hasłem tegorocznych re-

kolekcji w drodze jest Kościół 
Naszym Domem  - do niego 
nawiązywał biskup w swojej 
homilii. 

W grupie błękitnej na po-

czątku było 150 pielgrzymów, 
ale wiadomo, że wraz z upły-

wem dni na szlaku, dołączy-

ły do niej kolejne osoby. Ponad 
200 osób, w asyście 5 księży, 4 
kleryków, 3 sióstr zakonnych z 
Zakonu Sióstr Służebnic Boże-

go Miłosierdzia, kilku porząd-

kowych oraz kilku lekarzy ma-

szeruje, by 14 sierpnia wejść 
na Jasną Górę i oddać pokłon 
przed świętym obrazem Matki 
Bożej.  15 sierpnia - wspólnie z 
tysiącami innych pielgrzymów 
z kraju -  zostają na Jasnej Gó-

rze po to, by świętować Wnie-

bowzięcie Maryi Panny. Prze-

wodnikiem grupy jest ksiądz 
Łukasz Warzyński, ale w piel-
grzymce biorą też udział ks. 
proboszcz parafii św. Waw-

rzyńca Piotr Żądło, ks. Piotr 
Krzyszkowski, ks. Andrzej 
Kita, jeden z księży z Giżyc, 
a także Maciej Małecki, który 
pielgrzymuje do Częstochowy 
od lat, ale po raz pierwszy jako 
poseł na Sejm RP. Grupa wy-

różnia się tym, że tworzy spe-

cyficzną wspólnotę: jej człon-

kowie nocują razem na polu 
namiotowym, mają do dyspo-

zycji własną garkuchnię, a spe-

cjalna grupa pielgrzymów, tzw. 
baza, przygotowuje dla nich 
śniadania i co wieczór ciepłą 
zupę, dba o to, by na pielgrzy-

mów czekała ciepła woda.
Pielgrzymkowi bracia i sio-

stry - bo tak zwracają się do sie-

bie uczestnicy pielgrzymki - idą 
do Częstochowy, niosąc najróż-

niejsze intencje. - Chcę dzięko-

wać Bogu za zdaną maturę i 
pomyślne dostanie się na studia - 
powiedziała Kasia, która na piel-
grzymkę idzie po raz czwarty.

- A ja modlę się o to, że-

bym zdała egzamin poprawko-

wy - mówi Karolina, studentka 
socjologii, trzeci raz na piel-
grzymce. 

W chwili zamknięcia nu-

meru  pielgrzymi z diecezji ło-

wickiej  przygotowywali się do 
wejścia na Jasną Górę.  

Żaneta Czyżniewska

150 sochaczewian 

w pielgrzymce
 ■ To już siedemnasty raz. Jak co roku 

największą grupę Łowickiej Pieszej 
Pielgrzymki Młodzieżowej stanowią 
mieszkańcy naszego miasta. 
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Gdy wezmą Państwo do ręki ten numer gazety, sochaczewscy pielgrzymi będą wchodzić na Jasną Górę
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Jak przekazali nam miesz-
kańcy, samochody najczęściej 
nadal jadą od strony dworca. 
Najgorszy huk słychać, gdy 
pokonują, przecinające jezd-
nię, tory kolejki wąskotoro-
wej. 

- Czasem ciężarówki 
jadą jedna za drugą. Wte-

dy łomot jest najgorszy - 
twierdzi Urszula Szajew-

ska, mieszkanka bloku nr 3. 
- Zresztą nie chodzi tylko o 
tory. W czasie przejazdu ti-
rów blok po prostu drży. Po 
co budowaliśmy obwodni-
cę? Zamiast obrzeżami So-

chaczewa, tiry nadal jadą 
centrum.

Jej opinię potwierdza 
Piotr Gajewski. Jednocze-

śnie, czuje on żal, że za-

rządca drogi nie poczuwa 
się do odpowiedzialności. 

- Bardzo nas cieszy to, że 
gazeta zainteresowała się na-

szymi problemami. Niestety, 
nie można tego powiedzieć o 
MZDW - mówi. - Klika dni 
temu wróciłem późnym wie-

czorem z pracy. Przez całą 
noc ciężarówki jeździły se-

riami, po osiem, dziewięć 
pojazdów pod rząd. Potem 
następowała chwila przerwy 
i wszystko zaczynało się od 
nowa. Jak w takich warun-

kach wypocząć przed kolej-
nym dniem?

Zdaniem mieszkańców 
jakość ich życia poprawiłby 
jeden znak drogowy. Wy-

starczyłoby, żeby zarząd 
ustawił na wysokości wia-

duktu zakaz wjazdu samo-

chodów o określonej masie. 
Nasi rozmówcy zebrali oko-

ło 40 podpisów pod petycją 
żądającą jego ustawienia. 
MZDW z kolei zobowiązał 
się przyjrzeć sytuacji także 
na obwodnicy. Istnieje po-

ważne przypuszczenie, że 
kierowcy, widząc, że ruch 
na niej spowalnia, skręca-

ją w ul. Żyrardowską, poko-

nują wiadukt i dalej jadą już 
ul. Piłsudskiego. Taki sce-

nariusz zasugerowali pra-

cownicy rejonu drogowego 
w Grodzisku Mazowiec-

kim. Równolegle mieli oni 
monitorować sytuację na ul. 
Piłsudskiego. 

- Nam również nie jest 
na rękę to, że tak dużo tirów 
korzysta z tej drogi. Powo-

duje to przecież jej szybsze 
niszczenie - usłyszeliśmy.

Ponieważ nadal nie wi-
dać jest efektów ich prac, 
ponownie zwróciliśmy się 
do rzecznika prasowego 
MZDW Moniki Burdon. 
Zapewniła nas, że anali-
zy ruchu trwają. Niestety, 
mieszkańcy muszą uzbroić 
się w cierpliwość.

- Badanie natężenia ru-

chu jest czasochłonne. Mu-

simy sprawdzić je w róż-

nych warunkach: w dni 

powszednie i święta, a tak-

że zestawić ze sobą dane z 
okresu wakacyjnego i kilku 
wybranych miesięcy roku 

- wyjaśnia. - Tylko wtedy 
uzyskamy wiarygodny ob-

raz sytuacji. Całość może 
potrwać około pół roku. Z 

naszych szacunków wy-

nika, że natężenie ruchu 
w Sochaczewie wzrosło 
w ostatnich kilku latach  o 

około 23 proc. Jest to prze-

ciętny wynik. Nie wiadomo 
jeszcze, jaki uzyskamy na 
ul. Piłsudskiego. Żeby usta-

wić znak, wskaźnik natę-

żenia musiałby być co naj-
mniej kilkakrotnie wyższy.

Monika Burdon podnosi 
także kwestię samego bez-

pieczeństwa ruchu. Pochop-

nie ustawiony zakaz prze-

jazdu ciężarówek mógłby 
spowodować zablokowanie 
wielu lokalnych dróg.

- Trasy, którymi zarzą-

dzamy, są zastępcze wzglę-

dem dróg krajowych. Nie 
możemy pochopnie  zmie-

niać na nich organizacji ru-

chu - mówi. - W wypadku, 
gdyby droga krajowa była  
nieprzejezdna, musimy dys-

ponować kilkoma alterna-

tywnymi objazdami. 
Miejmy nadzieje, że 

analizy MZDW sprawą, że 
jednym z nich przestanie 
być ul. Piłsudskiego. 

Agnieszka Poryszewska

11 tys. złotych otrzymał so-
chaczewski szpital z daro-
wizn przekazanych w ra-
mach 1 procenta podatku. 
Ta kwota wystarczy na za-
kup nowoczesnego wózka do 
transportu chorych.

Pierwsza akcja zbierania 
jednego procenta podatku 
dla sochaczewskiego szpi-
tala przyniosła kwotę 11 
tysięcy złotych. Pieniądze 
przekazywali pracownicy 
szpitala, pacjenci i osoby 
chcące po prostu wspomóc 
placówkę. 

- Dziękujemy za te pie-

niądze, jesteśmy niezwy-

kle zadowoleni z wysoko-

ści darowizny i liczby osób, 
które chcą wspierać naszą 
działalność - powiedział 

dyrektor Szpitala, Piotr 
Szenk. - Świadczy to jedno-

cześnie o zaufaniu dla na-

szej placówki, które oka-

zało kilkaset osób. Wiele z 
nich to pracownicy szpitala, 
którym chciałbym szcze-

gólnie podziękować za za-

angażowanie i zrozumienie 
jego potrzeb. 

Za całą kwotę uzyskaną 
z tegorocznej zbiórki zosta-

nie zakupiony nowoczesny, 
wielofunkcyjny wózek do 
transportu chorych, który 
jest dostosowany do wszel-
kich potrzeb pacjentów, za-

pewnia bezpieczeństwo i 
wygodę. 

Sekcja Promocji i Rozwoju 
Szpitala Powiatowego 

w Sochaczewie

Szpital dziękuje 
za 1 procent

Tiry nadal bezkarnie 
jeżdżą ulicą Piłsudskiego

 ■ Tiry stały się przekleństwem mieszkańców 
ul. Piłsudskiego. Ich problemy szeroko 
opisywaliśmy już na łamach „Ziemi”. Sprawą 
zainteresowaliśmy też zarządcę drogi: 
Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Badania natężenia ruchu mogą potrwać jeszcze kilka miesięcy

 ■ Na terenie gminy 
realizowane są 
trzy inwestycje 
współfinansowane z  
Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. 

Ich wartość to ponad 2 mln 
zł. Wszystkie zakończo-
ne maja być do 28 wrze-
śnia. Pierwszy z projektów 
dotyczy odnowy centrum 
Młodzieszyna. Obejmie on 
budowę  kanalizacji desz-
czowej, oświetlenia uliczne-
go, chodnika, nawierzchni 
i placu zabaw. Prace rozpo-
częto w ubiegłym miesiącu. 
Obecnie jest wykonywana 
kanalizacja deszczowa i in-
stalacja oświetlenia uliczne-
go przy ul. Walk nad Bzurą. 
Całkowity koszt przedsię-

wzięcia to blisko 1,4 mln zł.  
Z kolei rewitalizacja te-

renu przy świetlicy wiej-
skiej w Kamionie oraz ro-

boty remontowe strażnicy 
kosztować będą prawie 400 

tys. zł. Równolegle prowa-

dzona jest rozbudowa bu-

dynku remizy OSP w Wit-
kowicach. Ma być ona 
powiększona o  świetli-
cę wiejską. Ekipy remonto-

we m. in. docieplą budynek, 
wykonają pomieszczenia 
socjalne  i wyremontują in-

stalację elektryczną.  Koszt 
całkowity przedsięwzięcia 
to około 245 tys. zł. (ap)

„Odnowa centrum Młodzieszyna” to najpoważniejsze przedsięwzięcie realizowane  na terenie 
gminy

Będzie nowe centrum Młodzieszyna 

       Czasem ciężarówki jadą jedna za drugą. Wte-

dy łomot jest najgorszy. twierdzi Urszula Szajew-

ska, mieszkanka bloku nr 3. 
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 ■ Od 11 sierpnia 
paszporty dla dzieci 
do piątego roku życia 
wystawiane będą 
na pięć lat, a nie jak 
do tej pory na rok. 
Opłata pozostaje bez 
zmian – nadal będzie 
wynosić 30 zł.

Wszystkie dzieci do 5 
roku życia otrzymywać 
będą paszporty biome-

tryczne. Do tej pory wy-

dawane one były tylko na 
wyraźną prośbę rodziców. 
Okres ważności paszpor-

tów dla dzieci pomiędzy 13 
a 18 rokiem życia nadal bę-

dzie wynosił 10 lat. Opła-

ta za wydanie paszportu 
dla dziecka do 13 roku ży-

cia wynosi 30 zł. Koszt do-

kumentu dla małoletniego 
pomiędzy 13 a 18 rokiem 
życia to 70 zł. Za każdym 
razem należy udokumento-

wać wiek, np. poprzez oka-

zanie aktu urodzenia, a w 
wypadku uczniów lub stu-

dentów - odpowiedniej legi-
tymacji lub zaświadczenia. 

Ponadto od 26 czerw-

ca dzieci, które dotychczas 

przekraczały granicę na 
podstawie wpisu w pasz-

porcie rodzica, muszą mieć 
własny dokument podró-

ży. Rodzice muszą wspólnie 
złożyć wniosek o paszport 
dla dziecka. W sytuacji, gdy 
jedno z rodziców jest już za 
granicą, jedynym sposobem 
na uzyskanie dokumentu 

jest więc potwierdzenie zgo-

dy rodzica przed konsulem 
RP w danym państwie, bądź 
przed notariuszem. Planu-

jąc podróże pamiętać należy 
też, że wystawienie paszpor-
tu trwa do 30 dni.

W województwie mazo-

wieckim mieszkańcy mają 
do dyspozycji 19 punktów 
paszportowych. Najbliżej 
Sochaczewa jest delegatura 
w Płocku. Oprócz tego do 
dyspozycji petentów pozo-

staje 14 punktów na terenie 
Warszawy.  Wszelkie infor-
macje dotyczące paszpor-
tów dostępne są na www.
mazowieckie.pl (zakład-

ka paszporty). Można sko-

rzystać też z automatycznej 
infolinii paszportowej (22) 
695 73 88. 

opr. (ap)

Paszporty dla dzieci do lat 5 będą 
dłużej ważne W okresie wakacyjnym nie 

uległ zmianie zakres działalno-

ści Powiatowego Ośrodka In-

terwencji Kryzysowej. Zapra-

sza on wszystkich chętnych od 
poniedziałku do piątku w go-

dzinach od 8 do 19.
POIK zapewnia wsparcie 

specjalistów: psychologa, pe-

dagoga, prawnika, pracownika 
socjalnego, a także  mediatora 

rodzinnego. Pracownicy zachę-

cają do odwiedzania siedziby 
przy ul. Ziemowita 8/10. Tele-

fon do ośrodka to 46 862-12-17.   
Nie wychodząc z domu skorzy-

stać można także z poczty elek-

tronicznej: email_zaufania@
o2.pl. Dzięki niej można zadać 
pytanie, zachowując przy tym 
atmosferę dyskrecji i prywat-
ności. (ap)

Wakacyjny POIK

W tekście „Miejskie przedszkola z pełną obsada” poja-

wił się błąd. Opłata za jedną godzinę ponoszoną przez ro-

dziców wynosi nie 1,175, a 0,75 proc. minimalnego wyna-

grodzenia za pracę. W Szkole Podstawowej nr 2 powstaną 
dwa oddziały przedszkolne. 

Wkradł się błąd

Uroczystość uświetnił bio-
rący w niej udział Chór To-
warzystwa Śpiewaczego Zie-
mi Sochaczewskiej, zaś referat 
przypominający historię para-
fii wygłosił współpracujący z 
naszą gazetą Bogusław Kwiat-
kowski. To ważne nabożeń-
stwo, wraz z innymi księżmi, 
celebrował ordynariusz diece-
zji łowickiej ks. biskup Andrzej 
F. Dziuba.

 - Właśnie dzisiaj pragnie-

my zachować we wdzięcznej 
pamięci tych, którzy tę para-

fię tworzyli, dla niej pracowali 
oraz służyli i Bogu, i ludziom 
w tym miejscu. Ile pokoleń 
od 1612 roku posilało się w tej 
parafii Ciałem Chrystusa? A 
ile od 1737 r. w tej konkretnej 
świątyni? - mówił do wiernych 
ks. biskup Andrzej Dziuba.

Wspominano oczywi-

ście co znamienitszych pro-

boszczów, którzy zapisali się 
przez te lata w historii para-

fii a także kraju. Na koniec 
ks. biskup Dziuba poświęcił 
tablicę pamiątkową, przypo-

minającą jednego z nich - ks. 
Jana Szczęsnego, który był tu 
proboszczem w latach 1929-
34, ponosząc później męczeń-

ską śmierć w obozie w Da-

chau. Tym, jak powiedział 
ksiądz biskup, złożył on naj-
wyższe świadectwo wiary.

Z wdzięcznością wymie-

niono również poprzedniego 
kurdwanowskiego proboszcza 
ks. Macieja Mroczkowskiego, 

którego zastąpił ks. Jacek Wa-

rzecha. Ksiądz Mroczkowski 
podczas swojego probostwa 
odrestaurował kościół, wydo-

bywając dawne piękno poli-
chromii jego wnętrza oraz na-

dał mu blasku na zewnątrz. Bez 
przesady można powiedzieć, że 

dziś kościółek w Kurdwanowie 
jest jednym z najpiękniejszych 
drewnianych obiektów sakral-
nych na Mazowszu.

Mszę świętą zakończyła 
procesja wokół kościoła, a pod-

niosła, ale zarazem radosna at-
mosfera przeniosła się na pod-

kościelne błonia. Tam, podczas 
ludowego pikniku, wystąpiła 
grupa Siewcy Lednicy i z estra-

dy usłyszeliśmy znane na ogół 

wiernym pieśni: „Słuchaj Izra-

elu, Pan jest naszym Bogiem, 
Panem jedynym” albo „A my 
tu w Kurdwanowie Bogu Ojcu 

hej!”. Tłum odpowiadał - hej! 
„Panu Jezusowi hej!”. Na co 
znów gromkie hej! I tak dalej.

Siewcy Lednicy rozrusza-
li obecnych na pikniku, którzy 
śpiewali z zespołem, klaskali, 
tańczyli, w czym prym wiódł 
ks. proboszcz Jacek Warzecha. 
Ale strawa duchowa nie była je-
dyną. Dużą popularnością cie-
szyły się stragany z ciastami, 
napojami i wojskową grochów-
ką, które można było nabyć za 
„co łaska” wrzucane do puszek. 
To parafianie, jak zawsze pod-
czas przykościelnych uroczy-
stości, zbierali pieniążki na dal-
szy rozwój świątyni.

Małgorzata Pałuba

 ■ Taka chwila zdarza się raz na 400 lat, 
dlatego piękny drewniany kościół pod 
wezwaniem Przemienienia Pańskiego w 
Kurdwanowie podczas rocznicowej mszy 
świętej wypełniony był wiernymi po brzegi.

Radosna rocznica parafii

       Właśnie dzisiaj pragniemy zachować we wdzięcz-
nej pamięci tych, którzy tę parafię tworzyli i dla niej 
pracowali.  

Ks. biskup Andrzej F. Dziuba w otoczeniu księży z uwagą 
słuchał koncertu Siewców Lednicy

Ks. proboszcz Jacek Warzecha poderwał młodzież do tańca Procesja wokół kościoła była bardzo malowniczym elementem obchodów
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Dziesięć dni trwał wyjazd 
harcerzy z Hufca Sochaczew 
i byłych zuchów ze Szkoły 
Podstawowej   nr 3, którzy w 
między 18 a 28 lipca wypo-
czywali na Ukrainie, w za-
przyjaźnionym z Sochacze-
wem Gródku Podolskim. 
Wyjazd zorganizowany był 
przez komendanta Hufca 
ZHP Sochaczew Krzyszto-
fa Wasilewskiego, w ramach 
wymiany młodzieży polsko-
-ukraińskiej. 

Mimo długiej i uciąż-

liwej podróży (700 km), 
wrażenia towarzyszą-

ce każdemu uczestniko-

wi są niesamowicie rado-

sne. Uczestnicy obozu to 
19-osobowa grupa mło-

dzieży w wieku 12-15 lat. 

Część grupy to harcerze, 
ale zdecydowana więk-

szość to byłe zuchy, któ-

re z racji działalności w 
ZHP były dobrze zaharto-

wane w wycieczkach, co 
bardzo przydało się na ta-

kim wyjeździe. Główny-

mi celami obozu było po-

znawanie kresowych ziem 
Polski i wydarzeń histo-

rycznych związanych z 
nimi, integrowanie mło-

dzieży poprzez wycieczki 
turystyczno-krajoznawcze, 
towarzyszące im impre-

zy, dyskusje i wymia-

na opinii na temat pozna-

wanych miejsc i przeżyć z 
nimi związanymi, spotka-

nia z ciekawymi ludźmi i 
pokonywanie trudów po-

dróży, rozwój zdrowotny i 
kształcenie fizycznych po-

staw młodzieży. Te piękne 
cele zostały zrealizowane. 
Uczestnicy obozu zwie-

dzając Ukrainę i Podo-

le poznali takie historycz-

ne miejsca jak: Kamieniec 
Podolski, Chocim, Krze-

mieniec, Lwów - miasta na-

leżące dawniej do Polski. 
Relaksowali się, podziwia-

jąc przepiękne widoki nad 
rzeką Dniestr (dawna gra-

nica Polski).   Zwiedzali 
także przepiękny ośrodek 
uzdrowiskowy  z woda-

mi mineralnymi - Satanów. 

Oczywiście z degustacją 
wód mineralnych. Obozo-

wicze poznali także nowo-

czesny zakład produkcji 
napojów słodkich i gazo-

wanych, który produkuje 

Harcerze w Gródku: to były niezapomniane
 ■ WycieczkI do Kamieńca Podolskiego, 

Chocimia i Lwowa to tylko kilka z wielu 
atrakcji, jakie czekały na uczestników 
wyjazdu na Ukrainę. 

Dziesięć dni harcerze z Sochaczewa wypoczywali na Ukrainie w ramach wymiany młodzieży

W sobotę usłyszeliśmy grupę  
Secret i Marek Makaron Trio, 
wykonującą emocjonalne tek-
sty starych śląskich pieśni ludo-
wych w połączeniu z tradycyj-
nym bluesem.

W niedzielę przygotowa-

no wiele atrakcji zwłaszcza dla 
najmłodszych. KOSMICZNE 
SHOW cieszyło się dużym za-

interesowaniem dzieciaków. 
Udało się przeprowadzić też 
konkurs plastyczny dotyczący 
bezpiecznych wakacji. Wysta-

wa prac będzie prezentowana 
na terenie pływalni Orka, oraz 
stronach internetowych MO-

SIR-u, organizatora konkursu. 
Kolejne zabawy miały na 

celu przybliżenie dzieciom za-

sad bezpieczeństwa na waka-

cjach oraz zapoznanie ich z 
zasadami ruchu drogowego. 
Uczestnicy mieli  za zadanie 
pomalować prawidłowo świa-

tła sygnalizatora drogowego i 
odgadnąć przy tym kilka za-

gadek z nimi związanych. Za-

wodnicy układali także z ele-

mentów numery odpowiednich 
służb : policji, straży pożarnej i 
pogotowia ratunkowego .

Do zabawy włączyła się 
również policja, która przepro-

wadziła konkurs wiedzy o bez-

pieczeństwie nad wodą. Dzieci 
udowodniły, że kwestia bezpie-

czeństwa jest im dobrze znana 
i potrafią doskonale rozpozna-

wać znaki drogowe, wiedzą, 
które sytuacje są dla nich nie-

bezpieczne i prawidłowo je 
oceniają. Udowodnił to rów-

nież quiz „Jak postępować wo-

bec nieznajomych”, który też 
był elementem niedzielnej za-

bawy. Dzieci brały także udział 
w „gaszeniu pożaru” oraz in-

nych konkurencjach.
O godzinie 15.00 na estra-

dzie pojawił się Marcin Sten-

cel z „Close your eyes”. Na 
muzykę elektroniczną publicz-

ność reagowała bardzo sponta-

nicznie. Kolejnym artystą któ-

ry zagrał dla sochaczewian, był 
ROY ORBISON REVIVAL 
BAND. Zespół z Brna rozba-

wił publiczność przebojami lat 
90. Na zakończenie zaś usły-

szeliśmy INTERNATIONAL 
MUSIC BAND, który zapre-

zentował anglosaską fiestę. Naj-
większe przeboje angielskich 
zespołów były świetnym uko-

ronowaniem weekendu z so-

chaczewskim latem.
Jak zawsze towarzyszy-

ła nam przez cały dzień, przy-

gotowana przez Klub Nauczy-

ciela, wystawa prac Krystyny 
Bogdańskiej. W trakcie impre-

zy można było wesprzeć swo-

im podpisem obywatelską ak-

cję Stawka większa niż 8 MLD!, 
która ma na celu zwiększyć sub-

wencję dla gmin z budżetu cen-

tralnego.
Za tydzień, w niedzielę, na 

placu Kościuszki ROZŚPIE-

WANE LATO Z FAMĄ. Za-

praszamy.

Muzyczne hity na miejskiej
 ■ Już po raz drugi w ramach Sochaczewskiego 

Lata sochaczewianie mogli bawić się przy muszli 
koncertowej. Tym razem pogoda dopisała i 
podzamcze wypełniło się wieloma mieszkańcami. 
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 ■ Niedziela, 19 sierpnia - 
ROZŚPIEWANE LATO  
Z FAMĄ (plac Kościuszki)

Scena główna:
godz. 13.30 - 14.20 koncert Chóru Nauczy-
cielskiego „Vivace” pod dyrekcją Piotra 
Milczarka

godz. 15.20 - 16.00  KOLOROWE LEŻA-
KI - spektakl muzyczny MOK „Chopina 101” 
przygotowany przez uczestników projektu 
Sochaczew Rozśpiewany (sponsor strate-
giczny Agencja Nieruchomości Metrohouse). 
Opracowanie muzyczne - Piotr Milczarek, 
scenografia - Katarzyna Szadkowska, 
reżyseria - Anna Sobkowicz - Folle

godz. 16.00 - 16.20 występy zespołu 
tanecznego STEREO z Miejskiego 
Ośrodka Kultury Żeromskiego 8, pod opieką 
inst. tańca Eweliny Rożnowskiej. Grupa 
taneczna „STEREO” działa w Miejskim 
Ośrodku Kultury przy ul. Żeromskiego 8 
i funkcjonuje od września 2010 roku, a 
jej instruktorem jest Ewelina Rożnowska, 
długoletnia tancerka zespołu tanecznego 
„Abstrakt” oraz Studia Tańca D.N.A. Zespół 
cieszy się dużą popularnością i już po tak 
krótkim czasie odnosi pierwsze sukcesy.

godz. 16.20 - 17.00  Pokaz ZUMBY i 
występ zespołu DNA z Miejskiego Ośrodka 
Kultury 15 Sierpnia (instruktor tańca Ewa 
Osińska)
Nazwę zespołu wymyśliła jedna z koleżanek 
p.Ewy Osińskiej i oczywiście od razu się 
przyjęła. Jak mówi sama pani instruktor: 
„Każdy z nas w tym niezwykłym kodzie 
genetycznym D.N.A. posiada  coś swoistego, 
innego, a zarazem oryginalnego. My 
zbieramy to w jedną całość i dzięki temu 
tworzymy choreografię, która jest pełnią nas. 
Przyświecają nam dwa cele: stworzenie 
dynamicznej i nowoczesnej grupy tanecznej 
oraz poszukiwanie różnorodnych stylów i 
metod w tańcu, niekiedy nowatorskich, a 
także ich mieszanin. Co tańczymy? Tańczy-
my różne style taneczne ( funky, hip-hop, 
show-dance...) tańczymy to co czujemy”. 
D.N.A oferuje również oprawę różnych imprez 
okolicznościowych i estradowych. Zaprasza-
my do współpracy.

godz. 17.10 - 19.00   ABSTRAKT 
Zespół powstał w 1991 r. w Sochaczewie. 
Założycielem była p.Celina Osiecka. Na 

początku swojej działalności nosił nazwę 
,,ASTRY”. Zespół prowadzi edukację 
taneczną obejmującą różne techniki i style 
disco dance, disco freestyle, hip-hop, jazz, 
modern, contemporary dance oraz taniec kla-
syczny. Główną częścią działalności zespołu 
jest uczestnictwo w licznych festiwalach, 
przeglądach , zawodach i mistrzostwach. 
,,Abstrakt” od wielu lat zdobywa liczne 
nagrody na ogólnopolskich i międzynarodo-
wych przeglądach tańca oraz na zwodach 
rangi mistrzowskiej lub pucharowej, zespół 
jest wielokrotnym Mistrzem Polski i Świata w 
tańcach solowych, duetach, miniformacjach 
i formacjach. Abstrakt pod opieką trenera 
Moniki Osieckiej-Jaworskiej przygotował 
program „Balli di Gruppo - Let’s Dance & be 
fit!”. Balli di Gruppo inaczej taniec grupowy, to 
forma zabawy, gdzie prowadzący pokazują 
widowni proste kroki taneczne zaczerpnięte 
z różnych form tanecznych, tworząc jeden 
wspólny układ. W odróżnieni od Zumby nie 
zawiera elementu fitness. Liczy się tylko 
muzyka i dobra zabawa taneczna!

godz. 19.00 - 20.00 występ Sochaczew-
skiej Orkiestry Dętej

godz. 20.00 - 21.00 set Marcina Stencla 
„Temperature is rising”
Młody sochaczewski artysta, czujący sercem 
i duszą każdą cząsteczkę muzyki. W swoich 
setach przekazuje wiele pozytywnych 
wibracji, równowagi oraz undergroudowych 
doznań. Jak sam twierdzi, muzyka jest 
pełna emocji, ponieważ to ona sprawia, 
że człowiek potrafi się uśmiechać oraz 
wzruszyć.

 ■ Ponadto na podzamczu

● Środowiskowy Dom Samopomocy 
uruchomi stoisko z pracami plastycznymi 
wykonanymi przez podopiecznych placówki. 
● W ramach akcji „Lato z szachami”, 
prowadzonej przez Klub Nauczyciela, mistrz 
tej gry Stanisław Osiecki zaprasza między 
godz. 13.30 a 18.00 do udziału w symultanie.
● Przez cały dzień czynna będzie, przygo-
towana przez Klub Nauczyciela, wystawa 
prac artystycznych autorstwa Krystyny 
Bogdańskiej.
● Policjanci z Komendy Powiatowej 
Policji będą w godz. 14.00 - 18.00 znakować 
rowery. Każdy, kto chce zabezpieczyć swój 
jednoślad musi okazać fakturę, paragon lub 
inny dokument poświadczający, że jest jego 
właścicielem. 

SOCHACZEWSKIE LATO 13

Za tydzień na placu Kościuszki

i importuje do Polski soki 
ekologiczne z jabłek, napój 
o nazwie „kwas chlebowy” 
i napój „podpiwkowy”. 
Jedno całe popołudnie spę-

dzili w sadach miejskich, 
poznając pracę sadownika 
oraz wygląd  niezwykłego 
i olbrzymiego sadu o po-

wierzchni powyżej 1000 
ha. Właściciel sadu przy-

gotował dla polskiej mło-

dzieży wielkie przyjęcie, 
ciesząc się z naszej wizyty. 
Bardzo ciekawym miastem 
okazała się Winnica, w 
której zafundowano mło-

dzieży zabawy w aquapar-
ku, kolację w Mc´Donalds, 
a późnym wieczorem prze-

piękny spektakl na wodzie 
„Tańczące fontanny”. W 
wolnym od wycieczek cza-

sie nasi obozowicze bra-

li udział w rozgrywkach 
sportowych w piłkę noż-

ną  i siatkową. Rozegrano 

również mecz piłki nożnej 
Polska - Ukraina. Codzien-

ne wieczory spędzano w 
sali fitness oraz przy sto-

łach tenisowych w ośrod-

ku sportowym, w którym 
zamieszkiwaliśmy. Pięk-

nym i bardzo gościnnym 

miastem okazał się Gródek 
Podolski, w którym obozo-

wicze zwiedzili szkołę pol-
ską, cerkiew, muzeum re-

gionalne, kościół polski 
oraz Dom Polonii, w któ-

rym działa stowarzysze-

nie skupiające Polaków 
mieszkających w Gródku. 
W Domu Polonii zorgani-
zowano dla uczestników 

naszego obozu przemi-
łe spotkanie z władzami i 
mieszkańcami Gródka. 

Uczestnicy obozu dzię-

kują komendantowi Krzysz-

tofowi Wasilewskiemu za 
zorganizowanie wyjaz-

du, a także kadrze Bożenie 

Szeszel, Katarzynie Haber i 
Małgorzacie Bombałaza za 
pracę wolontariacką i szcze-

re zaangażowanie. Szczegól-
ne podziękowania składam 
jako komendant również ro-

dzicom za przygotowanie 
upominków. Czuwaj!

Komendant obozu w Gródku 
Krystyna Stańkowska

letnie chwile

  Uczestnicy obozu zwiedzając Ukrainę i Podole 
poznali takie miejsca historyczne jak: Kamieniec Po-

dolski, Chocim, Krzemieniec, Lwów - miasta należą-

ce dawniej do Polski. 

scenie letniej
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 ■ Akcja „Lato w 
mieście” w miejskiej 
bibliotece przyciąga 
coraz więcej dzieci. 
W zajęciach brały 
udział maluchy nawet 
spoza Sochaczewa. 

W akcję „Lato w mieście” 
jak co roku włączyła się Miej-
ska Biblioteka Publiczna. W 
tzw. łączniku przy ul. Żerom-

skiego tegoroczne lato rozpo-

częło się wraz z początkiem 
lipca, a zakończyło w ostatni 
piątek (10 sierpnia).

Jak mówią bibliotekarki 
Małgorzata Nagłowska i Elż-

bieta Maciątkiewicz, było ono 
bardzo owocne, bo w odbywa-

jących się w poniedziałki, śro-

dy i piątki zajęciach uczestni-
czyło wyjątkowo dużo dzieci. I 
choć grupa była zróżnicowana 
wiekowo (od 5 do 12 lat), dzie-

ciaki szybko znalazły wspólny 
język. Starsze pomagały młod-

szym, młodsze podrzucały po-

mysły starszym. Wakacje w 
tej placówce stają się coraz po-

pularniejsze, co bardzo cie-

szy. W poprzednich latach, jak 
twierdzą panie, przychodziło tu 
głównie osiedle Żeromskiego. 
Teraz zdarzały się osoby nawet 
spoza Sochaczewa.

Bibliotekarki przygotowa-

ły dla nich wiele ciekawych 
zajęć. Prowadzona była wa-

kacyjna nauka języka angiel-
skiego, powstawały różnorod-

ne place plastyczne - również 
na temat uzależnień. W trakcie 
zajęć profilaktycznych zdecy-

dowanie priorytetem była edu-

kacja internetowa pokazująca 
dzieciakom, jakie strony moż-

na odwiedzać, a jakich należy 
unikać. Było też trochę autore-

fleksji związanych z dzieleniem 
się wrażeniami z wakacyjnych 
wyjazdów. Nie obyło się tu bez 
licytacji, że ten był w Grecji, 
inny w Turcji czy w Egipcie. 
Ale, co zgodnie podkreślają pa-

nie Małgorzata i Elżbieta, krze-

piące jest to, iż jednak najbar-
dziej dzieciom podobało się na 
wsi. Zwyciężył więc powrót do 
natury, obcowanie z przyrodą i 
zwierzętami.

Okazuje się, że zawsze jed-

nak w bibliotece króluje książ-

ka. Jak mówi Elżbieta Ma-

ciątkiewicz: - Staramy się 
prowadzić te zajęcia pod ką-

tem choćby minimalnego kon-

taktu z literaturą. Zawsze kie-

ruje nami jakaś książka, jej 
fragment lub bohater. Nie ro-

bimy tego nachalnie, bo nie 
wszystkie dzieci lubią czytać. 
Nie każemy im więc grzecznie 
siedzieć nad książką. Wypływa 
to raczej w trakcie pracy pla-

stycznej. Ja miałam w tym roku 
okazję poprowadzić ekspery-

mentalne zajęcia, kiedy dzieci 
pisały własną bajkę. Podzieli-
łam je na dwa zespoły, które to-

czyły ze sobą walkę na zdania. 
Należało ułożyć, posługując się 
logiką bajek, logiczne i sensow-

ne zdania posuwające do przo-

du treść bajki, która zaczynała 
się od słów: „W pewnym szczę-

śliwym królestwie żył mądry 
i sprawiedliwy król”. Zabawa 
była przednia, a jakie były jej 
rezultaty? Efekt w ramce obok. 

Małgorzata Pałuba

W bibliotece 
napisali całkiem 
nową bajkę 

Argument nie do odrzucenia
W pewnym szczęśliwym królestwie żył mądry i sprawiedliwy król. 
Miał piękną żonę. Żona miała piękny welon z różowymi kwiatami. 
Włosy czarne jak heban. Miała suknię białą jak śnieg i kryształo-
we błyszczące pantofelki. Oczy niebieskie jak niebo i usta czerwone 
jak krew. Pewnego razu król postanowił zbudować dla swojej żony 
kwaterę. Kwatery pilnowało trzydziestu żołnierzy i ośmiu łuczni-
ków. 

Pewnego razu król wyjechał z królestwa. Pojechał do miasta 
wydać mieszkańcom królestwa ogłoszenia. O tym, że jego cór-
ka poszukuję kandydata na męża. Następnego dnia przyjechali z 
ościennych królestw kandydaci. Trzydziesty pierwszy kandydat 
był z Hiszpanii. Księżniczka zakochała się w nim od pierwszego 
wejrzenia, ale król nie pozwolił księżniczce wyjść za mąż, ponie-

waż pojawiły się konflikty między państwami. Książę Hiszpanii 
powiedział „jeśli nie oddasz mi swojej córki w ciągu 3 dni, zbu-

rzę twoje królestwo”. Król był załamany, nie miał innego wyboru, 
więc w końcu się zgodził, a księżniczka była bardzo wesoła. 

I żyli długo i szczęśliwie...

Tuż obok głównego repre-
zentacyjnego miejsca w So-
chaczewie, placu Kościusz-
ki, za rzędem pawilonów, 
znajduje się mniejszy pla-
cyk, zwany potocznie Ko-
ściuszki bis, który wizytów-
ką miasta raczej nie jest.

Niewielka ta przestrzeń 
otoczona jest dookoła rzę-

dami parterowych sklepi-
ków i punktów usługowych, 
z których tylko nieliczne 
mogą pochwalić się przy-

jemną dla oka fasadą, jed-

nak najgorzej prezentuje się 
jej nawierzchnia. W środ-

ku piaszczysta, po deszczu 
pełna wody i błota, nie jest 
na pewno przyjazna parku-

jącym tu kierowcom, ani 
pieszym klientom.
Najtrudniej się 
dogadać

Zwrócił nam na tę sytu-

ację uwagę nowy najemca 
jednego z pawilonów Rafał 
Majewski w nadziei, że za-

jęcie się tą sprawą przez ga-

zetę może coś zmienić. Pan 
Rafał od niedawna sprze-

daje tu meble kuchenne i 
martwi się, że to otoczenie 
może odstraszyć potencjal-
nych klientów. Chciałby, 
aby wszyscy właściciele pa-

wilonów złożyli się i może 
przy jakiejś pomocy miasta 

wyłożyli placyk estetyczną 
kostką, przy okazji go wy-

równując. Dobrze byłoby 
też, jego zdaniem, sprawić, 
aby otoczenie placu nabrało 
przyjemniejszego wyglądu. 
Problem polega na tym, że 
teren ten w całości jest wła-

snością prywatną, po ma-

łej części wszystkich wła-

ścicieli pawilonów. Trudno 
więc w tej sytuacji o jedno-

myślność.
Niech się władza 
nie wtrąca

Jak nam powiedział To-

masz Ćwiek z Urzędu Mia-

sta, sprawa znana jest już 

od dawna. Był czas, gdy do 
poprzedniego burmistrza 
przychodzili właściciele i 
najemcy lokali ze skargami 
na sąsiadów. A to, że par-
kują nie na swoim, albo nie 
dają przejeżdżać przez swój 
skrawek działki. Zwołano 
więc zebranie właścicieli i 
użytkowników wieczystych 
działek stanowiących plac, 
podczas którego próbowa-

no zachęcić ich do wspól-
nego działania. Sugerowa-

no kilka wyjść z tej patowej 
sytuacji. Między innymi, 
by ludzie dogadali się i no-

tarialnie ustanowili zasa-

dę prawa przejazdu i prze-

chodzenia przez wszystkie 
działki, albo żeby także 
notarialnie wydzielili cały 
środek placu jako wspól-
ną własność. - Niestety, nie 
spodobało się to właścicie-

lom i najemcom, którzy za-

sugerowali, żeby miasto 
nie wtrącało się do ich wła-

sności. Zastosowaliśmy się 
więc do ich życzenia - do-

daje Tomasz Ćwiek.
Dziś również najem-

cy pawilonów narzekają. 
Głównie na parkujących 
tu kierowców zastawiają-

cych im dojazd. I z tego 
właśnie powodu część nie 
jest zainteresowana poło-

żeniem twardej nawierzch-

ni, bo wtedy, ich zdaniem, 
parkujących byłoby jeszcze 
więcej. Teraz bowiem część 
nie chce wjeżdżać w doły z 
wodą i błotem.
Może jednak warto 
spróbować

Nie wszyscy jednak tak 
myślą. Właścicielka sklepu 
wędkarskiego Elżbieta Ba-

rańska od lat próbuje dzia-

łać. - Pisaliśmy nawet do 
burmistrza, kiedy była roz-

bierana ulica Warszawska, 
żeby nam dali starą kostkę 
za którą zapłacimy - mówi. 
- Ale z urzędu odpisali, że to 
niemożliwe z braku mate-

riału. Radzili nam, aby za-

mknąć wjazd na plac, a wej-
ścia do sklepów i punktów 
usługowych zrobić z dru-

giej strony. Jednak to wią-

załoby się zapewne ze stratą 
części klientów, więc się do 
tego nie posunęliśmy. No i 
tak tu mamy, że w  wietrzne 
dni wyjść przed sklep nie 
można, bo zaraz człowiek 
ma w zębach piach.

Pani Elżbieta zapropo-

nowała też inne rozwiąza-

nie, aby zbierać miesięcz-

nie po 50 zł od pawilonu, 
a zgromadzone fundusze 

przeznaczyć na utwardze-

nie placu. - Ale zaraz jeden 
chciał kosztorys, drugi pla-

ny, trudno się porozumieć. 
A klienci - jak mówi - od-

bijają się, bo jesienią i zimą 
nie można tu wjechać.

 Jak widzimy, plac Ko-

ściuszki bis ma dwa zasad-

nicze problemy: stan jego 
nawierzchni oraz nadmiar 
samochodów w mieście. Z 
tym, że tylko ten pierwszy, 
przy dobrej woli najemców 
i właścicieli pawilonów, jest 
możliwy do rozwiązania.

Małgorzata Pałuba

Kościuszki bis czyli 
kwadratura koła

 ■ Właściciele pawilonów na tyłach placu 
Kościuszki od lat nie mogą się dogadać  
w sprawie utwardzenia terenu, który straszy  
w samym centrum  miasta.

   Plac Kościuszki bis ma dwa zasadnicze pro-

blemy: stan jego nawierzchni oraz nadmiar sa-

mochodów w mieście.
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Nawierzchnia placu nie zachęca do odwiedzania tego miejsca i nie jest najlepszą reklamą znajdujących się tu firm
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 ■ Jeszcze tylko do 
piątku Urząd Miasta 
przyjmuje zapisy 
na największą w 
powiecie imprezę 
rekreacyjną 

W sochaczewskim ratuszu 
wciąż trwają zapisy na XIII 
Rodzinny Rajd Rowerowy 
im. Tadeusza Krawczyka po 
Ziemi Sochaczewskiej. Do 
końca ubiegłego tygodnia 
na liście chętnych, którzy 
potwierdzili swój udział, 
było już blisko 300 osób. 

- Nie wiem, czy pobi-
jemy ubiegłoroczny rekord 
czyli 600 uczestników, ale 
zawsze najwięcej osób zapi-
suje się w ostatnich dniach. 
Tego samego spodziewamy 
się i w tym roku - mówi na-

czelnik Wydziału Promocji 
UM Robert Małolepszy. 

Tym razem do pokonania 
będzie 48.  kilometrów. Każ-

dy z uczestników rajdu, jak 
co roku, otrzyma pamiątko-

wą koszulkę, a także specjal-
ny, imienny certyfikat, który 
potwierdzi udział w imprezie.  

Uczestnicy rajdu prze-

mieszczają się w zwartym pele-

tonie, prowadzonym przez po-

licjantów z sochaczewskiego 
Wydziału Ruchu Drogowego. 
Tak samo będzie i tym razem

- Rajd prowadzony jest 
tempem spacerowym, dostoso-

wanym do najsłabszych uczest-
ników. Dzięki temu najmłod-

si rowerzyści mają po kilka 
lat, a najstarsi blisko 80. Rajd 
przyciąga do Sochaczewa go-

ści z różnych stron Polski, mię-

dzy innymi Warszawy, Ło-

dzi, Siedlec, Katowic, Jeleniej 
Góry, Ożarowa Mazowieckie-

go, Głowna, Łowicza. W tym 
roku zgłoszenia też są z całej 
niemal Polski, ale oczywiście 
najwięcej jest mieszkańców 
Sochaczewa – mówi poseł na 

sejm RP Maciej Małecki, któ-

ry od pierwszej edycji organi-
zuje rajd.

Jak zawsze, w połowie trasy 
uczestnicy zrobią kilkugodzin-

ną przerwę, rozpalą ognisko, 
upieką kiełbaski, będzie czas na 
grę w piłkę, wspólne rozmowy, 
sprawdzenie swej kondycji fi-
zycznej na urządzeniach dostar-
czonych na miejsce przez Dra-

gon Fight Club Sochaczew. W 
tym roku rodzinny piknik za-

planowano w Lasocinie. 

Zgłoszenia uczestników 
będą przyjmowane do 17 sierp-

nia br. w Biurze Obsługi Klienta 
UM (parter, w godz. 8.00-16.00). 
W BOK są dostępne stosow-

ne druki – dla osoby dorosłej i 
dziecka, regulamin imprezy oraz 
ankieta dotycząca aktywności. 
Identyczne druki można pobrać 
ze strony www.sochaczew.pl

Więcej informacji na te-

mat rajdu można uzyskać pod 
nr tel. (0-46) 862-22-35 wew. 
381

AKTUALNOŚCI 15

 ■ Jeszcze tegorocznej 
jesieni ma ruszyć 
budowa dalszej części 
kompleksu handlowo 
- usługowego obok 
OBI na Wójtówce. 
Otwarcie planowane 
jest w przyszłym roku.

Przypomnijmy, że na po-
wierzchni 5 hektarów ma po-
wstać kilkanaście obiektów o 
całkowitej powierzchni 18.500 
mkw. w kształcie litery „C”. 
Działa już hipermarket OBI o 
powierzchni 10 tys. mkw. Na-

przeciwko, po drugiej stronie 
parkingu, powstanie TESCO o 
powierzchni 4 tys. mkw. Pozo-
stałe 4,5 tys. mkw. zajmą mniej-
sze, połączone ze sobą obiekty 
o różnorodnym charakterze. 
Będą to sklepy branży odzie-
żowej, AGD, wyposażenia 
wnętrz, a także bank i apteka.

Jak nam powiedział przed-

stawiciel inwestora, spółki Re-

tail Park z Warszawy Błażej 
Tomaszewski: - Plany firmy 
się nie zmieniły. Komercyjnie 
mamy już wszystko poukłada-

ne. Podpisane są umowy z kil-

kunastoma sklepami siecio-

wymi, w tym z największym 
- TESCO. Chociaż zawsze ist-
nieje pewien margines niepew-

ności, bo życie uczy, iż to czym 
się zajmujemy to trudny biz-

nes. I nie chodzi o konkuren-

cję. To, że w centrum miasta 
po byłej mleczarni ma powstać 
spora galeria handlowa, nie jest 
dla nas problemem. My działa-

my na peryferiach, uważamy 
więc, że te dwa projekty mogą 
się uzupełniać.

Sławomir Burzyński

Będzie TESCO na Wójtówce

PROGRAM RAJDU 
SOBOTA, 25 SIERPNIA
godz. 7.45 -  cmentarz przy 
ul. Traugutta w Sochaczewie 
- złożenie kwiatów na grobie 
Tadeusza Krawczyka,  
patrona rajdu
godz. 8.00 - 8.45 - plac 
Kościuszki w Sochaczewie 
- rozdanie certyfikatów 
uczestnictwa i koszulek
godz. 9.00 - plac Kościuszki w Sochaczewie - otwarcie  
i start rajdu 
godz. 10.00 - Młodzieszyn - postój w parku  
przy Urzędzie Gminy 
godz. 11.10 - Brochów - postój przed kościołem
godz. 12.20 - Lasocin - piknik rodzinny
godz. 14.20 - wyjazd z Lasocina
godz. 16.00 - parking przy Integracyjnym Ogrodzie Zabaw i 
Sportu w Sochaczewie  od strony ul. Polnej - rozwiązanie rajdu

Trasa rajdu: 48 km

Start: Sochaczew - plac Kościuszki - Sochaczew ul. 
Warszawska - ul. Płocka - ul. Gawłowska - ul. Batalionów 
Chłopskich - Rozlazłów - Adamowa Góra  
- w prawo na Juliopol - dalej druga w lewo na  Młodzieszyn  
- w Młodzieszynie  (postój na 10,5 km w parku przy 
Urzędzie Gminy) - dalej w prawo na Nowe Mistrzewice - 
dalej w lewo na Witkowice - przejazd przez  most - Brochów 
(postój na 20 km przed kościołem) - Janów - w prawo do 
drogi wojewódzkiej 705 - w lewo na Sianno - w prawo na 
Andrzejów - drogą gruntową na Brochocin - dalej Wólka 
Smolana - w lewo na Lasocin (Gimnazjum w Lasocinie - 
piknik rodzinny na 30,5 km)
Powrót: Lasocin - Wólka Smolana - Plecewice (przy 
szkole nauki jazdy) - dalej Mokas (przy szkole) Żelazowa 
Wola - Feliksów - Zosin - ul. Trojanowska Sochaczew, ul. 
Kochanowskiego - parking przy Integracyjnym Ogrodzie 
Zabaw i Sportu od strony ul. Polnej (rozwiązanie rajdu)

To już ostatni tydzień zapisów 
na Rodzinny Rajd Rowerowy

Trasa tegorocznego Rajdu Rodzinnego im. Tadeusza Krawczyka

KINO MAZOWSZE

17-22 sierpnia, godz. 17.00, 
19.00 MAGIC MIKE kome-

dia produkcji USA, od 15 lat, 
napisy

Zapowiedzi 

MROCZNY RYCERZ 

POWRACA akcja/fantastycz-

nonaukowy/komiksowy pro-

dukcji USA, od 15 lat, napisy
STEP UP 4 REVOLU-

TION dramat/muzyczny/ro-

mans produkcji USA, od 15 lat, 
napisy 

Ceny biletów: szkoły - 12 
zł, ulgowe - 13zł, vouchery - 14 
zł, normalne - 16 zł

MAGIC MIKE

Opowieść o młodych face-

tach, dla których jedynym spo-

sobem na sowity zarobek w 
czasach kryzysu jest rozbiera-

nie się przed damską publiczno-

ścią. Oparty na wspomnieniach 
jednego z najpopularniejszych 
aktorów młodego pokolenia 
Channinga Tatuma, który jako 
19-latek dorabiał jako wzięty 
tancerz erotyczny, film ukazu-

je przemianę młodego chłopa-

ka w króla męskiego striptizu.  

Galeria handlowa w centrum miasta
to na pewno wyzwanie dla Tesco
Galeria handlowa Nowa Mleczarnia powstanie 
wkrótce przy ul. Traugutta.  Galeria ta dysponować 
będzie powierzchnią najmu ok. 6 tys. mkw. 

Zmieści się tam od 20-30 sklepów różnych branż, 
w tym market spożywczy oraz punkty usługowe, 
apteka, a także kawiarnia i restauracja. Będzie też 
podziemny parking na 150 pojazdów. 

Jak usłyszeliśmy od rzecznika prasowego NAP 
Invest Agnieszki Podbielskiej, według harmonogra-
mu firmy, prace powinny ruszyć w przyszłym roku, 
zaś otwarcie galerii przewidziane jest  na rok 2014.
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Rambo jest jednym z 
czworonogów, który trafił  
do fundacji „Nero” po pro-

stu znikąd.  Początkowo nikt 
nie zwracał na niego uwa-

gi. Był to kolejny bezdomny 
pies, którego trzeba było do-

karmiać.
Tymczasem Rambo cią-

gle pojawiał sie w tym sa-

mym miejscu i chudł. Ewi-
dentnie potrzebował opieki 
i towarzystwa ludzi.  Gdy-

by nie pomoc mieszkańców 
rejonu w którym koczował, 
nie przetrwałby zimy. Naj-
zimniejsze miesiące spędził 
na terenie działek letnisko-

wych. 
Sytuacja Rambo popra-

wiła się wraz z nadejściem 
lata. Zaopiekowała się nim 
pani spędzająca lato na 
jednej z posesji.  Jest to 
jednak opieka wyłącznie 
przejściowa. Skończy się 
wraz z nadejściem jesieni. 
Póki to nie nastąpi,  Ram-

bo jest regularnie karmio-

ny i oswaja się  z nowy-

mi warunkami. Nadal jest  
jednak nieufny. 

- By zaufał ludziom, po-

trzebne jest znalezienie dla 
niego domu. Pies szybko 
przekona się, że ma dla kogo 
żyć. Może więc ktoś chce 
przygarnąć pięknego,  duże-

go psa - mówi prezes funda-

cji Jadwiga Wiśniewska. 

Zainteresowanych adop-

cją prosimy o kontakt z Fun-

dacją na Rzecz Praw Zwie-

rząt „Nero”, pod numerem 
telefonu: 502-156-186, lub 
mailowo: fundacjanero@
gmail.com. 

Szukając przyjaciela war-
to zajrzeć na stronę: www.
nero.egonet.pl oraz profil fun-

dacji na facebooku. (ap)

ALEKSANDRA 

BUCZEK
Aleksandra to 

pierwsze dziecko Mo-
niki i Michała Buczek z 
Sochaczewa. Urodzona 
w piątek, 3 sierpnia 2012 
r. o godz. 10.30. Waga 
3,8 kg. Wzrost 53 cm.

DIANA KOBIERECKA

Diana to drugie 
dziecko Moniki i Ka-
mila Kobiereckich z 
Iłowa. Urodzona w 
piątek, 3 sierpnia 2012 
r. o godz. 12.40. Waga 
3,6 kg. Wzrost 54 cm

.

SYN państwa 
SZAFRAŃSKICH

Chłopiec jest drugim 
synem Joanny i Tomasza 
Szafrańskich z Socha-
czewa. Urodzony w nie-
dzielę, 5 sierpnia 2012 r. o 
godz. 5.50. Waga 3,2 kg. 
Wzrost 51 cm.

BARTOSZ  
KAŹMIERCZAK

Bartosz to trzecie 
dziecko Magdaleny i Ro-
berta Kaźmierczak z So-
chaczewa. Urodzony w 
niedzielę, 5 sierpnia 2012 
r. o godz. 12.20. Waga 
3,870 kg. Wzrost 55 cm.

LAURA SCHABEK
Laura to drugie 

dziecko Klaudyny Scha-
bek i Sławomira Cichoc-
kiego z Sochaczewa. 
Urodzona w niedzielę, 
5 sierpnia 2012 r. o godz. 
20.55. Waga 2,4 kg. 
Wzrost 50 cm.

WIKTORIA  

CHLEBOWSKA
Wiktoria to pierwsze 

dziecko Marty i Jacka Chle-
bowskich z Zakrzewa, gm. 
Nowa Sucha. Urodzona 
w poniedziałek, 6 sierpnia 
2012 r. o godz. 10.15. Waga 
3,490 kg. Wzrost 52 cm.

ADAM BORKOWSKI

Adam to pierwsze 
dziecko Katarzyny i 
Kamila Borkowskich z 
Kawęczyna, gm. Tere-
sin. Urodzony w ponie-
działek, 6 sierpnia 2012 
r. o godz. 16.30. Waga 
4,080 kg. Wzrost 57 cm.

PRZEMYSŁAW 
SKROŃSKI

Przemysław to 
pierwsze dziecko Gabrie-
li i Dariusza Skrońskich z 
Teresina. Urodzony w po-
niedziałek, 6 sierpnia 2012 
r. o godz. 21.05. Waga 
3,370 kg. Wzrost 53 cm.

ROZMAITOŚCI16

NASZE DZIECI urodzone w szpitalu od 3  do 6 sierpnia  

FILATELISTYCZNE SOCHACZEVIANA

KONKURS „MOJE DZIECKO”

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

Staś Leszczyński - 3,5 roku

96-500 Sochaczew, al. 600-lecia 72c pawilon 7
(vis a vis cmentarza wojskowego) tel. 46 8624155

Wysokiej klasy sprzęt KOMPUTEROWY 
w umiarkowanej cenie

Zuzia Mleczarek - 16 m-cy Szymon Kęska -  10 m-cy                Maja Muszyńska - 20 m-cy

Przygarnij Rambo

Stemple okolicznościowe - kasowniki cz.I 

W rubryce „Moje dziecko” publikujemy zdjęcia Państwa po-

ciech. Wszystkie co pewien czas biorą udział w losowaniu gra-

tisowej  sesji zdjęciowej. Organizuje ją firma Fotostefek  Lew-

kowscy z Sochaczewa (www.fotostefek.pl), specjalizująca się 
w wykonywaniu fotografii dziecięcej i okolicznościowej (ciąża, 
ślub, chrzest itp.). Publikacja wybranych zdjęć z sesji będzie do-

datkową nagrodą.
Zdjęcia dzieci  w wieku do 5 lat można dostarczać do redak-

cji (ul. Żeromskiego 12) osobiście, pocztą („Ziemia Sochaczew-

ska” , ul. Żeromskiego 12, 96-500 Sochaczew), a także mejlowo: 
z_soch@poczta.onet.pl. Dzisiaj prezentujemy kolejne dziecięce 
fotki.

Rambo straci dom wraz z nadejściem jesieni

KRZYŻÓWKA (33)
Poziomo:
1 - Szurkowski i Szozda, 6 - 

jest nim Lewandowski, 10 - termin 
brydżowy, 11 - polski leksykograf, 
12 - mebel, 13 - gra olimpijska, 14 
- kunopies, 17 -  kamień szlachet-
ny, 20 -  młode sarny, 24 - in. gol, 
25 -  organizator olimpiady 2012, 
26 - zabór austryjacki, 27 -  mę-

stwo, 28 -  reformator religii, 29 
- słynny wodospad, 33 -  dawny 
mieszkaniec Peru, 36 - zjazd cza-

rownic, 39 - jest nim Gortat, 40 - 
gra w karty, 41 - smok latający, 42 
- kolor szarozielony, 43 - szarłat, 
44 - lilia afrykańska.

Pionowo:
1 - zmarły niedawno polski 

bokser, 2 - twórca partii bolsze-

wickiej, 3 - świńska trawa, 4 - spis 
poprawek, 5 - dopływ Jeniseju, 6 - 
antonim kłamstwa, 7 - były trener 
naszych kolarzy, 8 - larum, 9 - pie-
czenie w gardle, 15 - największa 
kaczka, 16 - zmiana, 18 - imię żeńskie, 19 - rodzaj benzyny, 20 - duży garnek, 21 - zwój papieru, 22 - rodzaj 
zamszu, 23 - wynajęte brawa, 30 - owad, 31 - mina, 32 - konkrety, 33 - imię żeńskie, 34 - zamek w płn. Afry-

ce, 35 - samochód, 36 - ubranie, 37 - kłamstwo, 38 - bita droga.
Po rozwiązaniu krzyżówki należy odczytać hasło wg podanego szyfru. Pierwsza cyfra szyfru to 

numer wyrazu poziomego. Druga cyfra szyfru oznacza pozycję litery w danym wyrazie. Rozwią-

zaniem jest hasło: 
1/2-25/1-26/4-43/2-44/4-13/2-6/5-27/2-39/7

Pierwszym stemplem oko-

licznościowym stosowanym w 
Urzędzie Pocztowym w Socha-

czewie był stempel, który upa-

miętnia 400-lecie Poczty Pol-
skiej. Wydarzenie to uczczono 
przejazdem specjalnego dyli-
żansu na trasie z Krakowa do 
Warszawy. Dyliżans zatrzy-

mał się w Sochaczewie na pla-

cu Kościuszki 25 października 
1958 roku. 

Kolejna okazja do zastoso-

wania pamiątkowego stempla 
miała miejsce w dniu 10 maja 
1964 roku, gdy na stadionie KS 
Orkan nastąpił start do jednego 
z etapów XVII Międzynarodo-

wego Wyścigu Pokoju.
Z okazji 1000-lecia Pań-

stwa Polskiego zorganizowano 
Objazdową Wystawę Filateli-
styczną, której jednym z eta-

pów był Sochaczew. Wystawa 
znalazła się w pomieszczeniach 
Klubu Cegiełka, gdzie obecnie 
jest Bank PEKAO S.A. Stem-

pel stosowany 2.11.1966 roku 
ma herb Sochaczewa. 

Z okazji odsłonięcia Po-

mnika 68 Wrzesińskiego Puł-
ku Piechoty na cmentarzu woj-
skowym w Trojanowie w dniu 

16.09.1984 r. stosowano w 

Urzędzie Pocztowym Socha-

czew 1 stempel z odznaką puł-
kową.

Z kolei w dniu 14.06.2003 
roku z okazji Dni Sochaczewa 
był w użyciu stempel z herbem 
miasta.

W tym samym roku, z oka-

zji odsłonięcia pomnika Jana 
Pawła II i kardynała Stefana 
Wyszyńskiego, stempel w dniu 
16-go października upamięt-
niał jednocześnie 25-lecie pon-

tyfikatu Jana Pawła II. 
Rocznica Bitwy nad Bzurą 

była upamiętniana stemplami:

- 8.09.2004 z okazji 65. 
rocznicy z wizerunkiem bu-

dynku Muzeum Ziemi Socha-

czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą;

- 18.09.2005 z okazji 66. 
rocznicy z ułanem;

- 17.09.2006 z okazji 67. 
rocznicy z szablą i hełmem;

- 16.03.2007 z okazji 68. 
rocznicy z bagnetem i hełmem;

- 19.09.2008 z okazji 69. 
rocznicy z armatą;

- 13.09.2009 z okazji 70. 
rocznicy z budynkiem mu-

zeum.

Stanisław Duński
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Jak powiedział kiedyś Wal-
demar Bronicz, oglądanie 
starych fotografii przypo-

mina czytanie powieści o 
przemijaniu. Postacie zmie-

niają się z biegiem lat, przy-

chodzą coraz to nowe po-

kolenia, a stare ustępują im 
miejsca. Wszystko to reje-

struje fotografia.
Miłość do starej fotogra-

fii zrodziła się u pana Wal-
demara podczas oglądania 
starego rodzinnego albumu 
i poznawania historii wid-

niejących na zdjęciach po-

staci. Młodzieńcze fascy-

nacje sprawiły, że po latach 
zainteresował się starymi 
fotografiami i tajemnicami, 
jakie kryły.

W listopadzie ubiegłego 
roku w MOK w Chodako-

wie została otwarta wysta-

wa, której organizatorem, 
promotorem i sponsorem 
był właśnie Waldemar Bro-

nicz. Nosiła nazwę „Cho-

daków i jego mieszkańcy 
na starej fotografii”. Zapre-

zentowano tam blisko 300 
zdjęć ukazujących przed-

wojenną fabrykę jedwabiu, 
jej pracowników, kadrę in-

żynierską oraz zwykłych 
ludzi w różnych ciekawych 
sytuacjach. Podczas otwar-
cia pokazany został rów-

nież film o tym, jak produ-

kowany był w Chodakowie 
jedwab wiskozowy.

Dlaczego Chodaków 

Dlaczego akurat Choda-

ków? Jak mówi Waldemar 
Bronicz, rodzice, po ukoń-

czeniu studiów, podjęli pra-

cę właśnie w Chodakowie. 
Mama była stomatologiem i 
przyjmowała w miejscowej 
przychodni, a tata pracował 
w chodakowskiej fabryce 
jedwabiu. Stąd sentyment 
do tego miejsca.

Na pytanie, dlaczego w 
tym roku zdecydował się 
ponownie pokazać Choda-

ków na mającej się odbyć we 
wrześniu wystawie „Świat 
dawnego Chodakowa - po-

dróż sentymentalna”, pan 
Waldemar odpowiada: - Z 
wielu powodów... Po pierw-

sze, tegoroczna wystawa 
pokazuje świat dawnej  eli-

ty chodakowskiej fabryki 
jedwabiu, czego nie było w 
ogóle  na wystawie   w ze-

szłym roku. Pokazuje miej-
sca i ludzi,  o  których  czę-

sto później zapomniano, a 
to  przecież dzięki nim po-

wstała fabryka  oraz  osiedle  
fabryczne Chodaków. 

Fotografie chodakow-

skiej  elity zostały mi udo-

stępnione przez  pana 
Przemysława Korwin-Kło-

sińskiego, prawnuka  głów-

nego inżyniera przedwo-

jennej fabryki Władysława  
Czerwińskiego, spokrew-

nionego z  jej prezesem Jó-

zefem Krzyżanowskim.  
Pan Przemysław Korwin-

-Kłosiński jest doktorem 
prawa Sorbony Paryskiej, 
mieszka na stałe w Hiszpa-

nii pod Barceloną i podob-

nie jak ja interesuje się hi-
storią Chodakowa. 

Zdjęcia odnalezione 
w Toronto

Po drugie, większość 
prezentowanych fotografii 
(ponad 95 procent), jest po-

kazywana po raz pierwszy. 
Można powiedzieć, że te-

goroczna wystawa jest po-

kłosiem ubiegłorocznej, po 
której skontaktowało się ze 
mną wiele nowych osób z 
kraju i zagranicy  chcących 
udostępnić na kolejną wy-

stawę zdjęcia  z rodzinnych 
albumów. I to jest dla mnie 
szalenie miłe.

Jedną z takich osób jest 
Lidia Zglińska, która od 
przeszło dwudziestu lat 
mieszka w Toronto w Ka-

nadzie. Dzięki niej może-

my oglądać fotografie sek-

cji teatralnej działającej w 
fabryce w pierwszych la-

tach po II wojnie światowej. 
Pani Lidia udostępniła  tak-

że fotografie z pierwszych 
lat działalności Kino-Teatru 
„Mazowsze” w Chodako-

wie, w tym  teatru kukieł-
kowego „Kos”. Wiem, że 
pani Lidia będzie  na uro-

czystym otwarciu wystawy  
w niedzielę 2 września, z 
czego się bardzo cieszę.

Szalenie ciekawe są 
również fotografie udostęp-

nione przez panią Tere-

sę Nowek, przedstawiające 
pracownice przedwojennej 
fabryki jedwabiu, w tym 
również  jej mamę Francisz-

kę Małecką  na obozie szko-

leniowo - wojskowym w 
Grandiczach koło Grodna. 
Fotografie te zostały wy-

konane przez znanego gro-

dzieńskiego fotografa Ame-

ryka Limeryka.

Są także unikalne fo-

tografie ze szkoły przyza-

kładowej w Chodakowie, 
udostępnione przez panią 
Stefanię Malinowską. 

Oczywiście będą ko-

lejne ciekawe zdjęcia cho-

dakowskiej „Bzury”, udo-

stępnione przez Henryka 
Zalejskiego, Włodzimie-

rza Janiszewskiego, Roma-

na Kasztelana  oraz Jana 
Ulmera.

Szalenie interesujące są 
także fotografie z albumu 
rodzinnego przedwojenne-

go inżyniera  Edmunda So-

kolskiego i jego małżonki 
Aleksandry, udostępnione 
przez Annę i Wojciecha Ko-

walczuk oraz Jagodę Resz-

ka (z domu Kowalczuk). Fo-

tografie te są  prezentowane 
w ramach cyklu elity choda-

kowskiej fabryki jedwabiu.


Chciałbym  bardzo po-

dziękować pani Wandzie 
Ciesielskiej, dzięki któ-

rej mogłem poznać kolejne 
osoby udostępniające  ro-

dzinne fotografie na  tego-

roczną wystawę. 
Wszystkie osoby, które 

fotografie  udostępniły, są 
wymienione przeze mnie na 
okolicznościowych zapro-

szeniach oraz  na tytułowej  
planszy wystawowej.

Serdecznie zapraszam 
wszystkich  do Miejskiego 
Ośrodka Kultury   w  So-

chaczewie, ulica Chopina 
101  na uroczyste otwar-
cie wystawy w niedzie-

lę 2 września 2012 roku  o  
godz. 16.00 - kończy swą 
opowieść Waldemar Bro-

nicz. 
Tygodnik „Ziemia So-

chaczewska również dołą-

cza się do tego zaprosze-

nia. Z pewnością będziecie 
mieli państwo dużo radości 
z oglądania siebie i swoich 
bliskich na fotografiach i z 
odbycia tej zapadającej w 
pamięć, nieczęstej podróży 
sentymentalnej. 

Małgorzata Pałuba

Waldemara Bronicza 
podróż sentymentalna

 ■ Jesienią premiera kolejnej fascynującej 
wystawy fotograficznej dokumentującej 
dzieje Chodakowa. Jej autorem po raz 
kolejny jest Waldemar Bronicz.

Prezydent Ignacy Mościcki w Chodakowie, czerwiec 1930 rok

Na Przystani Ligi Morskiej i Kolonialnej  nad Bzurą w Chodakowie. Połowa lat trzydziestych

Od lewej: Bolesław i Halina Wesołowscy, ksiądz z parafii Trojanów oraz Irena i Eugeniusz 
Idzikowscy 

Otwarcie kortu tenisowego w Chodakowie w dniu  14 lipca 1929 roku. W środku stoją Aniela Krzy-
żanowska i Józef Krzyżanowski -  prezes Fabryki Przędzy i Tkanin Sztucznych „Chodaków”  S.A.
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USŁUGI
 O Vertal- żaluzje  - werticale 

-rolety materiałowe 

-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. 
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692,  
512-342-751.

ZS-1

 O Autozłom, kasacje 
pojazdów, odbiór pojazdów, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

 O „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY,  
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 O Przeprowadzki - transport 
kompleksowo,  
tel. 510-121-089.

ZS-9 B,R

 O Usługi hydrauliczne, 
nowoczesne  
instalacje sanitarne  
w miedzi i plastiku,  
tel. 46 863-40-87,  
601-154-847.

ZS-10

 O Pranie dywanów  
i tapicerek,  
tel. 608-582-751,  
46 863-57-55.

ZS-13 B,R

 O ROLETY, ŻALUZJE,  
VERTICALE, MOSKITIE-
RY, MARKIZY, REFLEK-
SOLE. DARMAR Socha-

czew, ul. Kochanowskiego 
60 („Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl  
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-18

 O Usługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-19

 O Glazura, terakota, 
gładzie, malowanie, 
zabudowy K.G., panele, 
parkiety, docieplanie, 
kominki,  
tel. 604-166-988

ZS-22 B

 O Malowanie,  
gipsowanie, KG,  
tel. 602-383-118.

ZS-23

 O NAJLEPSZE W MIEŚCIE 
PRANIE DYWANÓW, 
WYKŁADZIN, TAPICE-
REK MEBLOWYCH I 
SAMOCHODOWYCH. 
PRZY TRZECH DYWA-
NACH KOLEJNY DO 6 M2 
GRATIS.  
TEL. 602-380-336.

ZS-35 Cz,D,B

 O Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-96

 O Wywóz nieczystości 
płynnych,  
tel. 606-374-093.

ZS-111

 O OGRODY - projekt, 
wykonanie, systemy 
nawadniające, odwodnienia 
- www.architekturaogrodu.pl, 
tel. 698-668-468.

ZS-113

 O KOSTKA brukowa - 
projektowanie - sprzedaż 
- wykonanie,  
tel. 698-668-468.

ZS-114

 O Dachy kryjemy, przedłuża-

my, ocieplenia budynków, 
malowanie, utylizacja 
eternitu,  
tel. 604-182-211.

ZS-268

 O TYNKI GIPSOWE I CE-

MENTOWE, KWARCOWE, 
POSADZKI, SOLIDNIE, 
TEL. 502-370-226.

ZS-469 D

 O Tynki maszynowe, 
profesjonalnie,  
tel. 608-444-405.

ZS-613

 O Docieplanie budynków,  
tel. 694-124-842.

ZS-645

 O Glazurnik - hydraulik,  
tel. 692-391-125.

ZS-710

 O Dachy - krycie papą,  
tel. 783-680-749.

ZS-713

 O Dachy kryjemy papą,  
tel. 605-606-914.

ZS-821

 O Wylewki betonowe 
agregatem,  
tel. 511-440-509.

ZS-830 B

 O Zakład Instalacji 
Sanitarnych wykonuje 
przyłącza kanalizacyjne, 
domów jednorodzinnych do 
głównych kolektorów sieci 
kanalizacyjnej,  
tel. 601-154-847, 46 863-40-87.

ZS-874

 O Cyklinowanie, układanie 
parkietu,  
tel. 501-249-461.

ZS-896

 O Remonty, glazura, terakota, 
gładzie, malowanie, itp.  
tel. 721-108-965.

ZS-899

 O Całkowite remonty 
mieszkań,  
tel. 606-927-661.

ZS-930

 O Ocieplenia budynków, 
krycie papą  
termozgrzewalną,  
tel. 502-506-930

ZS-948

 O Naziemna telewizja 
cyfrowa, serwis RTV,  
tel. 600-803-333

ZS-950

 O Układanie kostki,  
tel. 604-877-630

ZS-951

 O Usługi koparko - ładowarką, 
lawetą. HDS, dźwigiem,  
tel. 604-489-422

ZS-962

 O Wynajmę salę bankietową 
do 60-osób na każdą 
uroczystość, Dzięglewo,  
tel. 696-063-027

ZS-963

 O Tynki maszynowe, 
Warszawa i okolice,  
tel. 600-308-803, 506-742-473

ZS-985

 O Remonty mieszkań, gipsy, 
glazura, malowanie, panele, 
wymiana okien, drzwi,  
tel. 606-702-027

ZS-986

 O fotografia  rafał gronecki 
www.reportazfoto.pl 
tel. kom. 78 78 74 151

ZS-992 R,B

 O Usługi budowlane, budynki 
od podstaw,  
tel. 787- 471-776.

ZS-998

 O Serwis i instalacja 
systemów alarmowych 
domofonów i wideo 
domofonów oraz telewizji 
dozorowej,  
tel. 791-965-085  
fhuromex@wp.pl

ZS-1018

 O Przydomowe oczyszczalnie 
ścieków montaż - sprzedaż 
od 1980 zł,  
tel. 727-590-207.

ZS-1030

 O Murujemy - klinkier, 
kamień, ogrodzenia, altany, 
kominy, inne,  
tel. 727-590-207.

ZS-1031

 O Ocieplanie budynków, 
elewacja, krycie papą 
termozgrzewalną,  
tel. 502-506-930.

ZS-1033

 O Cyklinowanie, lakierowanie, 
olejowanie, montaż 
parkietów i schodów, VAT, 
tel. 502-321-194,  
46 838-31-57.

ZS-1034

NIERUCHOMOŚCI
 O Sprzedam M-3, osiedle 
Ogrody,  
tel. 602-696-831.

ZS-811

 O Sprzedam lub wynajmę 
dom 140 m2 Sochaczew,  
ul. Traugutta,  
tel. 509-769-003,  
790-014-350.

ZS-818

 O Sprzedam działkę 1057 m2 wraz 
z magazynem o pow. 600 m2  

ul. Spartańska 12/14 
(dawny PZGS),  
tel. 509-900-041.

ZS-917

 O Sprzedam działkę 
budowlaną o pow. 1270 m2, 
tel. 783-066-759.

ZS-924

 O Sprzedam 75 m2 na 
poddaszu os. Victoria, 
Sochaczew,  
tel. 503-507-622.

ZS-932

 O Wynajmę 75 m2 na 
poddaszu os. Victoria, 
Sochaczew,  
tel. 503-507-622.

ZS-933

 O Do wynajęcia mieszkanie, 
tel. 795-115-788

ZS-946

 O Sprzedam działki budowla-

ne po 1100 m2 w Żukowie, 
tel. 604-564-269

ZS-947

 O Sprzedam dom w stanie 
surowym otwartym na 
działce 800 m2  

w Sochaczewie,  
tel. 503-494-947

ZS-949

 O Sprzedam gospodarstwo 
rolne 5,6 ha  
w Starym Białyninie,  
tel. 604-713-510

ZS-952

 O Sprzedam mieszkanie w 
centrum Sochaczewa  
2 pokoje III piętro,  
tel. 667-569-730

ZS-955

 O Wynajmę w centrum lokale 
biurowe oraz budynek 
z przeznaczeniem na 
działalność, usługi, garaż, 
tel. 602-237-042

ZS-957

 O Sprzedam dom i działkę o 
pow. 1000 m2 w Żukowie, 
tel. 697-419-048 po 18.00

ZS-964

 O Sprzedam atrakcyjną 
działkę w Młodzieszynie, 
pod lasem, przy drodze, 
ogrodzona, z budynkiem do 
zaadaptowania (doskonały 
na gabinet lekarski)  
z garażem,  
tel. 608-042-698

ZS-965

 O Sprzedam dom,  
tel.46 863-08-43

ZS-970

 O Sprzedam działkę w 
Kuznocinie Dolnym,  
tel. 512-510-954

ZS-972

 O Do wynajęcia lokal na 
działalność o pow. 100 m2 

przy ul. Chopina 52,  
duży parking,  
tel. 602-882-862

ZS-973

 O Sprzedam mieszkanie 
36 m2, 2 pokoje, parter, 
Sochaczew,  
tel. 602-654-123

ZS-977

 O Sprzedam działki 
rolno - budowlane po 
3000 m2, 6 km od centrum 
Sochaczewa, prąd i woda, 
tel. 606-239-939

ZS-983

 O Działki budowlane, media, 
Nowe Mostki,  
tel. 606-974-507

ZS-984

 O Sprzedam tanio zaciszne 
działki budowlane  
w Sochaczewie,  
tel. 506-074-751

ZS-987

 O Sprzedam bardzo ładne 
mieszkanie o pow. 53,3 m2, 
trzy pokoje, III piętro, przy 
ul. 1 Maja. Mieszkanie po 
remoncie, w kuchni nowa 
zabudowa,  
tel. 602-531-589.

ZS-997

 O Sprzedam dom z zabudo-

waniami 160 m2 na działce 
6.000 m2 w Sochaczewie, 
Tel. 504-370-535.

ZS-1003

 O Sprzedam mieszkanie  
o powierzchni 47 m2,  
w Sochaczewie, 
 przy ul. Żeromskiego 15, 
IV piętro,  
tel. 503-743-974.

ZS-1004

 O Sprzedam dom  
120 m2, wykończony, stan 
developerski, wszystkie 
media, działka ogrodzona 
1000 m2, 4 km od centrum 
Sochaczewa, tanio,  
tel. 606-379-346.

ZS-1012

 O Sprzedam dom  
140 m2, wykończony, stan 
developerski, wszystkie 
media, działka ogrodzona 
1000m2, 4 km od centrum 
Sochaczewa, tanio.  
tel. 606-379-346.

ZS-1013

 O Sprzedam dom  
170 m2, wykończony, stan 
developerski, wszystkie 
media, działka ogrodzona 
1500 m2, 4 km od centrum 
Sochaczewa, tanio.  
tel. 606-379-346.

ZS-1014

 O Do wynajęcia M-4  
w Sochaczewie,  
tel. 695-409-179,  
536-528-506.

ZS-1015

 O Zamienię mieszkanie M-3, 
51 m2, parter,  
przy Zawadzkiego  
na kawalerkę do 30 m2 

parter lub I p.,  
w tej samej okolicy,  
tel. 516-079-225.

ZS-1019

 O Do wynajęcia  
mały dom  
pod Sochaczewem  
w miejscowości  
Kożuszki-Kolonia,  
tel. 508-377-780.

ZS-1020

 O Sprzedam mieszkanie  
63 m2, parter,  
w Chodakowie,  
tel. 600-966-759.

ZS-1022

 O Sprzedam M-4, 70 m2,  
I piętro, oś. Victoria,  
tel. 797-930-354  
po 17.00.

ZS-1024

 O Mam do wynajęcia 
3-pokojowe mieszkanie  
w centrum Sochaczewa  
(ul. Żeromskiego)  
w cichej  
i spokojnej okolicy,  
tel. 783-474-906.

ZS-1029

OGŁOSZENIA18

DROBNE

profesjonalną i pełną obsługę księgową
wszystkie formy rachunkowości 
- księgowość, podatki, kadry, płace, ZUS, rozliczenia roczne

Dla nowych klientów upust
tel. kom. 503-093-222, tel./fax 46 862-41-77
96-500 Sochaczew, ul. Targowa 18, paw. 7 (przy poczcie)
e-mail: malcomp@op.pl 
czynne pon.-pt. 8.00-18.00, sob.- 11.00-18.00

ZS-34

BIURO RACHUNKOWE

OFERUJE

Wylewki 
betonowe 
agregatem

tel. 509-038-623.
ZS-831

Prywatne Liceum Ogólnokształcące
dla Młodzieży

Prowadzi rekrutację na kierunki
Policyjno - wojskowe, Medyczne, Ogólne

Szkoła mieści się w budynku  
Wyższej Szkoły Zarządzania i Marketingu

ul. Stadionowa 4, Sochaczew.

Sekretariat czynny od poniedziałku do piątku 8.00-16.00

Szczegółowe informacje pod nr tel.: 604 973 368, 603 676 987, 728 493 789
ZS-723
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 O Do wynajęcia  
mieszkanie M-4,  
w centrum Sochaczewa, 
tel. 600-439-691.

ZS-1035

 O Do wynajęcia  
pokój z łazienką,  
tel. 511-073-473.

ZS-1036

 O Do wynajęcia 2 pokoje  
z kuchnią,  
tel. 511-073-473.

ZS-1037

 O Do wynajęcia pokój  
z kuchnią i łazienką,  
tel. 511-073-473.

ZS-1038

 O Sprzedam mieszkanie  
48,5 m2 (tanio)  
609 833 615

ZS-1039

 O Sprzedam mieszkanie,  
2 pokoje 53 m2, wspólnota, 
wysoki parter, po kapital-
nym remoncie  
przy ul. Mickiewicza 

697-902-803
ZS-1040

 O Do wynajęcia pokój lub 
większy metraż 

tel. 608 435 798, 46 863 
52 35

ZS-1041

 O Sprzedam działkę 
budowlaną - uzbrojoną, 
osiedle przy Gawłowskiej, 
tel. 608 435 798, 46 863 
52 35

ZS-1042

ZDROWIE
 O Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

 O Lekarz  
specjalista dermatolog 
Ewa Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny Socha-
czew, ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-15 B

RÓŻNE
 O Wynajem rusztowań 
warszawskich,  
tel. 692-391-040.

ZS-615

 O Posiadam ponad 1 ha 
trawy na siano do oddania, 
tel. 508-954-646.

ZS-873

 O Oddam 2 ha trawy na siano,  
tel. 602-237-042

ZS-958

 O Sprzedam drzewo 
kominkowe wysezonowane, 
tel. 603-666-745.

ZS-999

 O Skup złomu Ruszki,  
za rondem,  
tel. 603-197-379.

ZS-1016 Cz

ZWIERZĘTA
 O Skup bydła rzeźnego! 
Konkurencyjne ceny!,  
tel. 604-267-833.

ZS-680

MOTORYZACJA
 O Sprzedam  
Nissan Almera 1,5, rok 
2001,  
tel. 663-655-289.

ZS-900 

 O Sprzedam kemping 
„Niewiadów 375” 1994 r., 
tel. 668-071-806

ZS-976

 O Sprzedam  
Mercedesa 124 - 200D,  
rok 1992,  
tel. 46 862-34-33.

ZS-1017

 O Sprzedam BMX Verde 
Lux, 10,2 kg, wyczynowy, 
czarno-złoty,  
tel. 600-966-759.

ZS-1023

PRACA

 O Agencja Ochrony zatrudni 
do ochrony na terenie 
Ożarowa Mazowieckiego. 
Tel: 22 853-05-05 lub 
691-737-741.   
Dzwonić w godz. 8-16.

ZS-1010

OGŁOSZENIA 19

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

PRACOWNIA USG
(jamy brzusznej, tarczycy, 

piersi, węzłów chłonnych, 
ginekologiczne, ortopedyczne,  
echo serca)

MAMMOGRAFIA
PORADNIA:

● LARYNGOLOGICZNA
● ENDOKRYNOLOGICZNA
● DERMATOLOGICZNA
● GINEKOLOGICZNA
● KARDIOLOGICZNA  (EKG, ECHO)
● REUMATOLOGICZNA
● ONKOLOGICZNA
● STOMATOLOGICZNA
● ORTOPEDYCZNA  
    - DZIECI I DOROŚLI
● NEUROLOGICZNA 

    - DZIECI I DOROŚLI
● OKULISTYCZNA 

    - DZIECI I DOROŚLI
● REHABILITACJI 
    -  MASAŻ LECZNICZY
● CENTRUM MEDYCYNY PRACY
● PSYCHOLOGICZNA 

    (PSYCHOTESTY)
● CHIRURGII NACZYNIOWEJ
● LOGOPEDA
● DIETETYK
● INTERNISTA
● GASTROLOG

● CODZIENNE BADANIA KRWI  
   (8.00-10.00)
● GIMNASTYKA KOREKCYJNA  
    WAD POSTAWY U DZIECI
● SZKOŁA RODZENIA 

    SZPITALA POŁOŻNICZEGO

KLINIKA ALFA
Ul. Polna 9
(naprzeciwko budowy osiedla 

przy ul. Kochanowskiego)
Rejestracja: 
46 86 11 321, 46 86 33 874

ZS-211

LARYNGOLOG

ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie: 
    - chrapania 
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy
46 862-88-92, 501-44-03-22

ZS-7

O K U L I S T Y K A
- laserowe zabiegi oczu,
- USG oczu,
- pracownia angiografii oczu,
- poradnia leczenia jaskry,
- poradnia okulistyki dziecięcej,
- komputerowe bad. pola widzenia,
- cyfrowe badanie dna oczu,
- zabiegi laserowe w cukrzycy,
- zabiegi plamki (siatkówki),
- bezdotykowy pomiar ciśnienia oka.

dr Mikołaj Krajewski, 
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko

dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka

Tel. 46 863-38-74

KLINIKA ALFA 
ZS-11

STOMATOLOGIA
„DENTIKO”

Dorota 
Wrzesińska-Mirowska
zapisy: 0-603-203-800
Anna Wrzesińska-Bartosik
zapisy: 0-607-797-930
czynne poniedziałek - piątek
Sochaczew,
ul. Żeromskiego 27,IIp,gab.7
● Leczenie w znieczuleniu
● Stomatologia zachowawcza
● Wybielanie zębów
● Protetyka, profilaktyka

GABINET  
KLIMATYZOWANY

ZS-104

STOMATOLOG
DOROTA MITRĘGA 

- leczenie  
  dzieci  
  i dorosłych
- stomatologia 

  estetyczna
- cyfrowe  
  RTG zębów 

nowa lokalizacja 

Sochaczew,  
ul. Dywizjonu 303 nr 

5
(galeria kasyno)

tel. 504-500-102
ZS-822 

Kupię
gospodarstwo  
lub grunt rolny

tel. 664 944 635
ZS-33

Promocyjne ceny 
 I semestr bezpłatny

SZANSA DLA CIEBIE  
NABÓR WRZESIEŃ 2012

● Zaoczne Liceum Ogólnokształcące i Technikum 
   dla Dorosłych w Sochaczewie  
   po gimnazjum i 8-letniej szkole podstawowej
● Zaoczne Uzupełniające Technikum  
   dla Dorosłych w Sochaczewie
● Zaoczna Szkoła Policealna  
   dla Dorosłych w Sochaczewie

W szkole policealnej i technikum  
kształcimy w zawodach:

* technik ekonomista
     specjalizacja: * finanse i rachunkowość - ekonomika  
                               i organizacja przedsiębiorstw  
                             * bankowość
* technik informatyk
* technik elektronik
* technik mechanik - technik samochodowy 
    specjalizacja: * obsługa i naprawa pojazdów samochodo-
wych
                              * technik administracji

Wydajemy zaświadczenia  
do ZUS i legitymacje szkolne.

Podania przyjmujemy i informacji udzielamy  
w godz. 7.00-17.00 w siedzibie szkoły  
w Sochaczewie, ul. Warszawska 35,  

tel. (046) 862-34-73.
ZS-865

GABINET 
STOMATOLOGICZNY
Sochaczew, ul. Ziemowita 17B

Lekarz Stom.  
Elżbieta Wodzyńska

Leczenie i protetyka w ramach 
Narodowego Funduszu Zdrowia
poniedziałek,  środa 12.00-18.00

czwartek 14.00-17.00

Rejestracja  
tel. 862-39-94, 602-641-421.

ZS-782 

Kupon dla szukających pracy
Imię: ............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................ 
........................................................................................................................ 
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................

Inżynier mechanik-kon-

struktor, specjalista ds. telefo-

nicznej obsługi klienta, asystent-
ka księgowej, kierownik izby 
przyjęć, specjalista ds. sprze-

daży, lider zespołu sprzedażo-

wego, nauczyciel przedmiotów 
zawodowych - geodeta, przed-

stawiciel handlowy, kosme-

tyczka, windykator terenowy, 
zaopatrzeniowiec-magazynier, 
sprzedawca, elektromonter, pra-

cownik na stacji paliw, pracow-

nik budowlany, murarz, monter 
tras kablowych, operator kopar-
ko-ładowarki, operator maszyn, 
lakiernik, mechanik samocho-

dów osobowych, blacharz-de-

karz, mechanik - ustawiacz ma-

szyn, kierowca z prawem jazdy 
kat. C+E, szlifierz-ustawiacz 
ds.obróbki skrawaniem

OFERTY PRACY EURES

AUSTRIA - kierowca z 
prawem jazdy kat. C+E + pra-

cownik pomocniczy w branży 
drzewnej, pracownik pomocni-
czy w branży drzewnej, stolarz. 
BELGIA - kierownik produk-

cji, pracownik na farmie świń. 
CZECHY - pracownik pro-

dukcyjny, przedstawiciel han-

dlowy, magazynier. FINLAN-

DIA - pracownik sezonowy 
przy pakowaniu i sortowaniu 
sadzonek truskawek. FRAN-

CJA - posadzkarz, pracownik 
do układania wykładzin i lino-

leum. HOLANDIA - pracow-

nik technicznego działu obsługi 
klienta, pracownik produkcyj-
ny, operator wózka widłowego 
bocznego, asystent w super-
markecie. HISZPANIA - ani-

mator.  IRLANDIA -  progra-

mista aplikacji internetowych. 
LITWA - manager ds. exportu, 
mechanik pokładowy. NIEM-

CY - pracownik magazynu, 
szycie dekoracyjne i szycie ta-

picerki, recepcjonista na noc-

nej zmianie, mechatronik, agent 
call center, kierowca z prawem 
jazdy kat. C+E, stolarz, tynkarz, 
monter instalacji sanitarnych, 
murarz, dekarz, pracownik call 
center, pracownik budowy dróg 
i budownictwa lądowego, sto-

larz, glazurnik, pomocnik ma-

larza/czeladnik, monter rusz-

towań, pracownik produkcji, 
magazynier, asystent pielęgniar-
ski, rzeźnik, spawacz wig/tig, 
mechanik maszyn do produk-

cji wyrobów sztucznych, spa-

wacz mag, monter szaf sterow-

niczych w przemyśle, ślusarz, 
elektromonter, tokarz, inżynier 
organizacji procesu produkcji, 
mechanik elektromaszyn, po-

moc domowa, monter instala-

cji elektrycznych, betoniarz-

-zbrojarz, mechanik urządzeń, 
monter izolacji rur do instalacji 
elektrycznej), ślusarz-spawacz, 
inżynier górnictwa, górnik, pro-

gramista, software java develo-

per, serwisant sprzętu elektro-

nicznego, lutowacz, pracownik 
restauracji, kelnerka.   NOR-

WEGIA -  zbrojarz cieśla sza-

lunkowy, kierownik produkcji-
-produkcja stali wzmocnionej, 
murarz, inżynier mechanik, 
główny mechanik samocho-

dowy. SZWECJA - instalator 
światłowodnych sieci ftth tech-

nik szerokopasmowy, pracow-

nik do instalowania pokryć i 
wykończeń blaszanych na da-

chu/dekarz blaszany/blacharz. 
SŁOWACJA - dekarz. WIEL-

KA BRYTANIA - szwaczka, 
zastępca głównego inżyniera 
ds. projektowania konstrukcji 
w lotnictwie, zastępca główne-

go inżyniera-turbiny gazowe, 
kierowca ciężarówki z nacze-

pą, inżynier naprężeń w lotnic-

twie, pracownik w przetwórni 
indyków, pracownik piekarni, 
pracownik do zbierania owo-

ców, pracownik do pakowania 
owoców, pracownik magazy-

nu, pracownik do produkcji me-

bli, szycie pasów bocznych do 
materacy, kierowca z prawem 
jazdy kat. C+E, programista 
aplikacji, starszy programista 
aplikacji, palnikowiec, niemiec-

kojęzyczny przedstawiciel gier 
ea, niemieckojęzyczny pracow-

nik obsługi klienta, niemiecko-

języczny kierownik sprzedaży, 
rzeźnik - wykrawacz, pielę-

gniarka.
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Proszę przypomnieć na-

szym czytelnikom swoją ka-

rierę sportową?
Jestem wychowankiem 

Bzury, w której zacząłem grać 
w wieku 12 lat, czyli 44 lata 
temu. Moim pierwszym tre-

nerem był inżynier Breś. Jako 
młodzieżowiec grałem w III-li-
gowej drużynie Żyrardowian-

ki. Kolejnymi klubami były 
II-ligowa Wisła Płock oraz Pe-

likan Łowicz, z którym awan-

sowałem do III ligi. Jednak 
większość mojego grania było 
związanego z Bzurą. Ostatni 
swój mecz ligowy rozegrałem 
w ubiegłym roku w Ciółkowie. 
Jednak cały czas mam kontakt 
z boiskiem, gdyż obecnie gram 
w drużynie oldbojów KS Tere-

sin, która występuje w I Mazo-

wieckiej Lidze Oldbojów.

Jednak nie tylko grałeś w 
piłkę.

Był taki epizod, który trwał 
około półtora roku. Trenowa-

łem wtedy kolarstwo w socha-

czewskim Orkanie. Odnosi-
łem nawet niewielkie sukcesy. 
Największym z nich było wy-

walczenie tytułu mistrza Ma-

zowsza juniorów w kolarstwie 
przełajowym. W wyścigu, któ-

ry odbył się w Płocku, pokona-

łem między innymi Grzegorza 
Jaroszewskiego. Startowałem 
także w mistrzostwach Pol-
ski juniorów w kolarstwie szo-

sowym, które odbyły się w Ja-

rocinie. Byłem dwudziesty 
pierwszy, a tytuł mistrzowski 
zdobył wtedy obecny organiza-

tor Tour de Pologne – Czesław 
Lang. Moja przygoda z kolar-
stwem trwała krótko. Bardzo 
ciągnęło mnie na boisko piłkar-
skie.

Jesteś także trenerem
Przygodę z trenowaniem 

rozpocząłem w 1992 roku. 
Szkoliłem przede wszystkim 
piłkarzy Bzury. Pracowałem 
także w kilku okolicznych klu-

bach grających w niższych kla-

sach rozgrywkowych. Jednym 
z moich wychowanków jest 
obecny piłkarz Borussi Dort-
mund oraz reprezentant Pol-
ski Robert Lewandowski, któ-

ry rozpoczynał przygodę z 
futbolem w Partyzancie Lesz-

no. Znam rodziców Rober-
ta. Obecnie prowadzę drużynę 
Bzury Chodaków z rocznika 
2001.

Jesteś także działaczem 
sportowym.

Nieprzerwanie od ponad 

dwudziestu lat działam w cho-

dakowskiej Bzurze, w której 
obecnie jestem prezesem.

Przez ten czas wiele się 
w klubie zmieniało. Przede 
wszystkim jego sytuacja fi-

nansowa i organizacyjna. 
Po upadku Chemitexu była 

tragedia. Władze Sochacze-

wa nie pomagały Bzurze, a ra-

czej robiły wszystko, żeby klub 
upadł. Kwoty, które otrzymy-

wałem na rok (ok. 2000 PLN 
– przyp. red.) wystarczały z 
trudnością na miesiąc. Nie było 
także dofinansowania na opie-

kę nad stadionem i konserwa-

cję boiska. Jakoś udawało się 
wiązać koniec z końcem. Wiele 
prac zwłaszcza na boisku wy-

konywałem osobiście. Prosi-
łem kogo mogłem o pomoc. Te-

raz czasami sam się dziwię jak 
to się stało, że Bzura przetrwa-

ła ten czas.

Teraz sytuacja się zmie-

niła?
Zdecydowanie. Obecne 

władze miasta przeznaczyły 
dużo większe środki na dzia-

łalność Bzury. Zaufały ludziom 
i efekt był niemal natychmia-

stowy. Piłkarze z drużyny se-

niorów awansowali do IV ligi. 
Burmistrz Piotr Osiecki zmie-

nił zasady finansowania spor-
tu. Skorzystała na nim nie tylko 
Bzura ale także inne kluby i sto-

warzyszenia sportowe. Jak  wi-
dać pieniądze nie zostały zmar-
nowane. Jest awans, w którym 
władze Sochaczewa mają także 
swój udział. 

Tydzień temu spotkali-
ście się nawet z burmistrzem 
Osieckim…

Rzeczywiście. Po spa-

ringowym meczu z Żyrardo-

wianką Piotr Osiecki spotkał 
się z piłkarzami przy grillu. 
Wręczył im nie tylko listy gra-

tulacyjne, ale także nagrody fi-

nansowe (12000 PLN – przyp. 
red.). Piłkarze byli bardzo za-

dowoleni z postawy burmi-
strza. Bardzo dziękuję za tę 
nagrodę dla zawodników oraz 
dotrzymanie danego słowa. 
Ten gest bardzo się dla mnie li-

czy. Dodatkowo burmistrz zo-

bowiązał się po naszym awan-

sie, że pokryje koszty naszej 
gry w IV lidze (oprócz przy-

znanych środków konkurso-

wych – przyp. red.). Będą one 
przeznaczone na organiza-

cję meczów w Chodakowie. 
Nie są to olbrzymie pieniądze 
(ok. 10000 PLN – przyp. red.), 
ale dla nas są znaczne. Rozu-

miem, że w obecnej sytuacji 
miasta i jego możliwości fi-

nansowej jest to kwota duża. 
Przecież Sochaczew ma tak-

że inne potrzeby i nie tylko sa-

mym sportem żyje. Pomoc dla 
Bzury to zasługa burmistrza 
miasta Piotra Osieckiego, któ-

remu jeszcze raz serdecznie 
dziękuję.

A jak układa się współ-
praca z innymi lokalnymi sa-

morządami?
Niestety, nic dobrego nie 

mogę powiedzieć. Ze staro-

stwem powiatowym współpra-

ca jest wręcz fatalna. Wiedząc 
o tym, że po awansie potrzebne 
są pieniądze, przyznano nam 
„konkursowe” 1000 złotych. 
Uznałem to za jałmużnę, której 
do dnia dzisiejszego jeszcze nie 
odebrałem. Rozumiem, że nie 
chce się pomagać… ale żeby 
jeszcze przeszkadzać! 

Jak to przeszkadzać?
Klub obciążono koszta-

mi utrzymania budynku. Mu-

simy za niego płacić około ty-

siąca złotych miesięcznie! A 
umowa pomiędzy Bzurą a sta-

rostwem była inna. Klub prze-

kazał starostwu teren, na któ-

rym stał budynek klubowy, 
który spłonął w 2002 roku. W 
zamian nieżyjący już staro-

sta Marcin Kubiak obiecał, że 
Bzura będzie mogła z obecnej 
siedziby korzystać bezpłatnie. 
Obietnica była podtrzymana 
przez poprzednie władze po-

wiatu (wicestarostą był wtedy 
obecny burmistrz Piotr Osiec-

ki – przyp. red.). Obecnie sy-

tuacja się zmieniła. Słowo nie 
zostało dotrzymane i zostali-

śmy obciążeni dodatkowymi 
kosztami. 

Utrzymanie stadionu 
Bzury przejął rok temu Miej-
ski Ośrodek Sportu i Rekre-

acji. To była dobra decyzja 
władz miasta?

Tak. Z dyrektorem MOSiR 
Mieczysławem Głuchowskim 
współpraca układa się dobrze. 
Wiadomo, że czasem pojawia 
się różnica zdań, ale zawsze 
udaje się znaleźć rozwiąza-

nie problemu. Dodatkową po-

mocą udzielaną przez MOSiR 
oraz urząd miasta jest zwolnie-

nie Bzury z opłat za korzysta-

nie z obiektów sportowych, a 
są to wcale niemałe kwoty. Do-

brze by było, gdyby współpra-

ca dotycząca utrzymania mura-

wy boiska była jeszcze lepsza. 
Popełniane są czasami błędy, 
ja też nie od razu wszystko wie-

działem. Zawsze jestem chętny 
do pomocy moim koleżankom 
nadzorującym opiekę nad pły-

tami boisk. I tego w Chodako-

wie, i tego przy ulicy Warszaw-

skiej.

Czy klub wspomagają 
sponsorzy?

Na dzień dzisiejszy Bzurę 
wspomagają drobni, indywi-
dualni darczyńcy. Niestety bra-

kuje sponsora strategicznego, a 
taki by się przydał zwłaszcza 
teraz, kiedy awansowaliśmy do 
IV ligi.

Jakie cele są stawiane w 
tym sezonie przed drużyna-

mi seniorów?

Pierwszy zespół ma się 
utrzymać w IV lidze. Będzie 
to zadanie bardzo trudne. Dru-

żyna oparta jest na wychowan-

kach Bzury oraz piłkarzach z 
Sochaczewa. Nie stać nas na 
spektakularne wzmocnienia. 
Jeżeli piłkarze zaangażują się w 
systematyczną pracę na trenin-

gach, to cel zostanie osiągnięty. 
W rezerwach będzie grała mło-

dzież czyli chłopcy w wieku 
17-19 lat. Szkoda żeby oni ode-

szli i z klubu i od sportu. Będą 
się ogrywać, będą mieli zaję-

cie oraz będą podnosić swo-

je piłkarskie umiejętności. Być 
może jeszcze w tym sezonie 
kilku z nich okaże się pomoc-

nych dla pierwszego zespołu. 
Trenerem rezerw jest Andrzej 
Grzybowski.

Jaki jest naprawdę Józef 
Szajewski?

Jaki jestem? Jak każdy 
mam zalety i wady. Własnych 
wad nikt nie chce zauważać, 
chociaż każdy je ma. Chyba le-

piej będzie, jak ocenią je inni. 
Wokół mnie jest wielu takich, 
którzy lubią oceniać. Na pew-

no jestem uparty. Z pewno-

ścią może być to wada… ale i 
chyba zaleta. Staram się upar-
cie dążyć do celu. Kiedy wy-

rzucą mnie jednymi drzwia-

mi, wchodzę drugimi. Zawsze 
walczyłem, chociaż przykro o 
tym mówić, bardziej o klub niż 
o własną rodzinę. Przykro mi, 
że tak się stało, jednak czasu się 
nie cofnie. Poświęcam bardzo 
dużo czasu dla sportu. Nieste-

ty, nie wszyscy to zauważają. 
Jest to przykre. Przez ostatnich 
20 lat w prowadzeniu klubu 
pomagali mi nieliczni. W tym 
momencie muszę wspomnieć 
o: Grzegorzu Matusiaku, Artu-

rze Maciejewskim, Marku Zie-

lińskim, Wiesławie i Marianie 
Przekwas, Mieczysławie Grze-

gorzewskim, Krystynie Grze-

gorzewskiej, nieżyjącym już 
dyrektorze Chemitexu Andrze-

ju Wiatrowskim oraz o właści-
cielach firmy Zebra – Hubercie 
i Pawle Cytowskim, u których 
obecnie pracuję. Każda z tych 
osób przyczyniła się do tego, 
że Bzura jeszcze istnieje jako 
klub sportowy i, co najważniej-
sze, nie ma zadłużenia. Wraca-

jąc do mnie, to lubię być wesoły 
i trochę się powygłupiać. Poza 
tym cenię sobie wodę i las, tam 
w ciszy i spokoju lubię się relak-

sować i odpoczywać. I jeszcze 
jedno. Oczywiście bardzo ko-

cham… piłkę nożną! 

Gdyby nie pomoc miasta, nie 

byłoby awansu Bzury do IV ligi
O przygotowaniach do zbliżającego się sezonu, o tym jak klub działał bez żadnej pomocy, a także o pracy z gwiazdą reprezentacji 
Polski i Borusii Dortumd Robertem Lewandowskim – z prezesem Bzury Chodaków Józefem Szajewskim rozmawia Tomasz Ertman.

   Burmistrz Piotr Osiecki zmienił zasady finanso-

wania sportu. Skorzystała na nim nie tylko Bzura, ale 
także inne kluby i stowarzyszenia sportowe. Jak  widać, 
pieniądze nie zostały zmarnowane. 
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S
łowo Kurdwanów 
pochodzi  prawdo-

podobnie od nazwy 
Kurdwan, do które-

go w późniejszym 
czasie miano dodać sufiks -ow 
lub ów. Hipoteza ta, przyjęta na 
ogół przez historyków, wyraź-

nie wskazuje, iż nazwa wsi ma 
charakter dzierżawczy i wy-

wodzi się od określenia „kur-
dwan”, czyli „skóra kozłowa”. 
Data powstania tej miejscowo-

ści ginie w mrokach dziejów. 
Pierwszą postacią pochodzącą 
z Kurdwanowa, wspomnianą 
w źródłach jest niejaki Rosław 
z Kurdwanowa, który występu-

je na dokumencie rozgranicze-

nia wsi z 4 lipca 1370 roku. Tym 
samym jest to pierwszy wiary-

godny dokument historyczny 
potwierdzający istnienie wsi. 
Powstanie parafii

Mogło być tak, że zasłużo-

ny dla książąt mazowieckich 
szlachcic otrzymał dobra Kur-
dwanów i przybrał nazwisko 
Kurdwanowski. Kiedy to się 
stało tego nie wiemy. Z począt-
ku XV wieku znamy kilka po-

staci, mających jakiś związek z 
Kurdwanowem. Jedną z nich 
był Piotr z Kurdwanowa, któ-

ry w źródłach występuje rów-

nież jako Piotr ze Stopnicy. Jego 
trzej synowie - Florian, Szy-

mon, Andrzej - zostali kapłana-

mi. Syn Florian pełnił funkcję 
kanonika krakowskiego, dru-

gi syn Szymon kanonika kra-

kowskiego (1405) i kustosza po-

znańskiego, wreszcie Andrzej, 
student Akademii Krakowskiej 
w latach 1414-1415, został kano-

nikiem krakowskim (1417), ka-

nonikiem poznańskim (1417) i 
kanonikiem płockim (1420). 

Jak dotąd nie został odna-

leziony dokument erygowania 
parafii Kurdwanów. O jej po-

czątkach możemy pewnie jedy-

nie powiedzieć, że powstała ona 
w roku 1612. Wiadomo jeszcze, 
że akt erygowania, w imieniu 
ordynariusza poznańskiego bi-
skupa Andrzeja Opalińskiego, 
spisał 25 czerwca 1612 roku, 
wydelegowany przez archidia-

kona Kaspra Hapa, dziekan ko-

legiaty Św. Jana w Warszawie 
ks. Jan Raciborski. Nową para-

fię wydzielono z parafii Kozłów 
Biskupi za zgodą ówczesnego 
proboszcza ks. Jana Szczawiń-

skiego. W trzy lata później ko-

ściół konsekrowano. 
Przywilejem biskupa po-

znańskiego Andrzeja Opaliń-

skiego, 4 czerwca 1619 roku 
nadane zostały kościołowi 
dziesięciny snopowe ze wsi 
Szymanów na utrzymanie pro-

boszcza, wikariuszy i służby 
kościelnej. Król Zygmunt III 
Waza 18 stycznia 1622 roku za-

twierdził nadane przez starostę 
sochaczewskiego pół łanu zie-

mi we wsi Czerwona Niwa dla 
potrzeb kościoła w Kurdwano-

wie. 

Z Miedniewic 
do Kurdwanowa
Obecny drewniany kościół 

w Kurdwanowie pod wezwa-

niem Św. Michała Archanioła 
według tradycji ludowej w sta-

rej części został zbudowany w 
Miedniewicach w 1676 roku, 
jako kaplica, której fundatorem 
był ówczesny właściciel Mied-

niewic Mikołaj Wiktoryn Gru-

dziński. Jego zmumifikowane 
ciało można oglądać do dnia 
dzisiejszego w podziemiach 
miedniewickiego kościoła. 

Obecny kurdwanowski kościół 
związany był zatem z wydarze-

niami, które miały miejsce w 
tej ostatniej miejscowości. Tam 
funkcjonował pod wezwaniem 
Najświętszej Maryi Panny. 

Został wzniesiony na miej-
scu stodoły gospodarza Jaku-

ba Trojańczyka, który, przy-

bywszy do Studzianny, kupił 
na odpuście papierowy drzewo-

ryt z wizerunkiem Jezusa, Ma-

ryi i Józefa, umieścił go na słu-

pie wspierającym dach stodoły 
i często podczas pracy modlił 
się przed nim. Rychło zaczę-

ły się dziać rzeczy niezwykłe. 
Pewnego dnia wieśniak zauwa-

żył na klepisku ślady stóp dziec-

ka i dwojga dorosłych ludzi. Z 

kolei sąsiedzi dostrzegli bijące 
nad stodołą Trojańczyka dziw-

ne światło. Z dnia na dzień coraz 
więcej ludzi przybywało, aby 
podziwiać to niecodzienne zja-

wisko. Wielu odchodziło uzdro-

wionych oraz pocieszonych. 
Wreszcie wiadomość o zja-

wisku dotarła do właściciela 
Miedniewic, starosty guzow-

skiego Mikołaja Wiktoryna 
Grudzińskiego, który postano-

wił zbudować na miejscu stodo-

ły drewnianą kaplicę i jednocze-

śnie w 1675 roku powiadomił o 
tych nadzwyczajnych wydarze-

niach władze duchowne, pro-

sząc je o przysłanie komisji, 
która by zweryfikowała praw-

dziwość cudów. 
Po zapoznaniu się z pra-

cami komisji biskup wydał w 
1677 roku następujący werdykt: 

„Zważywszy z przeprowadzo-

nego badania nieomylną praw-

dę cudów przy obrazie mied-

niewickim dokonanych - obraz 
ten Jezusa, Maryi i Józefa św. 
za cudowny uznajemy, aprobu-

jemy i ogłaszamy”. 
Kościół pod nowym 
wezwaniem

W międzyczasie Grudziń-

ski rozebrał stodołę, a drewno 
z niej spalono zostawiając tylko 
dębową sochę, na której przy-

mocowano wizerunek. Następ-

nie Grudziński wybudował na 
miejscu stodoły Trojańczyka 
drewnianą kaplicę, której oł-
tarz był oparty o ten sam słup, 
na którym wisiała, zakupiona 

w Studziannie, rycina przedsta-

wiająca Świętą Rodzinę. Pier-
wotna mała kaplica została roz-

budowana do 1681 r. na kościół.
W 1737 roku, obecny bu-

dynek kościoła został rozebra-

ny i przewieziony do odległego 
o 8 kilometrów Kurdwanowa. 
Według przekazów, kościół z 
Miedniewic miał trafić do po-

bliskiej wsi Kościelna Góra. Jed-

nak gdy wozy zaczęły się topić 
w bagnach, podjęto decyzję o 
postawieniu kościoła tam, gdzie 
dotarł. Kiedy kościół znalazł się 
już w nowym miejscu, należa-

ło nadać mu nowe wezwanie. 
Uczynił to w 1737 roku papież 
Klemens XII, wydając dekret 
nadający kościołowi imię Prze-

mienienia Pańskiego. 
Pod koniec XVIII wieku ze 

względu na zubożenie okolicz-

nej ludności parafia podupadła. 
Na początku XX wieku do Kur-
dwanowa przyjechał proboszcz 
bolimowski ks. Wincenty Bi-
derman. Obejrzał świątynię i 
zapytał pracujących w pobliżu 
chłopów o właściciela dóbr, na 
terenie których znajduje się tak 
opuszczony kościół. Kiedy do-

wiedział się, że jest to własność 
hrabiego Sobańskiego, wybrał 
się ks. Biderman do pałacu w 
Guzowie i przedstawił hrabie-

mu propozycję zabezpiecze-

nia kościoła przed ostateczną 
ruiną. Na zachętę złożył nawet 
pierwszą ofiarę - 10 rubli.

Hrabia Sobański przybył 
do Kurdwanowa wraz z ad-

ministratorem Łuszczewskim 
w 1909 roku i postanowił zbu-

dować kościół murowany. Po 
długich naradach ze swoimi 
współpracownikami hrabia 
wycofał się z pierwotnego za-

miaru zbudowania nowej świą-

tyni, zdecydował, że przepro-

wadzi jedynie jej gruntowny 
remont. 

Walka komuny 
z Kościołem

Z całością dziejów parafii 
będzie mógł zapoznać się Sza-

nowny Czytelnik w popularnej 
książce autorstwa niżej pod-

pisanego, wydanej staraniem 
proboszcza kurdwanowskie-

go ks. Jacka Warzechy. Warto 
jeszcze dodać o trudnych cza-

sach komunistycznych, kie-

dy parafia musiała walczyć o 
swój byt. Nominację na para-

fię w charakterze proboszcza 
otrzymał 8 grudnia 1970 roku 
ks. Lech Witkowski. Jednym z 
warunków, które postawił Wy-

dział ds. Wyznań, było zatwier-
dzenie przez proboszcza prze-

niesienia kaplicy z pałacu w 
Gradowie w inne miejsce. Pro-

boszcz nie zgodził się na to.  
Początek pobytu w Kur-

dwanowie opisał obszernie. W 
połowie 1971 roku „na dwa ty-

godnie przed 1 maja opiekun 
domu, w którym mieści się ka-

plica zaproponował mi zawie-

szenie czynności liturgicznych 
na czas nieograniczony trwa-

nia remontu gmachu”. W poło-

wie maja 1971 roku zatarasowa-

no wejście do kaplicy, do której 
wchodzi się przez duży hol. „Lu-

dzie nie wytrzymali i delegacja 
kilku mężczyzn poszła na roz-

mowę do p. kierownika miesz-

kającego w tym samym budyn-

ku, co mieści się kaplica”. Ten 
jednak unikał spotkania. Pro-

boszcz również próbował inter-
weniować u władz. Obecnemu 
w Gradowie - jakiemuś urzędni-
kowi z województwa - przedsta-

wił powód niezadowolenia ludzi 
i poprosił, żeby uporządkowano 
teren przed kaplicą, „bo w prze-

ciwnym razie, jakby się coś sta-

ło, nie chcę brać odpowiedzial-
ności na siebie” (...). 

Spośród wielu probosz-

czów kurdwanowskich na-

leży wymieć choćby przed-

ostatniego gospodarza parafii 
ks. Macieja Mroczkowskiego 
(2003-2011), którego jednym z 
najważniejszych przedsięwzięć 
stała się troska o przeprowadze-

nie generalnego remontu świą-

tyni. W tym celu rozpoczął po-

dejmowanie licznych inicjatyw, 
by zebrać fundusze na remont. 
Organizował festyny rodzinne 
oraz dożynki. Dzięki jego sta-

raniom 10 października 2004 
roku odbył się w Kurdwanowie 
I Cross Country. 

400 lat parafii Przemienienia 
Pańskiego w Kurdwanowie

Kościół w Kurdwanowie kiedyś... ... kościół w Kurdwanowie obecnie

Ustalić historię wiejskiej parafii jest niezwykle trudno, ponieważ na skutek pożarów, wojen, zaborów uległy zniszczeniu w większości wszelkie źródła, a miejsco-
we akta parafialne i inne nieliczne źródła nie są w stanie wiele powiedzieć o wydarzeniach sprzed II wojny światowej – pisze Bogusław Kwiatkowski

 Obecny kościół w Kurdwanowie według tradycji 
ludowej w starej części został zbudowany w Miednie-

wicach w 1676 roku
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PIŁKA NOŻNA

WARCABY

SIATKÓWKA PLAŻOWA

Niedziela na „choda-

kowskim piasku” była miej-
scem pikniku siatkarskiego 
Plażowa Lemoniada. Im-

prezę zorganizował MOSiR 
oraz Stowarzyszenie Pro-

mocji i Rozwoju Miasta So-

chaczew. Nad całością czu-

wały - Izabela Pruszyńska 
(MOSiR) oraz Anna Ciu-

rzyńska i Agata Flakowska 
(SPiRMS). Oprawą muzycz-

ną zawodów zajął się Bartosz 
Bogdan. W turnieju mixtów 
wystartowały cztery teamy. 
Najlepszą parą okazali się  
Natasza Koźbiał, Piotr Libe-

radzki (Warzywa). W kate-

gorii Open wystartowały 22 
zespoły. Najlepszy okazał się 
Boryszew, który w finale po-

konał Owocowe Warzywa. 
Para Damian Smus i Jacek 
Raczkowski zdominowa-

li rywali. Wygrali wszyst-
kie swoje mecze zdobywając 
90 punktów i tracąc jedynie 
31 (średnio 5,17 na spotka-

nie). Jest to chyba swoisty re-

kord rozgrywek w plażówkę 
odbywających się w Choda-

kowie. Sporą niespodziankę 
sprawili Warzywni czyli Ja-

cek Maciągowski i Piotr Li-
beradzki, którzy zajęli drugie 
miejsce. Ekipa ta w półfina-

le pokonała bardzo mocnych 
siatkarzy z Bielic.

Wyniki turnieju 
Mixty

Pozdro i Poćwicz - Błękitni   21:18
Warzywa - Pokemoniarze   21:19
Pokemoniarze - Błękitni   21:11
Warzywa - Pozdro i Poćwicz   21:17
Warzywa - Błękitni   21:1
Pokemoniarze - Pozdro i Poćwicz 21:12

Kolejność mixtów
1.Warzywa (Natasza Koźbiał, Piotr Liberadzki)
2.Pokemoniarze (Aleksandra Pietryka, Damian Smus)
3.Pozdro i Poćwicz (Arleta Tempczyk, Łukasz 
Dmuchowski)
4.Błękitni  (Katarzyna Deferas, Rafał Pokora)

Kategoria Open
I runda - eliminacje 

Owocowe Warzywa - Pejsy   15:7
Koksy - Stokrotki   15:12
Volley Sochaczew - Rosja   15:12

Piachem w Oczy - Wesoły Team  15:7
Roztropna - Orlik Team   15:10
KS Bielice - Pakuj Mandżur   15:9
KS II Bielice - Wszystko Jedno   15:10
Prohibicja Team - Kamion   15:13
Boryszew - Aktywni   15:2
Błękitni - Ogórasy   15:7
FC Po Nalewce - Łatwopalni   15:12

II runda - system brazy-
lijski
Boryszew - Prohibicja Team   15:5
KS Bielice - FC Po Nalewce   15:9
KS II Bielice - Błękitni   15:6
Boryszew - Owocowe Warzywa  15:7
Roztropna - Piachem w Oczy   15:6
Volley Team - KS Bielice   15:7
KS II Bielice - Koksy   15:9
Owocowe Warzywa - Błękitni   15:9
Piachem w Oczy - FC po Nalewce  15:6
Koksy - Prohibicja Team   15:13
Boryszew - Roztropna   15:6
KS II Bielice - Volley Team   15:6
KS Bielice - Koksy   15:12
Owocowe Warzywa - Piachem w Oczy  15:4
KS Bielice - Volley Team   15:5
Owocowe Warzywa - Roztropna  15:7

Półfinały
Boryszew - KS Bielice   15:3
Owocowe Warzywa - KS II Bielice 15:13

mecz o III miejsce
KS II Bielice - KS Bielice   17:15

Finał 
Boryszew - Owocowe Warzywa   15:8

Składy startujących 
drużyn
Boryszew (Damian Smus, Jacek Raczkowski)
Owocowe Warzywa (Jacek Maciągowski, Piotr 
Liberadzki)
KS II Bielice (Łukasz Smędowski, Krzysztof Rąg) 
KS Bielice (Paweł Przybysławski, Kamil Dorodziński)
Koksy (Sebastian Strzelczyk, Mateusz Jażdżyk)
Volley Sochaczew (Łukasz Przydatek, Jakub Stasiak) 
Piachem w oczy (Piotr Żyżyński, Ireneusz Likos)
Roztropna (Przemysław Kostecki, Damian Jagoda)
Prohibicja Team (Mateusz Tomecki, Kamil Rychlik)
Błękitni (Rafał Pokora, Marcin Kaniewski)
FC Po Nalewce (Marek Pływaczewski, Patryk Piotrowski)
Stokrotki (Mateusz Winnicki, Rafał Stobiecki)
Rosja (Damian Niemociński, Jakub Wójcik)
Pejsy (Tomasz Makulec, Michał Sabański)
Wesoły Team (Mateusz Adamczyk, Mateusz 
Wesołowski)
Orlik Team (Adrian Kowalski, Jakub Czarnecki) 
Pakuj Mandżur (Daniel Basiński, Łukasz Jaczyński)
Wszystko jedno (Mariusz Smus, Kamil Przydatek)
Kamion (Mateusz Błaszczyk, Daniel Szymański) 
Aktywni (Krzysztof Zakrzewski, Adrian Kowalski) 
Ogórasy (Mateusz Parzyszek, Mateusz Żakiewicz)
Łatwopalni (Michał Woźniak, Przemysław Kucharski)

Plażowa lemoniada
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Kamil Przydatek walczył o piłkę także poza boiskiem Fragment meczu Volley Team - Rosja

W oławskim klubie 
Epoka (11.08) odbyła się za-

wodowa gala MMA - Hades 
Fighting. W imprezie wy-

startowało dwóch sochacze-

wian - Piotr „Stallone” Wi-
śniewski (70 kg) oraz Piotr 
Kaczyński (open). Pierwszy 
z Dragonów w inaugurują-

cej zawody walce przegrał 
jednogłośnie z Bartoszem 
Boduszkiem (MMA Lu-

bliniec). Rywal przez całą 
walkę miał inicjatywę, któ-

rą dokumentował efektow-

nymi obaleniami oraz ude-

rzeniami z góry. Drugi ze 
Smoków w siódmej walce 
wieczoru trafił na Bartosza 

Rogackiego (MMA Ostrów 
Wielkopolski). W pierwszej 
rundzie przez większość 
czasu przeważał sochacze-

wianin. 

Po przerwie rywal wy-

korzystał chwilę nieuwa-

gi Kaczora, uciekł z pozy-

cji bocznej i zdobył dosiad. 
Następnie rozpoczął bom-

bardowanie i sędzia po 38 
sekundach musiał walkę 
przerwać. Walki zostały 
przegrane jednak bezcenne 
doświadczenie pozostanie i 
będzie procentować w na-

stępnych zawodowych wal-
kach.

MMA

Hades Fighting

Zawodowe frycowe

Swoje ostatnie sparingi 
przed rozpoczęciem rozgry-

wek rozegrało kilka naszych 
drużyn. W meczach padło 
sporo goli i z formy zespo-

łów można być chyba zado-

wolonym. Jednak prawdziwe 
granie rozpocznie się dopie-

ro w zmaganiach ligowych. 
Już w środę (15.08, godz. 
17.00) Bzura podejmuje na 
boisku w Chodakowie Wkrę 
Żuromin. Sochaczewski Or-
kan rozpoczyna zmagania w 
warszawskiej okręgówce w 
niedzielę (19.08, godz. 17.00). 
Na stadion przy ulicy War-
szawskiej przyjedzie mocna 
ekipa GLKS Nadarzyn.

Bzura Chodaków - 
Rawka Bolimów  11:1 (8:0)

gole: R. Stencel (7), 
Skowron (2), Celeda, Dą-

browski
Ostatni sparing Bzu-

ry przypominał raczej nie-

zbyt ciężki trening niż mecz 
przygotowujący do IV-ligo-

wych rozgrywek. Beniami-
nek łódzkiej okręgówki oka-

zał się bardzo słabą drużyną. 
W drugiej połowie piłkarze 
Grzegorza Szypszaka mie-

li za zadanie przećwiczyć 
pewne elementy gry, stąd 
po przerwie strzelone zo-

stały tylko trzy gole. Pierw-

szy swój mecz ligowy biało-

-zieloni rozegrają już jutro 
(środa, 15.08, godz. 17.00) z 
Wkrą Żuromin.

Salos Żyrardów - Bzura 
II Chodaków  0:6 (0:3)

gole: Kubiak (2), Jędras, 
Mroczek, Pęsiek, Wosiński

Orzeł Kampinos - Or-

kan Sochaczew  2:2 (1:2)
gole: Strzelczyk, P. 

Chmielak
skład: Siemiński - Jaż-

dżyk, Pawlaczyk, Binienda, 
Wasilewski, P. Trafalski, Cie-

ślak, Strzelczyk, P. Chmie-

lak, Wiśniewski, Rembiejew-

ski oraz Stawicki, Ozimek, 
Tomczak, Fijołek, Szewczyk, 
Ignatowski

Mocno odmłodzona dru-

żyna Orkana rozegrała ko-

lejny sparing. Warto wspo-

mnieć, że obecnym trenerem 
Orła jest Jerzy Podbrożny, 
który zastąpił na tym stano-

wisku byłego piłkarza Orka-

na Jakuba Adamiaka. 
KS Raszyn - KS Teresin  

3:7 (2:3)
gole: Bartosiewicz (4), 

Antczak (2), Buczyński
Piast Feliksów - Stegny 

Wyszogród  8:2 (1:1)
gole: Żakowski (3), Taba-

ra (2), Oliwa, Michał Miller, 
Piórkowski  

Promyk Nowa Sucha - 
Żyrardowianka Żyrardów  
1:5 (1:2)

gol: Rogala
Promyk Nowa Sucha - 

Rawka Bolimów  4:3 (2:1)  
gole: Rogala, Jurczak, 

Chałubek, Gajda
Promyk II Nowa Sucha 

- Pogoń Wiskitki  2:2 (2:0)
gole: Zienkiewicz (2)
Orion Cegłów - Unia 

Iłów  5:5 (4:2)
gole: Kaczmarek (2), Ko-

zioł (2), P. Trafalski  
Guzovia Guzów - Sokół 

Budki Piaseckie  6:4 (2:1)
gole: Fijołek, Danowski, 

Rosa (z rzutu karnego), Ba-

jurski  
Partyzant Leszno (99) - 

Bzura Chodaków (99)  0:6 
(0:1)

gole: Wojciechowski (3), 
Kopka (2), Pisarek

Korona Góra Kalwaria 
(U-12) - Orkan Sochaczew 
(U-11)  2:2 karne: 4-8

gole: Biszczan, Bociek

Ostre strzelanie

W tym sezonie III Liga 
Mazowiecka ma liczyć sześć 
drużyn. Wreszcie dziewczęta 
z Teresina będą miały o wiele 
więcej gry. 

Terminarz meczów  
w Teresinie:

KS Teresin - Pogoń Siedlce  (28.08)
KS Teresin - Orlik Jeruzal   (08.09)
KS Teresin - GOSIRKI Piaseczno  (29.09)
KS Teresin - GTKKF Grójec   (13.10)
KS Teresin - UKS Marysin Warszawa  (3.11) 

Jednak nie do końca wiado-

mo, w której lidze zagrają tere-

sinianki. Możliwe jest nawet, że 
nasze dziewczęta będą walczyć 
w II lidze. Decyzja ma zapaść w 
tym tygodniu. Jak poinformo-

wał mnie trener zespołu Ma-

riusz Zaborowski, dziewczęta 

normalnie trenują dwa razy w 
tygodniu. Drużynę wzmocni-
ły Dominika Bartnicka (z Po-

goni Siedlce) oraz Emilia Bana-

szek. Teresinianki zagrały już 
dwa sparingi. W pierwszym 
przegrały 1:7 z Pelikanem Ło-

wicz, a w drugim uległy 1:3 KS 
Raszyn. Przed futbolistkami 
jest jeszcze występ w turnieju, 
który odbędzie się w Bolimo-

wie (15.08, godz. 10.00, zagra-

ją w nim między innymi Ce-

ramika Opoczno oraz Pelikan 
Łowicz) oraz sparing ze Skrą 
Drobin (Teresin, 20.08, godz. 
18.30). Warto się wybrać na 
mecze dziewcząt, które dostar-
czają wielu emocji.

Więcej rywalekDrugi raz pod 
dachem

W niedzielę (12.08) odbył 
się drugi turniej tenisa ziem-

nego „pod dachem”. Tym ra-

zem na starcie stanęło dziewięć 
osób. W kategorii młodzików 
najlepszy był Jakub Bargieł, a 
w seniorach zwyciężył Tomasz 
Mińkowski. Następny turniej 
odbędzie się w najbliższą nie-

dzielę (19.08). Początek gier o 
godzinie 10.00

Kolejność turnieju
1.Tomasz Mińkowski
2.Bogdan Wróbel
3.Michał Kisielewski
4.Dariusz Krzeszowski
5.Kinga Kisielewska
6.Mirosław Czubak
7.Dariusz Plichta
8.Łukasz Plichta

Zwyciężyli 
bracia

W środę (8.08) odbył 
się w sochaczewskiej hali 
MOSiR turniej warcabowy. 
Najlepsi okazali się bracia 
Selerscy. Wszyscy uczestni-
cy otrzymali dyplomy i bez-

płatne wejścia na pływalnię 
Orka.

Kolejność turnieju:
1.Damian Selerski   8
2.Mateusz Selerski   7
3.Mateusz Kichiński   5
4.Renata Kichińska   4
5.Przemysław Chlebowski   0 

TENIS ZIEMNY
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RUGBY JUDO
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Iron-man
W uroczym miejscu, nad za-

lewem w Radkowie na obrzeżu 
Parku Narodowego Gór Stoło-

wych, odbyły Mistrzostwa Polski 
na dystansie podwójnym-olimpij-
skim (3 km pływanie - 80 km na 
rowerze - 20 km biegiem). Ak-

tywny Artur Kaźmierski poko-

nał urozmaiconą trasę w czasie 
6:44.49 i minął linię mety na 112 
miejscu (130 ukończyło zawody).

 

Aktywny w 

triathlonie
W Suszu odbyły się XXI za-

wody triathlonowe. Uczestnicy 
musieli przepłynąć 1900 metrów, 
przejechać na rowerze 90 km oraz 
przebiec 21,1 km. Wśród ponad 
tysiąca uczestników znalazł się so-

chaczewski Aktywny Artur Kaź-

mierski. Zajął on 269 miejsce na 
487, którzy zawody ukończyli.

TRIATHLON

Tylko dla 

wytrwałych
W sobotę 18.08 o godzinie 

8.30 ruszą z placu Kościuszki 
uczestnicy VII gminno-powia-

towego maratonu rowerowego 

„Szlakiem Gmin”. Do przebycia 
będzie trasa ok. 110 km. Liczba 
uczestników ograniczona. Wię-

cej szczegółów u komandora im-

prezy Ryszarda Nowakowskiego. 
Należy zadzwonić w godzinach 
18-20 do dnia 13.08 pod numer 
telefonu 46/8623526.

KOLARSTWO

Bracia 

niepokonani
W czwartek (9.08) odbył się 

w chodakowskiej hali MOSiR 
III Wakacyjny Turniej tenisa sto-

łowego. Tym razem wystartowa-

ło 12 osób. Po raz kolejny naj-
lepsi okazali się bracia Selerscy. 
W bratobójczym finale Damian 
pokonał 3:1 (12-10, 11-7, 5-11, 
14-12) Mateusza.

Kolejność turnieju:
1.Damian Selerski
2.Mateusz Selerski
3.Nikodem Sadowski
4.Stanisław Głowacki
5-6.Sylwester Rozdżestwieński, Daniel Orliński
7-8.Paweł Gajda, Mariusz Selerski
9-11.Dorota Baczyńska, Sławomir Kacprzak, Marek Korzemski
12. Adrian Rowiński

TENIS STOŁOWY

Mateusz 
mistrzem

W Teresinie odbyły się w 
ostatni weekend lipca II Młodzie-

żowe Mistrzostwa Gminy Teresin 
w tenisie ziemnym, w których wy-

startowało siedmiu zawodników 
(rocznik 1991-97). W finale Ma-

teusz Parśniak pokonał Szymona 
Gawińskiego 6:4, 3:6, 10:8.

TENIS ZIEMNY

Orkan 

powalczy  
o złoty medal

 ■ Już w najbliższą 
sobotę (18.08.) na 
boisko przy ulicy 
Warszawskiej 
wybiegną zawodnicy 
dwunastu 
najlepszych drużyn 
w Polsce.

Będą one walczyć o ty-

tuł Mistrza Polski Seniorów 
w Rugby „7”. Sochaczew-

ski Orkan zaliczany jest 
do grona faworytów. Me-

dal z pewnością byłby naj-
lepszym podsumowaniem 

mijającego sezonu.  Me-

cze będą się toczyć równo-

legle na dwóch boiskach. 
Zapowiada się sporo emo-

cji.  Na sochaczewską Ma-

racanę ma przybyć ambasa-

dor Nowej Zelandii, kraju 
który jest wiodącą siłą w 
światowym rugby. Organi-
zatorzy przygotowali sporo 
innych atrakcji i zapraszają 
na stadion MOSiR przy uli-
cy Warszawskiej całe rodzi-
ny. Przyjdź na Maracanę ki-
bicować rugbistom Orkana. 
Sobota 18.08, godz. 11.00.

Pierwsze półrocze UKS 
Siódemka może uznać za 
udane. 10 wywalczonych 
medali (6 złotych, 1 srebr-
ny, 4 brązowe) oraz starty w 
prestiżowych międzynaro-

dowych turniejach wystawia 
naszym judoczkom i judo-

kom jak najlepsze świadec-

two. Najwięcej osiągnięć ma 
na swoim koncie Katarzy-

na Kasza, która dodatkowo 
została uznana za najlepszą 
zawodniczkę turnieju judo 
Ogólnopolskiej Olimpiady 
Młodzieży. Sochaczewia-

nie w okresie wakacyjnym 
uczestniczyli w zgrupowa-

niach kadry narodowej. Byli 
to bracia Dawid i Konrad Fe-

liga oraz Katarzyna Kasza i 
Natalia Stobiecka.

Osiągnięcia  
UKS „Siódemka”

 Katarzyna Kasza (52 kg)
 Otwarty Puchar Polski 

Kadetek (3-4.03, Skiernie-

wice) - I miejsce
 Puchar Europy Kadetek 

(21-22.04, Teplice, Czechy) 
- V miejsce

 Otwarty Puchar Polski 
Kadetek (28.04, Luboń) - I 
miejsce

 Puchar Europy Kadetek 
(19-20.05, Bielsko-Biała) - 
VII miejsce

Mistrzostwa Euro-

py Kadetek (22-24.06, Bar, 
Czarnogóra) - XVI miejsce

 Mistrzostwa Polski Ka-

detek (OOM, 5-8.07, Boch-

nia) - I miejsce
Natalia Stobiecka (44 kg)

 Otwarty Puchar Polski 
Juniorek (27.05, Łódź) - I 
miejsce

 Mistrzostwa Polski Ka-

detek (OOM, 5-8.07, Boch-

nia) - IX miejsce
Justyna Szewczyk (63 kg)

 Otwarty Puchar Polski 
Kadetek (2.06, Opole) - V 
miejsce
Dawid Feliga (66 kg)

 Mistrzostwa Polski 
Młodzieży (31.03, Opole) - 
V miejsce

 Otwarty Puchar Polski 
Seniorów (29.04, Luboń) - 
VII miejsce
Patryk Bogucki (73 kg)

 Otwarty Puchar Junio-

rów (10-11.03, Kąty Wro-

cławskie) - V miejsce
 Mistrzostwa Polski Ju-

niorów (14-15.04, Jastrzębie 
Zdrój) - V miejsce
Konrad Feliga (60 kg)

 Otwarty Puchar Polski 
Juniorów (10-11.03, Kąty 
Wrocławskie) - V miejsce

 Mistrzostwa Polski Ju-

niorów (14-15.04, Jastrzębie 
Zdrój) - III miejsce

 Otwarty Puchar Polski 
Seniorów (29.04, Luboń) - 
III miejsce

 Otwarty Puchar Polski 
Juniorów (27.05) - I miejsce

 Puchar Europy Junio-

rów (21.07, Wrocław) - IX 

miejsce
Bartosz Ponichtera (60 kg)

 Puchar Europy Ka-

detów (10-11.03, Zagrzeb, 
Chorwacja) - VII miejsce

 Puchar Europy Kade-

tów (28-29.04, Pitesti, Ru-

munia) - IX miejsce
 Otwarty Puchar Polski 

Kadetów (2.06, Opole) - VII 
miejsce

 Mistrzostwa Europy 
Kadetów (22-24.06, Bar, 
Czarnogóra) - XVI miejsce

 Mistrzostwa Polski Ka-

detów (OOM, 5-8.07, Boch-

nia) - IX miejsce
Kacper Włodarski (50 kg)

 Otwarty Puchar Pol-
ski Młodzików (18.03, Su-

chy Las koło Poznania) - II 
miejsce

 Otwarty Puchar Polski 
Młodzików (26.05, Łódź) - 
III miejsce
Radosław Strzelczyk (46 kg)

 Otwarty Puchar Pol-
ski Młodzików (18.03, Su-

chy Las koło Poznania) - V 
miejsce

 Otwarty Puchar Polski 
Młodzików (26.05, Łódź) - 
VII miejsce

Półrocze UKS „7”

W poprzedni poniedzia-

łek trener reprezentacji Pol-
ski seniorów w rugby zawi-
tał do Sochaczewa. Tomasz 
Putra najpierw spotkał się 
z zawodnikami i trenerem, 
a następnie przeprowadził 
zajęcia na boisku Ogrodni-
ka. Po zakończeniu trenin-

gu seniorów, szkoleniowiec 

biało-czerwonych zajął się 
podopiecznymi Jakuba Se-

kleckiego. Po raz kolejny 
Tomasz Putra odwiedzi So-

chaczew podczas turnieju 
finałowego Mistrzostw Pol-
ski Seniorów w Rugby „7”. 
Zawody odbędą się na so-

chaczewskiej Maracanie w 
sobotę 18 sierpnia.

Wizytacja selekcjonera

Tomasz Putra podczas treningu z rugbistami Orkana

Trener Janusz Piechna ze swoimi wychowankami Katarzyną 
Kasza i Bartoszęm Ponichtera
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W tym samym biegu 
wzięła udział bardzo licz-

na ekipa Aktywnych, która 
wraz z sympatykami liczy-

ła 28 osób. Wspólny wy-

jazd autokarowy przygo-

towała nasza klubowiczka 
Ewa Lipiec. Dzięki fundu-

szom z konkursów ofert or-
ganizowanych przez Urząd 
Miasta, przejazd na zawody 
oraz start  Aktywni mieli za 
darmo. 

Wyniki aktywnych
Bieg na 5 km

79.Filip Raczkowski   20.37

169.Patryk Kowalski   23.22
364.Tadeusz Grabowski  26.55 (trzeci w M60)
453.Katarzyna Zakrzewska   26.55
460.Aneta Gonta   27.01
522.Justyna Szewczyk   27.45
980.Alicja Wińkowska   31.30
1207.Michał Adamkiewicz   33.46
1264.Adam Niemiec   34.30
1268.Roman Paradowski   34.31

Bieg ukończyło 1708 
osób.

Bieg na 10 km
67.Krzysztof Zakrzewski   40.46
70.Adam Ząbczyński   40.51
380.Mirosław Adamkiewicz   46.43
505.Damian Smus   48.10

542.Emanuel Zimny  4 8.35
679.Jan Kocimski  49.52 (trzeci w M60)
701.Krystian Ciesielski   50.03
727.Tomasz Czapski   50.19   
976.Adrian Kowalski   52.28
1153.Dariusz Makulec   53.58
1179.Artur Kaźmierski   54.16
1732.Andrzej Połeć   58.30
1737.Łukasz Połeć   58.31
1948.Maciej Kiwerski   1:00.16
2064.Ewa Lipiec   1:01.31
2067.Rafał Milczarek   1:01.32
2280.Ryszard Nowakowski   1:04.10
2763.Stanisław Paga   1:19.29

Bieg ukończyło 2784 
osoby.
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Pobiegli dla powstańców
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Podczas pikniku z oka-

zji 400-set lecia parafii w Kur-
dwanowie podawano żołnier-
ską grochówkę, za „cołaskę”. 
Jedni do drewnianej skrzy-

neczki za miskę strawy wrzu-

cali złotóweczkę, inni upycha-

li całe papierowe dwie dychy. 
I to przed degustacją. Cieka-

we, którym lepiej zupa sma-

kowała?
Po ostatnim tekście o 

przypadkach ze sklepowymi 
ekspedientkami otrzymałem 
na skrzynkę mailową infor-
mację o przygodzie czytelnika 
w jednym z sochaczewskich 
sklepów. Otóż w stoisku mię-

snym poprosił on o kilkana-

ście plasterków grubej wędli-
ny. Pani jednak, mimo próśb 
nie chciała przed plastrowa-

niem zdjąć cienkiego plastiko-

wego flaka. - Bo trudno utrafić 
ile wyjdzie. Pan był oburzony, 
ale myślę, że niesłusznie. Jak 
wiadomo bowiem, wędlina w 
zęby wchodzi, a my nie zwy-

kliśmy używać dentystycz-

nych nici. Więc cienkie paski 
flaka, wcinając się w prze-

strzeń międzyzębową, speł-
niają pozytywną rolę. Trzeba 
pochwalić więc panią za proz-

drowotne podejście. 
Krajan

Wtorek, 7 sierpnia

● Telewizja ze swych ekra-
nów nawołuje do płacenia abo-
namentu, natomiast szef rządu 
Donald Tusk twierdzi, że abo-
nament radiowo-telewizyjny jest 
haraczem ściąganym od ludzi i 
będzie zabiegał o jego zniesienie. 
Podobnie jak SLD, który szyku-
je podobny projekt sejmowy. Za-
kłada on abolicję dla tych, którzy 
abonamentu nie płacili. Przyda-
łaby się też abolicja dla tych, co 
wzięli we frankach.

 Środa, 8 sierpnia
● Jak donosi prasa, od początku 

lipca upadłość ogłosiło siedem firm 
turystycznych. W ostatnich dniach 
doszła jeszcze jedna - Summerel-
se z Warszawy, która za granicą ma 
500 klientów. Biura podróży po kolei 
ogłaszają niewypłacalność. Szkoda, 
że wcześniej nie ogłaszały niewpła-
calności.

● Przez wiele lat słynną „Damę 
z gronostajem” Leonarda da Vinci 
można było oglądać w Galerii Czar-
toryskich w Krakowie, bo też funda-
cja ta jest właścicielem obrazu. Od 
maja tego roku „Dama” króluje na 
Wawelu, za co milion złotych zapła-
ciło fundacji Ministerstwo Kultury. 
Podobno myśli się o domalowaniu 
jej korony.

Czwartek, 9 sierpnia

●  TVN odsłonił swoją ramów-
kę na jesień. Głównym hitem ma 
być program o sprzątaniu pod na-
zwą „Perfekcyjna pani domu”. W 
każdym odcinku dwie uczestniczki 
rywalizować będą o to, która lepiej 
posprząta mieszkanie. Lepsza sprzą-
taczka zasiądzie potem na tronie 
w koronie. W głowach niektórych 
układaczy ramówek też już chyba 
pozamiatane.

●  Podczas wizyty w Polsce nie-
miecki prezydent Joachim Gauck 
wypowiedział się na temat wolności: 
„Poeta Heine napisał, że Niemcy ko-
chają wolność tak, jak się kocha sta-
rą babcię”. My wolimy wolne babki. 

Piątek, 10 sierpnia
●  Kiedyś w Polsce zdjęcie z Le-

chem Wałęsą na plakacie gwaran-
towało sukces wyborczy. I kto by 
się spodziewał, że po dwudziestu 
paru latach nadal to będzie działać, 
tyle, że w Ameryce. Właśnie przyle-
ciał do nas niejaki Mitt Romney sta-
rający się o prezydenturę USA, by 

pstryknąć się z Wałęsą, co ma mu 
zapewnić głosy amerykańskich Po-
lonusów. Wałęsa nie odmówił. Oba-
ma ma przechlapane, ale po co chla-
pie byle co?

●  Regionalna Organizacja Tu-
rystyczna w Kielcach wpadła na cie-
kawy pomysł promowania regionu. 
Zleciła produkcję kapsuły podobnej 
do symulatora lotów kosmicznych 
popularnego w zachodnich parkach 
rozrywki. Z tym, że ten nasz będzie 
odtwarzał to, co widzą i czują świę-
tokrzyskie czarownice podczas lotu 
na miotle. A może by tak pożyczyć 
prawdziwą... od Harrego Pottera.

Sobota, 11 sierpnia
● W Szczyrku młody człowiek 

włamał się do smażalni kurczaków i 
ukradł dziesięć surowych i trzy upie-
czone. Następnie włamał się do pie-
karni po chleb. Gdyby nie policja, 
browar był zagrożony.

● W Toruniu z jednego z balko-
nów przy ul Konopnickiej wydoby-
wał się dym. Sąsiedzi zadzwonili po 
strażaków. Przyjechały aż trzy wozy 
strażackie. Rozwinęli węże, leją 
wodę, zbiera się tłum gapiów, drabi-
na idzie w górę  i okazuje się, że na 
balkonie mieszkańcy... grillują. -Za-
wsze pieczemy kiełbaski na balko-
nie, ale jeszcze nigdy straż nie wpa-
dła. Ciekawe czy poczęstowali?  

Mówi się, że przysłowia 
są mądrością narodów, 
jak chociażby „Człowiek 
jest kowalem swego losu”. 
Pewnie, że jest. Dlatego 
właśnie tak często znajduje 
się między młotem a kowa-

dłem. Ale są  u nas i tacy, 
którzy sami mądrościami 

sypią jak z rękawa. Na przykład nowy mi-
nister rolnictwa niejaki Kalemba, Stanisław 
zresztą. Popisał się ostatnio wyjątkowo ory-

ginalną złotą myślą: „O ile wiatr wieje ci 
w twarz, to znaczy, że twarz jeszcze masz”. 
Prawda, że piękne? Ma szansę zapisać się w 
jakimś almanachu. Ale parafrazując tę mą-

drość można by powiedzieć tak: O ile wiatr 
w plecy masz, to znaczy, że i plecy masz. 
Albo: Jeśli i w tyłek by wiało, znaczy że... 
będzie bolało.

A propos wiania: „Gdy w sierpniu dmu-

cha - będzie posucha”. No i proszę, już 
mamy prognozę finansową na święta. Teraz 
wystarczy tylko liczyć wiatry. Człowiek to 
w końcu istota myśląca, tylko trzeba usta-

lić który. A przecież na jednego mieszkańca 
Ziemi statystycznie przypada jeden rozum. 
Czy możemy jednak ufać statystykom? 

Powie ktoś: Plecie jak Piekarski na mę-

kach albo Poznać błazna i bez dzwonka. Ot, 
takie lelum polelum Panie Kochanku. A ja 
przecież złotych myśli zgrabnym ściegiem 

zmierzam do precyzyjnie zaplanowanego 
finału. Co prawda, może chętnie już bym 
się wykręcił sianem, ale trudno - słowo się 
rzekło, kobyłka u płota. 

Pieczone gołąbki same jednak nie 
wpadną do gąbki. Dlatego właśnie czterech 
młodych obywateli naszego miasta wyru-

szyło wieczorem na ulicę, aby zarobić na 
chleb. Spotkali piątego, ale na węch trudno 
było ustalić, jaki mimo spożycia ma jeszcze 
w sobie potencjał. Trzeba było więc odbyć 
próbę siekiery. Dali mu topór do ręki i pod 
komórkami na Pekinie kazali rąbać drew-

no. Po ciemku! Dobrze, że im kulasów nie 
amputował, ale trzeba przyznać, że myśleli 
chłopaki logicznie. Należało sprawdzić, czy 
da radę czterem spragnionym, a przy okazji 
trochę się zmęczy.

Jest to jakaś podpowiedź dla naszych 
pięściarzy, którzy w ogóle na olimpiadę nie 
pojechali, bo siekier w geesie zabrakło. Jak 
dowiozą, będzie szansa. Gorzej, gdy prze-

ciwnik będzie miał też, bo takiej dyscypli-
ny jeszcze na igrzyskach nie ma. Chyba, że 
na piłkarskich trybunach.

A przenosząc to na grunt lokalnej poli-
tyki, może warto przeciwnikowi przed wy-

borami też dać do łapy mikrofon. Oczywi-
ście wyłączony. Pokaże, jaki silny w gębie. 
Niech ciągnie kota na sucho, elegancik z 
marymonckiej mąki.

Sławomir Burzyński
slawomirburzynski@spoko.pl
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 Ekstremalna próba siekiery
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Adam Orliński - radny sejmiku mazowieckiego 

Obecnie w telewizji zupełnie nie pokazują żniw, które aku-

rat toczą się pełną parą.  Trudno powiedzieć dlaczego tak jest, bo 
przecież dawniej kampania żniwna zajmowała czołówki dzien-

ników a pierwszy gospodarz Edward G. własnoręcznie kruszył 
w dłoni kłosy zboża chwaląc dorodne ziarno. Dziś nadrabiamy to 
przeoczenie mediów. Oto mamy żniwa!

Echo nr 32 (720)

Ziemia nr 32 (1093)

- Za szybko szedł ?

- Tak go pizgło, że wylądował na 
SOR-ze?


